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استاندار هرمزگان خبر داد

پارسیان در مسیر توسعه و جهشی پرشتاب

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه:
با هرگونه صیدغیرمجاز

قاطعانه برخورد می کنیم 
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 به مناسبت برگزاری یازدهمین کنگره بین المللی

 امام سجاد )ع( در هرمزگان انجام شد
آزادی ۱۱ زندانی جرائم غیرعمد

گروه خبر // در نشستی با حضور مدیرعامل فولاد هرمزگان  و رئیس مجمع نمایندگان استان هرمزگان 
 مشــکلات موجود در راه توسعه و تولید فولاد هرمزگان بررسی و بر رفع موانع تولید و پشتیبانی از 

طرح های توسعه ای فولاد هرمزگان تاکید  شد .
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مرادی در این نشست با ذکر اینکه فصل جدیدی برای توسعه و تولید آغاز شده 
عنوان کرد: بایســتی تلاش کرد هر آنچه به عنوان مانع تولید شــناخته می شود ، مرتفع گردد .  وی توجه به 
خستگی مردم و بی اعتمادی شکل گرفته در جامعه را مهم دانست و ریشه این بی اعتمادی ها را در عملکرد 
دولت ها دانست و تاکید کرد: ترمیم و بازسازی این اعتماد منوط به این است که حرکتی انجام داده و انقلابی 
عمل کنیم. مدیران بایســتی از حداقل امکانات حداکثر استفاده را ببرند . وی به موانع توسعه فولاد هرمزگان 
اشاره کرد و اظهار داشت در بحث توسعه فولاد هرمزگان ، موضوع زمین و برق بایستی پیگیری و مشکلات 
این شرکت حل شود . نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس همچنین از قول وزیر صمت برای حل مشکلات 

برق صنایع کشور ، خبر داد.در ادامه ، عطاالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان ضمن تقدیر از دکتر مرادی 
رئیس مجمع نمایندگان اســتان برای همکاری های بی دریغ ایشان در حمایت از فولاد هرمزگان ، گفت : بر 
اساس فرامین مقام معظم رهبری و تاکید رئیس جمهور محترم  بایستی ترمیم اعتماد از دست رفته مردم را در 
اولویت قرار دهیم. وی اظهار داشت : دکتر مرادی فعالیت های بسیار زیادی را در حمایت از توسعه و تولید 
دارند. توســعه در صنعت منجر به اشتغال زایی خواهد شد و تلاش و حمایت های دکتر مرادی در این حوزه 
قابل تقدیر است.مدیرعامل فولاد هرمزگان با اعلام آمادگی این شرکت برای اجرای طرح های توسعه ای اظهار 
داشــت :  فولاد هرمزگان در بحث های توسعه ای پیشقدم و در صورت رفع موانع موجود این امر به سرعت 
آغاز خواهد شد . معروفخانی به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر تولید اشاره و گفت : در صورت رفع موانع 
تولید از جمله قطعی برق که خسارات سنگینی به حوزه وارد کرده ، آماده ایم با تلاش گسترده جهشی در تولید 

2رقم بزنیم و در کنار حمایت از صنایع داخلی، با  صادرات محصول ، ارزآوری را برای کشور داشته باشیم .

1

5

تجارت مرگ های کرونایی 

خروج هرمزگان از وضعیت قرمز کرونایی 

گروه خبر // مدیر عامل فولاد هرمزگان 
به  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل  و 
بررسی مشکلات موجود در راه توسعه 
فولاد هرمــزگان پرداخته و بر تامین 
زمین و انرژی مورد نیاز فولاد هرمزگان 

در طرح های توسعه ای تاکید کردند.
 به گــزارش خبرنــگار دریــا , عطالله 
هرمزگان  فــولاد  مدیرعامل  معروفخانی 
در این نشســت به نگاه ارزشی و انقلابی 
و همــکاری هــا و حمایت هــای  همه 
 جانبه مدیران ارشــد منطقه ویژه اقتصادی 
خلیج فارس اشــاره کــرد و  نتیجه این 

همکاری ها را رفع مشکلات و در نهایت 
انتفاع کشور دانست .

  معروفخانی با بیــان اینکه نگاه دولت به 
طرح های توســعه، ویژه می باشد و نهایی 
شدن طرح های توسعه ای به اقتصاد کشور 
کمک خواهد کرد ، به بیان مشکلات پیش 
رو در توســعه فولاد هرمزگان پرداخت و 
اظهــار امیدواری کرد: این همکاری ها در 
 رفع موانع توســعه فــولاد هرمزگان ادامه

 یابد.
  دکتر خلــج تهرانــی مدیرعامل منطقه 
ویژه اقتصــادی خلیج فــارس نیز فولاد 

هرمزگان را باعث افتخــار منطقه ویژه و 
ویترین صنعت اســتان هرمزگان دانست و 
اظهار داشــت : وظیفه ما پشتیبانی و رفع 
دغدغه از بخش تولید  اســت. وی با بیان 
اینکه در بحث انرژی و بازسازی اعتماد و 
اعتمادآفرینی بایستی تمام تلاش خودمان 
را انجــام دهیم تاکید کرد : در حال حاضر 
کشــور نیاز به کار جهادی دارد و بایستی 

فعالیت ها را سرعت بخشید.
 خلــج تهرانــی بــا اســتقبال از اجرای 
طرح های توسعه ای فولاد هرمزگان گفت: 
ما آمادگی داریم زمین را در اختیار فولاد 

هرمزگان قرار دهیم .
  وی همچنین حمایــت خود را از بخش 
خصوصی در خصوص تامین انرژی  اعلام 

کرد .

گروه خبر // بر اســاس آخرین رنگ بندی کرونایی 
اعلام شده از طرف وزارت بهداشت، استان هرمزگان 

از وضعیت قرمز کرونایی خارج شده است.
  ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در مصاحبه 
با خبرگزاری صداوسیما گفت: اکنون فقط شهرستان میناب 

در وضعیت قرمز کرونایی باقی مانده است.
  به گفته دکتر نوروزیان، دو شهرستان بشاگرد و بوموسی 
و دو جزیره هرمز و کیش نیز در وضعیت زرد کرونا هستند 
و بندرعباس و دیگر شهرستان ها هم در وضعیت نارنجی 

قرار گرفته اند. 

   در رنــگ بندی پیشــین، شهرســتان های پارســیان، 
حاجی آباد، سیریک و جزیره کیش در وضعیت نارنجی، 
دو شهرســتان بوموســی و بشــاگرد و جزیره هرمز در 
 وضعیــت زرد و دیگــر شهرســتان ها در وضعیت قرمز 

بودند.
  هرمزگان از اواخر فرودین امســال تاکنون در وضعیت 
قرمــز کرونایی قرار داشــت و در این مــدت آمار جان 

باختگان و بستری های کرونا افزایش چشمگیری داشت.

گروه خبر // محمد مهدی حســینی 
دبیر جلســات هیئت مدیره و رئیس 
با  هرمزگان  فــولاد  مدیرعامل  دفتر 
اندازی  بــا راه  این خبر گفت:،  اعلام 
برگزاری  اختصاصــی  زیرســاخت 
جلسات وبیناری هیات مدیره شرکت 
مدیریت  به همت  که  هرمزگان،  فولاد 
فناوری اطلاعات در معاونت تکنولوژی 
شرکت صورت پذیرفت و پس از تایید 

این ســامانه توسط  نهایی امن بودن 
واحدهای ذیربط، جلسه هیئت مدیره 
فولاد هرمزگان  در تاریخ ۹ شــهریور 
مــاه ۱۴۰۰ برای اولین بــار به صورت 
آنلاین برگزار گردید کــه با توجه به 
بازخورد مثبــت اعضای محترم هیات 
پایان  تا  ازین پس  مدیره مقرر گردید 
پاندمی کرونــا، و برای حفظ و رعایت 
 پروتکل های بهداشتی، در صورت لزوم 

ســایر جلســات هیئت مدیره فولاد 
هرمزگان نیز به صــورت مجازی و از 
طریق این ســامانه اختصاصی برگزار 

گردد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ از مزایای 
تشکیل جلسه به صورت آنلاین می توان 
علاوه بر عــدم نیاز به حضــور فیزیکی 
اعضا در یک مکان خاص، به دسترســی 
 فوری به اسناد و مســتندات مورد نیاز و 

همچنین دعوت از معاونتهاو کارشناســان 
مربوطه جهت ارائــه توضیحات لازم در 
خصوص مصوبه های هیات مدیره اشاره 

نمود. 
  وی اظهار داشت: پیش از این، جلسات 
 هیئت مدیره این شــرکت هــر دو هفته 
 یکبــار به صورت حضــوری و در محل 
 دفاتر شــرکت فولاد هرمزگان تشــکیل 

می شد.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس: 

فولاد هرمزگان  
ویترین صنعت هرمزگان است

خروج هرمزگان از وضعیت قرمز کرونایی 

گروه خبر // پیــرو دیدار چند روز قبل 
یقعوب دبیری نژاد، عضو شــورای شهر 
بندرعبــاس با جمعی از ورزشــکاران 
وی  ورزشی ســاحلی سورو،  مجموعه 
با حضور مجــدد به همراه مهدی نوبانی 
شــهردار منتخب بندرعباس، با حضور 
در این مجموعه و بازدیــد از نواقص و 
مشــکلات موجود خواستار احیای این 
مجموعه گردشگری و ورزشی از طریق 

مشارکت مردمی شد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دبیری نژاد با تاکید 
بر اینکه امکان توسعه ورزش های ساحلی 
با کمترین هزینه در بندرعباس،  موهبت الهی 
برای این شهر محسوب می شود گفت: در 
گذشــته اقدامات خوبی در خصوص رشد 
تفریح گاه ها و ورزش های ساحلی انجام 
شــده اما معضل اساسی و اصلی شهرداری 
بندرعباس رهــا نمودن این پــروژه ها و 
 درنتیجه متروک ماندن، اماکنی اســت که با 

ده ها میلیارد تومان بودجه شهروندان ساخته 
شــده اســت. دبیری نژاد با اشاره به اینکه 
دلســوزترین افراد برای نگهداری و توسعه 
ایــن اماکن، مردم همان محلات هســتند، 
خواستار واگذاری اماکن ورزشی و تفریحی 
هــر محله به معتمدیــن و فعالین فرهنگی 
اجتماعی هر محله شد. در ادامه این بازدید 
مهدی نوبانی شــهردار منتخب بندرعباس 
تاسیســات  ایجاد  پروژه ها،  اجرای  گفت: 
و امکانات متعــدد در بخش های مختلف 
شهر با صرف اعتبارات قابل توجهی همراه 
است که مدیریت و نگهداری صحیح از این 
بخش  ضروری بوده و در دســتور کار قرار 
خواهد گرفت.شهردار منتخب بندرعباس در 
بخش دیگری از سخنانش با تاکید بر اینکه 
نگهداری از امکانات بوستان ها و پروژه های 
تفریحی و گردشــگری امــری ضروری و 
اجتناب ناپذیر اســت، خاطرنشان کرد: در 

نظرداریم با بررسی های کارشناسی، نسبت 
به تعیین تکلیف بخش های غیرفعال و راکد 
مجموعه گردشگری و تفریحی سورو اقدام 
کنیم.نوبانی همچنین تاکیــد کرد: مدیریت 
صحیح در مجموعه زمین هــای والیبال و 
فوتبال ســاحلی ســورو نیز یکی دیگر از 
مواردی اســت که مورد تاکید و رسیدگی 

قرار خواهد گرفت، چرا که باید نســبت به 
جلوگیری از هدررفت هزینه های انجام شده 
رفتار بهتری داشته باشیم.قابل ذکر است در 
پایان این بازدید خیرین محله سورو خرید 
کولــر و تجهیز نمازخانه پــارک را جهت 
استفاده شهروندان و ورزشکاران مجموعه 

تفریحی ورزشی سورو بر عهده گرفتند.

بازگشت رونق به پارک ساحلی سورو 
با تقویت زیرساخت های ورزش های ساحلی 

 در بحث توسعه فولاد هرمزگان ، موضوع زمین و برق بایستی پیگیری و مشکلات 
این شرکت حل شود

رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان :

موانع توسعه فولاد هرمزگان 
برطرف شود 

تا زمان پایان پاندمی کرونا؛

جلسات هیئت مدیره فولاد هرمزگان آنلاین برگزار می شود
20
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آغاز واکسیناسیون رانندگان 
و فعالان حوزه حمل و نقل بار شهری بندرعباس

  گروه خبر // رئیس ســازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 
بندرعباس از آغاز واکسیناســیون رانندگان و فعالان حوزه حمل و نقل شهری 
دارای مجوز اشتغال، خبر داد. حسین اخلاقی ، در تشریح این خبر عنوان کرد: 
واکسیناسیون رانندگان ناوگان حمل بار درون شهری به منظور سلامت و رفاه 
حال آنها آغاز شده است.وی افزود: با پیگیری های صورت گرفته از سوی این 
سازمان، رانندگانی که پیش از این از طریق سایت utcms.ir ثبت نام و مجوز 
اشتغال خود را دریافت کرده اند، می توانند جهت دریافت نوبت واکسیناسیون خود 
به سامانه salamat.gov.ir مراجعه کنند.این مقام مسئول با اشاره به اینکه 
رانندگان حمل و نقل بار شهری، در معرض شدید ابتلا به این بیماری منحوس 
قرار دارند، خاطرنشان کرد: از رانندگان حوزه مربوطه تقاضا داریم، هرچه سریعتر 
نســبت به دریافت مجوز اشتغال اقدام نموده و پس از آن واکسیناسیون لازم را 
انجام دهند.رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری بندرعباس 
بیان کرد: فعالان حوزه حمل و نقل بار شــهری می توانند با ثبت نام در سامانه 
نوبت دهی واکسیناسیون، نوبت و محل دریافت واکسن کرونا را انتخاب کنند.به 
گزارش ایســنا ؛ اخلاقی در پایان نیز عنوان کرد: تزریق واکسن کرونا رانندگان 

وفعالان حوزه حمل و نقل بار بندرعباس براساس نوبت دهی انجام خواهد شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد
۱۹ خانم باردار هرمزگانی قربانی کرونا

  گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی هرمــزگان گفت: از آغاز 
همه گیری بیماری کرونا تاکنون، ۱۹ خانم باردار بر اثر این بیماری در هرمزگان 
جان خود را از دست داده اند. حسین فرشیدی بیان داشت: از آغاز همه گیری 
بیماری کرونا تاکنون، ۱۹ خانم باردار بر اثر این بیماری در هرمزگان جان خود 
را از دســت داده اند که ۱۳ مورد از این شمار در سال جاری جان خود را از 
دســت داده اند.وی با اشاره به اینکه درگیری و همه گیری بیشتر این بیماری 
در خانم های باردار بیشــتر است، اظهار کرد: با تایید سازمان بهداشت جهانی 
واکسن سینوفارم به خانم های باردار بالای ۱۲ هفته تزریق می شود که در استان 
هرمزگان چندین هفته است که این اقدام آغاز شده است.رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان با بیان اینکه تاکنون ۵۷.۳ درصد از خانم های باردار استان 
واکسن دریافت کرده اند، عنوان کرد: شهرستان های رودان، بشاگرد و بندرخمیر با 
پوشش بالای ۸۸ درصد بیشترین و شهرستان های پارسیان، بندرعباس و جزیره 
کیش با کمتر از ۳۳ درصد بدترین پوشش را داشته اند.به گزارش خبرنگار دریا؛ 
وی با اشاره به اینکه امیدواریم با استقبال خوب خانم های باردار مواجه شویم و 

هرچه سریع تر این افراد علیه بیماری کرونا واکسینه شوند. 

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبرداد
تب کرونا در هرمزگان رو به فروکش

  گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان گفت: با 
توجه به کاهش مراجعان بستری سرپایی شاهد کاهش ۱۱ درصدی غربالگری 
و تست ها بودیم که موارد مثبت و موارد شناسایی شده ۲۲ درصد کاهش یافته 
اســت. دکتر فاطمه نوروزیان  افزود :آمار مقایسه ای نسبت به دو هفته اخیربا 
توجه به کاهش مراجعان بستری سرپایی شاهد کاهش ۱۱ درصدی غربالگری 
و تست ها بودیم که موارد مثبت و موارد شناسایی شده ۲۲ درصد کاهش یافته 
است.نورزیان با اشاره به کاهش ۴ درصدی مثبت بودن تست ها عنوان کرد: این 
نشان دهنده کاهش گردش ویروس کرونا در جامعه است و امیدواریم این روند 
با رعایت شیوه نامه های بهداشتی از سوی مردم در استان تداوم داشته باشد.وی 
اظهار کرد: با کاهش ۲۶ درصدی بیماران بستری، ۱۴ درصد هم بیماران بستری 
در آی سی یو هم کاهش یافته است.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با اشاره به اینکه موارد فوتی هم ۳۰ درصد کاهش داشتیم، بیان کرد: امیدواریم 
هر هفته نسبت به هفته قبل شاهد کاهش موارد فوتی باشیم تا هر چه زودتر 
از این پیک عبور کنیم و شاهد پیک جدید در استان نباشیم.به گزارش ایسنا ؛ 
وی در پایان گفت: این امر مستلزم همکاری مردم و واکسیناسیون سریع است.
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سرمقاله

   زمانی که شنیده می شود برخی ها اقدام به احتکار و گران فروختن 
دارو ویا حتی مواد غذایی و میوه هایی که در تقویت بدن بیماران اثر 
دارند، می کنند که بایستی آنها را تاجران مرگ مرگ نامید و از طرفی 
دیگر بایستی برخورد قاطع و شدیدی را با این قشر سنگدل محتکر 
و گرانفروشی تاجر مرگ توسط متولیان مربوطه انجام داد.واقعا گاهی 
اقدام برخی انسان نماها که در واقع از حیوان هم پست ترند، قابل تامل 
است که با زندگی دیگران بازی می کنند و مرگ را برایشان به ارمغان 
می آورند و یا زندگی و دوران بیماری سختی را این بیماران دارند. در 
کنار این تاجران مرگ می توان نام افراد دیگری را هم اضافه کرد که 
بدون توجه به تذکرات متولیان سلامت و...؛ اقدام به برگزاری تجمعات 
و دورهمی ها با عناوین مختلف نموده واقدامات خود را توجیه می کنند 
که این مراسمات و تجمعات باعث افزایش تعداد بیماران و فوتی ها شد 
و نباید نسبت به این موضوع بی توجه باشیم.از طرفی دیگر در فضای 
مجازی کلیپ های مختلفی منتشر شده که برخی ها عنوان کرده اند 
بعضی از داروهای تجویز شده در مراکز درمانی، چندان اثرگذار نبوده 
وحتی برخی مضر برای بیماران بوده اند که متولیان مربوطه بایستی در 
این زمینه تحقیق و بررسی و اطلاع رسانی و شفاف سازی نمایند. از 
طرفی دیگر برخی ها بر اثرات بســیار مثبت طب اسلامی بر درمان 
بیماری کرونا تاکید دارند که بایستی این موضوع هم مورد توجه متولیان 
مربوطه قرار گیرد و تحقیقات لازم صورت گرفته و از این ظرفیت نیز 
استفاده شده تا در درمان بیماران تسریع شود. برخی ها مدعی هستند 
بیمارانی که با روش طب اسلامی مورد درمان قرار گرفته اند، زودتر 
وبهتر بهبود یافته اند و نباید این موضوع را مورد بی توجهی قرار داد 
وبایســتی بررسی شود که این ادعا چقدر صحت دارد که اگر صحت 
دارد، باید دید چرا از طب اسلامی وسنتی کمتر در درمان این بیماری 
ویروســی گفته شده است. در شرایطی که حتی کمبود شدید سرم در 
هفته های اخیــر را تجربه کرده ایم و این کمبود همچنان وجود دارد 
و خانواده های بیماران برای یافتن ســرم و سایر داروها برای درمان 
بیماران شان با مشکل مواجهند، بهتر است به حوزه طب اسلامی توجه 
بیشتری شود تا از این ظرفیت نیز برای درمان بیماران استفاده شود.از 
طرفی دیگر بایستی نظارت های لازم در حوزه های مختلف افزایش 
یابد تا سودجویان، دلالان و تاجران مرگ از هر فرصتی سوء استفاده 
و ثروت اندوزی نکنند. این اقشــار حتی لحظه ای تفکر نمی کنند که 
آیا با این وضعیت کرونا  خواهند توانســت بسلامتی از چنگال های 
ویروس چسبناک کرونا نجات یابند و این ثروت اندوزی شان چقدر به 
فریادشان خواهد رسید ویا با این اقدام ابلهانه و مذبوحانه شان که باعث 
مرگ هزاران نفر از بیماران می شــود، حال بایستی در سرای آخرت 
نیز پاسخگوی این اعمال ننگین شان باشند. اگر مقداری بخوبی فکر 
می کردند، بجای احتکار و گران فروشی، به یاری دیگران و بخصوص 
 بیماران می شــتافتند. برخی بیماران هم برای تامین هزینه درمان و 
تقویت غذایی درمانده شده اند که بایستی از این بیماران نیز حمایت های 
لازم صورت پذیرد تا به غیر از رنج مریضی، رنج هزینه های درمان و 

نوبت و ویزیت و... رنج دیگری نداشته باشند.
    علی زارعی

گروه خبــر // نماینده ولــی فقیه در تجارت مرگ های کرونایی 
انقلاب  معظم  رهبــر  گفت:  هرمزگان 
فرمودند که ساختار فرهنگی کشور نیاز 
به یک بازسازی انقلابی دارد و این حرف 
بسیار مهمی است که نباید مورد غفلت 

واقع شود. 
  حجت الاســلام دکتر محمد عبــادی زاده 
در اظهاراتی با اشــاره به نقــش و جایگاه 
امام ســجاد )ع( به ترویج اندیشه حسینی، 
تربیت نیرو، افشاگری مسائل سیاسی جامعه 
خودش و زنده نگهداشــتن عاشورا، اظهار 
کرد: کادرسازی برای مکتب آینده اهل بیت 
از جمله دیگر اقدامات ارزنده امام سجاد )ع( 

است که هسته اصلی دانش آموختگان مکتب 
 امامین باقر از تلاش های فکری و اندیشــه 
امام سجاد )ع( بدست آمد.وی با گرامیداشت 
یاد شهید رییسعلی دلواری و ایستادگی وی 
در برابر انگلیس، افزود: این روز، روز مبارزه 
با استعمار انگلستان است و مردم عزیز ایران 
هرگز قحطی دوران استعمار پیر انگلیس را 
فراموش نخواهند کــرد که ۹ میلیون ایرانی 
از جمعیــت ۲۰ میلیونی ایران بر اثر قحطی 
جان باختند و فیلم یتیم خانه ایران نمایشــی 
از گوشــه ای از جنایات اســتعمارگران پیر 
انگلیسی بر علیه ملت ایران است.امام جمعه 
بندرعباس خاطرنشان کرد: توطئه انگلیس 
تکه پاره کردن ایران بــود اما به فضل خدا 
قدرت بازیافته ملت ایران را شــاهد هستیم.
حجت الاسلام عبادی زاده یاد و خاطره همه 
شهدای ۱۷ شهریور را نیز گرامی داشت و بیان 

کرد: چه انسان های پاکی در این مسیر انقلاب 
اسلامی قربانی شدند و باید قدر این خون ها 
را بدانیم که برای انقلاب ما چه خون هایی نثار 
شده است.وی در بخش دیگری از اظهارات 
خود به موضوع ایــران قوی که رهبر معظم 
انقلاب اســلامی مورد تأکید دارند، اشــاره 
و گفــت: موضوع جمعیت جــوان نباید در 
جامعه مــورد غفلت قرار گیرد چرا که یکی 
از مهم ترین بخش های ایران قوی آن اســت 
که در زمینه جمعیت جوان برنامه داشته باشد. 
فرعون برای سرکوب بنی اسراییل پسران آنان 
را می کشت تا آنان را در ید قدرت خویش 
حفظ کند. یکی از منابع قدرت ما نسل جوان 
بالنده اســت چرا که کشــور پیر نمی تواند 
کشوری قدرتمند باشد.نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان ادامه داد: نگذاریم کشور ما که رو به 
قوی شدن است، با کمبود فرزندآوری دچار 

تهدید شود. رهبر معظم انقلاب ۴۰ بار روی 
مسأله افزایش جمعیت تأکید دارند و نگاهی 
به آمارهای سال های اخیر نشان می دهد که 
ما نســبت به این کلام رهبری دچار غفلت 
باروری  نرخ  کرد:  اضافه  هستیم.عبادی زاده 
باید افزایش، موانع ازدواج از جلوی جوانان 
برداشته شود و سن ازدواج در کشور کاهش 
پیدا کنــد که مضــرات آن را باید در جای 
خودش بررسی کرد. تسهیلات فرزندآوری 
را باید افزایــش داده تا دولت به آنان کمک 
کرده و توانمندسازی جمعیت را مورد توجه 
قرار دهیم.امام جمعه بندرعباس در پایان به 
تذکرات رهبر معظم انقلاب به دولت سیزدهم 
اشاره و گفت: رهبر معظم انقلاب فرمودند که 
ساختار فرهنگی کشور نیاز به یک بازسازی 
انقلابی دارد و این حرف بسیار مهمی است که 
نباید مورد غفلت واقع شود. حوزه فرهنگ 

ما دچار اشــکالاتی در حوزه اجرا است و 
کاســتی هایی  دچار  فرهنگی  قوانین  وضع 
است به طوری که در حوزه مشخص کردن 
مســؤولیت ها عملا یک وضعیت مناســبی 
حاکم نیســت و باید مجلس در این زمینه 
وارد شــود.به گزارش فارس ؛ وی، حملات 
فرهنگی دشــمن به ملت ایران را نیز مورد 
اشــاره قرار داد و گفت: فقــدان و یا کمبود 
نظریات فرهنگی برای حل مشکلات در این 
بســتر احساس می شود و شکاف بین نسلی 
نیز بدلیل بی توجهی به همین مسأله است و 
چاره کار آن است که ساختار فرهنگی کشور 
در دولت سیزدهم به طور جدی مورد توجه 
قرار گیرد وساختار سازی فرهنگی بر پایه 
استقلال فرهنگی و هویت ملی بنانهاده شود 
و هر دستگاه در این میان نقش و جایگاه و 

مسؤولیت خود را بداند.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان : 

ساختار فرهنگی کشور نیازمند بازسازی انقلابی است 

با  ابراهیمی در نشســتی  گروه خبر // 
 معتمدیــن محله دوهــزار بندرعباس 
چالش های اشــتغال این محله را جهت 
اجــرای طرح محــلات کارآفرین مورد 
بررسی قرار داد و گفت: برای ایجاد شغل 
حاضرم میز کارم را به محلات منتقل کنم.

   هــادی ابراهیمی مدیرکل تعاون کار و رفاه 
اجتماعی هرمزگان با حضور در محله دو هزار 
بندرعباس و کــوی ملت که یکی از محلات 
حاشیه نشین شهر بندرعباس است با معتمدین 
این محله جلســه ای برگزار کرد.وی در این 
نشست ضمن تشــریح اهداف طرح محلات 
کارآفرین و اعلام همکاری با سازمان بسیج 
سازندگی استان در اجرای طرح های اشتغال 
بر مبنای اقتصاد مقاومتی اظهارداشت: شرایط 
کرونایی موجود در کشور و استان باعث شده 

است که افراد کمتر و مدیران در میدان حضور 
پیدا کنند و مجموعه اداره کل کار در این فرصت 
کرونایی سعی کرد یک الگوی عملی برای حل 
مشکل اشتغال در بطن محلات را طراحی کند 
 که خوشبختانه به نتایج خوبی هم دست پیدا 
کرده ایم.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان عنوان کرد: برای حل مشکلاتی چون 
فقر، آسیب های اجتماعی، بزهکاری نیاز به 
ایجاد شغل داریم چرا که معتقدیم که بسیاری از 
 مسائل و مشکلات با اشتغال افراد سامان پیدا 
مــی کند.ابراهیمی عنوان کــرد: اگر محله یا 
مجموعه ای به دنبال یک تحول اقتصادی عظیم 

است بایستی برنامه های اقتصاد مقاومتی را در 
محله خود به اجرا دربیاورد و اجرای اقتصاد 
مقاومتی هم نیاز به همراهی مردم دارد و نگاه ما 
به حل مشکل اقتصاد بر مبنای اقتصاد مقاومتی 
است زیرا در این نوع از اقتصاد انسان با توجه 
به ظرفیت های محیط مهارت کسب می کند 
و بــه تدریج به یک فعــال اقتصادی درونی 
برونگرا تبدیل می شود.وی تاکید کرد: در مدل 
حل اشتغال با استفاده از اقتصاد مقاومتی سعی 
می شــود با تکیه بر ظرفیت درونی محلات 
به شــبکه ای وصل شویم که با حمایت های 
دولت به هدف بزرگ ایجاد اشــتغال نزدیک 

شــود.مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان اضافه کرد: در طرح اشــتغالزایی 
در بستر محلات آموزش مهارت حرف اول 
 را می زند زیرا فــرد بدون مهارت فرصت و 
انگیزه ای برای شــکوفا کــردن خود ندارد 
و همیــن امر موجب می شــود که نتواند در 
پیشه ای که شروع می کند به موفقیت برسد.

وی تصریح کرد: مســجد در اسلام به عنوان 
یــک کانون برای فعالیت هــای اجتماعی و 
گاها اقتصادی اســت، لــذا باید تلاش کنیم 
که با اســتفاده از ظرفیت عظیم مســجد که 
 یکــی از نهادهای اصلی در جامعه اســت و

  بالفعــل کــردن ظرفیت هــای فرهنگی، 
رسانه ای، آموزشی و کمیته های پشتیبانی و 
اجرایی اهداف خــود را دنبال کنیم.ابراهیمی 
تاکید کرد: مرحله اول در اجرای طرح محلات 
کارآفرین شناسایی افراد بیکار در محله و اخذ 
اطلاعات آنها و معرفی کردن آنها به راهبران و 
پیشران های شغلی و با اجرای این امر مساجد 
 جایگاه واقعــی خود را که از صدر اســلام 
 داشــته انــد بازیابی می کنند و بــه قرارگاه 
اشــتغال زایی تبدیل خواهند شد.به گزارش 
هرمز؛ وی خاطرنشان کرد: من حاضرم برای 
عملی تر شدن امور حتی دفتر کارم را در دل 
محلات حاشیه ای و مساجد قرار دهم و در 
هفته یک روز در محلات حضور پیدا کنم چرا 
که برای حل مشکل اشتغال باید این امر را با 

حضور در میدان حل کنیم.

مدیرکل تعاون ،کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبر داد 

آغاز طرح محلات کارآفرین با محوریت مساجد

گروه خبر // فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی 
ســپاه گفت:دائما در حال رصد صید ترال در 
مناطق ممنوعه هستیم تا صید ترالی در مناطق 
ممنوعه صورت نگیرد و اشراف اطلاعاتی ما نیز 
حکایت از آن دارد که همچنان این ممنوعیت 

برقرار است. 
   سردار عباس غلامشاهی اظهار کرد: موضوع صید 
ترال که همه صیادان بومی و ســاحل نشین استان 

گله مند بودند، با توقیف شناورهای صید غیرمجاز 
ترال، همه ارگان ها و نهادها به این همکاری با نیروی 
دریایی سپاه رسیدند که این معضل آسیبی به آبزیان 
و صید صیادان است.وی افزود: دستگاه قضایی نیز با 
صدور احکامی در ممنوعیت صید ترال در جغرافیای 
ممنوعه ای که بود، به ایــن امر کمک مهمی کردند.

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی ســپاه با بیان این 
که دائما در رصد صید ترال در مناطق ممنوعه هستیم 

تا صید ترالی در مناطق ممنوعه در آبهای ســاحلی 
دریای عمان صورت نگیرد و با اشراف اطلاعاتی ما 
نیز حکایت از آن دارد که این کار همچنان ممنوعیت 
آن برقرار است، خاطرنشان کرد: اگر شاهد صید ترال 
در مناطق ممنوعه نیز باشــیم به جد با آن برخورد 
خواهیــم کرد.به گزارش فارس ؛ گفتنی اســت ماه 
گذشته فراکسیون محیط زیســت مجلس شورای 
اسلامی با انتشــار گزارشی نسبت به تلاش خزنده 

سازمان شیلات برای لغو ممنوعیت صید ترال هشدار 
داده بود. 

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه :

با هرگونه صیدغیرمجاز قاطعانه برخورد می کنیم 

پشت پرده سیاست 

  
ماجرای جالب نامه خانواده یک زندانی به صفحه اینستاگرامی اژه ای 

واکنــش ها به موضوع انتشــار تصاویــر ناراحت کننده از زنــدان اوین همچنان 
 ادامه دارد و  پس از  اولین گزارش دادســتان کل کشــور بــه رئیس قوه قضاییه 
حجت الاسلام محســنی اژه ای در این باره؛ رئیس ســازمان زندان ها که چندی 
قبل درباره این رفتار پرســنل زندان با زندانیــان عذرخواهی کرده بود،  در صفحه 
توئیتر خود توضیحات بیشــتری  از برخوردهای قبلی در این زمینه داد و با انتشار 
تصویر دســتورعزل فرمانده یگان حفاظت زندان_اوین نوشــت: » واضحه، نصب 
دوربین برای ثبت تخلف و پیگیری آن هاســت، همان طور که ســخنگوی محترم 
قوه گفتند: این تخلفات سابقه رسیدگی دارد. ولی فقط برای آرامش خاطر هموطنان 
عزیزی که نگران شده اند، تصویر دستورعزل فرمانده یگان حفاظت زندان اوین در 
۱۳۹۹/۱۰/۲۱ به دلیل نظارت ضعیف برعملکرد پرسنل را، منتشر می کنم.« محمد 
مهدی حاج مهدی در ادامه اقدامات انجام شــده افزود:» پرسنل بی تفاوتِ سازمان 
 در فیلم های منتشــره، به هیئت تخلفات اداری معرفی و از خدمت معلق شــدند. 
پرونده هایی هم به دادسرای نظامی ارجاع شد.« وی افزود:» در سال گذشته، برخورد 
با تخلفاتی که منتهی به خاتمه خدمت پرسنل خاطی سازمان شد، رشد ۳۰ درصدی 
داشــته است.« در همین زمینه علی القاصی مهر دادستان عمومی و انقلاب تهران نیز 
پنج شنبه گذشته به زندان اوین رفت و ضمن بازدید از این زندان از نزدیک در جریان 
مســائل قضایی زندانیان و مددجویان حاضر در این زندان قرار گرفت.در این بین 
اما بازدید دادستان تهران با یک اتفاق جالب همراه شد که در شبکه های اجتماعی 
 نیــز بازتاب زیادی پیدا کرد.ماجرا از این قرار بــود که خانواده یکی از محکومان 
ناآرامــی های دی ماه ۹۶ از طریق صفحات رئیس قوه قضاییه در فضای مجازی به 
آدرس ejeii_org نامه ای خطاب به حجت الاسلام والمسلمین اژه ای می نویسد و 
ارسال می کند که منجر به این می شود که دادستان تهران در جریان حضور در زندان 
اوین پیگیر این محکوم شــودو با وی ملاقات کند. در همین زمینه دادستان تهران با 
 اشاره به ماموریت رئیس قوه قضاییه به وی برای پیگیری وضعیت این محکوم گفت:
» فردی که دانشجو بوده و محکومیت قطعی داشته، حدود ۹ ماه است که برای تحمل 
محکومیت به زندان اعزام شده است و اکنون دستورات ویژه ای درباره این پرونده به  
لحاظ تاکیدات ریاست قوه قضاییه صادر شده است. پرونده این فرد با نظر موافق در 
کمیسیون عفو مطرح خواهد شد و همچنین به این فرد دو هفته مرخصی اعطا و مقرر 

شد تا وضعیت وی دنبال شود تا سریع تر تعیین تکلیف شود. 
پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت سرلشکر فیروزآبادی 

  رهبر انقلاب در پیامی درگذشــت سرلشــکر فیروزآبادی را تسلیت گفتند. متن 
این پیام بدین شــرح است:» درگذشــت همکار دیرین اینجانب، سرلشکر جناب 
آقای دکتر سیدّحســن فیروزآبادی رحمةا... علیه را به همســر گرامی و فرزندان 
 محترم و دیگر بازماندگان تســلیت عرض می کنم.عمری مجاهدت ارزشمند، از 
 تلاش های مبارزاتی دوران دانشجویی در مشهد، تا فعّالیتّ های متنوّع و گسترده در 
سال های پس از پیروزی انقلاب اسلامی، در عرصه های مهم مانند جهاد سازندگی 
و مجموعه های وابسته به شورای عالی دفاع، و به ویژه خدمات طولانی مدّت در 
رأس ســتاد کل نیروهای مسلح و سرانجام عضویت در مجمع تشخیص مصلحت 

نظام، ذخیره ی معنوی و توشه ی اخروی این برادر پرتلاش و خیرخواه است.

 روح تعبد و تدین و صدق و ثبات در پایبندی به ایمان و عمل انقلابی، امتیاز بزرگ 
دیگری است که همواره با این برادر گرامی همراه بود. این خصوصیات برجسته مایه ی 
رحمت و رضوان الهی برای ایشــان خواهد بود ان شــاءا... مغفرت الهی برای وی و 
آرامش و بردباری برای بازماندگان را از خداوند متعال مسئلت می نمایم.« همچنین 
روسای قوا، رئیس تشخیص مصلحت نظام، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، فرمانده 
کل ســپاه، فرمانده کل ارتش، فرمانده ناجا، وزیر دفاع و  دیگر مقامات لشــکری و 
کشوری در پیام های جداگانه، درگذشــت  سرلشکر فیروزآبادی را تسلیت گفتند.

سرلشکر فیروزآبادی از سال ۱۳۶۸ تا ۱۳۹۵ به مدت ۲۷ سال  به عنوان رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح مشغول به خدمت بود و پس از آن، از سوی حضرت آیت ا...خامنه 
ای به عنوان مشــاور عالی نظامی فرماندهی کل قوا منصوب شد. وی در دوره اخیر 
فعالیت مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز، با حکم مقام معظم رهبری، به عنوان عضو 

حقیقی مجمع منصوب شده بود.
نسخه اصلاحات در پسا روحانی؟ 

با پایان دولت روحانی عملا اصلاح طلبان در مقابل این ســوال قرار گرفته اند که چه 
مســیری را در پیش خواهند گرفت محمود صادقی، آذر منصوری و ســعید آجرلو 
دیــدگاه های متفاوتی در این باره دارند . توکلی- ناکامی اصلاح طلبان در انتخابات 
خرداد ۱۴۰۰ ریاست جمهوری و پیش از آن اسفند ۹۸ مجلس، دلایل مختلفی دارد 
و  در کنار عواملی چون ارتباط نداشــتن با بدنه اصلاح طلبی، پرهیز از جوان گرایی 
و رد صلاحیــت های گزینه های نامدار؛ بی تردید گره خوردن دولت های یازدهم و 
دوازدهم با اردوگاه اصلاح طلبی شــاید مهم ترین دلیل ناکامی آن ها باشد. حالا اما 
دولــت دوازدهم به پایان کار خود رســیده و آن چه  برای اصلاح طلبان مهم و البته 
ضروری اســت ترسیم آینده خود در سپهر سیاسی ایران است. موضوعی که محمود 
صادقی فعال سیاســی اصلاح طلب نیز در گفت و گوی اخیر خود به آن پرداخته و 
تاکید می کند که این جریان باید برای انتخابات بعدی برنامه ریزی کند:» اصلاح طلبان 
تحول خواهی را در چارچوب هــای ممکن مانند انتخابات دنبال می کنند و با وجود 
محدودیت ها باید به عنوان یک امر ممکن از همین حالا برای انتخابات مجلس در سال 

۱۴۰۲ برنامه ریزی کنند.« 
   از ســوی دیگر اما آذر منصوری ســخنگوی جبهه اصلاحات در پاسخ به این که 
اصلاحات باید برای انتخابات آینده چه نقشه راهی برای خود ترسیم کند؟  بدون تغییر 
در مواضع پیشا انتخاباتی اش ، تلاش برای تغییر رویه نظارت بر انتخابات را مهم ترین 
برنامه اردوگاه اصلاحات قلمداد می کند:» اگر تلاش اصلاح طلبان در راستای معنا 
و مفهوم پیدا نکردن انتخابات نباشد، تکرار آن چه در انتخابات ۹۸ اتفاق افتاد بسیار 
محتمل خواهد بود. آن چه در انتخابات ۹۸حادث شد و در انتخابات ۱۴۰۰هم تکرار 
شــد، « در این بین اما بر خلاف آذر منصوری، ســعید آجرلو فعال سیاسی اصولگرا  
مشکل اساسی اصلاحات را نه در سازوکار انتخاباتی بلکه در ترسیم هویت سیاسی 
و بازیابی ســرمایه اجتماعی می داند:» دولــت روحانی ضربه بزرگی را به مقبولیت 
اصلاح طلبان زده است و آن ها برای بازگشت سرمایه اجتماعی خود باید ابتدا چالش 
سیاســت ورزی و هویتی خود را حل کنند، تعریــف دقیقی از اصلاح طلبی را ارائه و 
پاسخ درستی به آن چه در دولت روحانی اتفاق افتاده است، بدهند تا بتوانند سرمایه 

اجتماعی خود را احیا کنند.«
طرح :  بیتا  هوشنگی
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احتكار
» بشنو از ني چون حکایت مي کند «

درد دل ها را روایت مي کند
في المثل درد دل یك محتکر 
کز هدفمندي شکایت مي کند

او که با عشق به مردم روز و شب
حق آن ها را رعایت مي کند
او که در انبارخود اجناس را
حفظ تا حد نهایت مي کند

این عمل در روغن و ماش و عدس
تا برنج و رُب سرایت مي کند

چون که شد کمیاب، آن جنس کذا
سوي دکان ها هدایت مي کند
مي رساند دست مردم جنس را
خدمت خود را به غایت مي کند
گر نباشد یك چنین فرد خدوم

از شکم ها کي حمایت مي کند؟
هر که مي گوید که این خیرالبشر

با چنین کاري جنایت مي کند
شوخي بي مزه کرده ،بي خیال

یك حسود حتماً سعایت مي کند
محتکر را ذکر خیر ! مردمان
مطمئن هستم کفایت مي کند
گرچه البته به وضع جیب خود
تا حدودي هم عنایت مي کند

لیك چون انگیزۀ او خدمت است
پس به نوعي هم عبادت مي کند

قافیه تغییر دادم چون که او
در عبادت هم درایت مي کند
گفت با »جاوید« ابن المحتکر

اي که سر هم مي کني این شِرّ و ور
گر کني اشعار خود را احتکار
مي شوي یك عابد سرمایه دار

  محمد جاوید
***

بي خیال... 
اي جوان، دنبالِ کاري؟ بي خیال گر کماکان 

فکرِ یاري، بي خیال 
گر که پیکانت ملولت کرده است فکر کن 

داري فرِاري، بي خیال 
کار فرمایت حقوقِ قبل را مي دهد در سالِ 

جاري، بي خیال 
رنگ زد گر آدمي گنجشك را تو بخر جاي 

قناري، بي خیال 
گر هواپیماي تو روزي کند یك سقوط 

اضطراري!! بي خیال 
گر نداري جان من! چون عدّه اي دکتراي 

افتخاري، بي خیال 
گر براي قسطِ وامِ مسکنت روز و شب زیرِ 

فشاري، بي خیال 
گر کسي گوید که: » تو دیوانه اي « در جوابش 

گو که: » آري «، بي خیال 
اي جوان، چون شاعر این شعر اگر جیبِ پرُ 

پولي نداري، بي خیال 
  امیر حسین خوشحال 

طنز

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // رئیس 
ســازمان جهاد کشاورزی خوزســتان با اشاره 
به توافق نخلداران و کارگاه های بســته بندی و 
صادرکننده خرما برای تعیین قیمت خرید توافقی 
خرما، گفت: قیمت هر کیلوگرم خرمای استعمران 
درجه یک مورد توافق با احتساب تمام هزینه ها 

۹۲ هزار ریال تعیین شد. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ خدارحم امیری زاده با 
اشاره به برگزاری جلسات متعدد کارگروه تخصصی 
خرما با محوریــت نمایندگان نخلداران و نمایندگان 
کارگاه های بســته بندی و صادرکننــده، اظهار کرد: 
قیمت هــر کیلوگرم خرمای اســتعمران درجه یک 
مورد توافق طرفین با احتســاب تمام هزینه ها ۹۲ 
هزار ریال تعیین شده است.وی افزود: همچنین قیمت 
خرید خرمای درجه ۲ با ۱۵ درصد کاهش، به ازای 
هر کیلوگرم ۷۸ هزار و ۲۰۰ ریال تعیین شــده است 
و قیمت خریــد خرمای درجه ۳ نیز با توافق طرفین 
تعیین خواهد شد.امیری زاده تصریح کرد: در صورت 
وجود مشــتری با قیمت های بالاتر از قیمت توافقی، 
نخلداران می توانند نســبت به فروش محصول خود 
با قیمت بالاتر اقدام کنند.وی گفت: سطح زیر کشت 
 نخیلات اســتان ۴۲ هزار و ۴۰۰ هکتار اســت که 

پیش بینی می کنیم از ســطح ۳۶ هزار و ۷۰۰ هکتار 
نخیلات بارور اســتان،  ۲۳۵ هزار تن انواع خارک، 
رطب و خرما برداشــت شــود.رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی خوزســتان خاطرنشان کرد: تاکنون حدود 
۴۰ هزار تن خارک و رطب از نخیلات استان برداشت 
و روانه بازار شــده است و از دهه دوم شهریورماه نیز 

برداشت خرمای استان آغاز می شود.
  امیری زاده گفت: پیش بینی می شــود از کل خرمای 
تولیدی استان حدود ۱۴۶ هزار تن خرمای استعمران 
برداشــت شــود که صادرات بیش از ۸۵ هزار تنی 
به خارج از کشــور و ۲۶ هزار تن فرآوری صنعتی 
داخل استان برای سال جاری پایه گذاری شده است.
 امیــری زاده با اعلام اینکــه کارگاه های خصوصی 
بسته بندی و صادرکننده خرما آمادگی خرید خرمای 
تولیدی نخلداران را دارند، افزود: تمهیدات لازم برای 
خرید حمایتی خرمای استعمران مازاد بر نیاز بخش 
خصوصی نیز توســط شبکه تعاون روستایی در نظر 
گرفته شده است. در این زمینه ۱۵ مرکز خرید تعاونی 
در شهرســتان های خرماخیز تجهیز و آماده شده اند 
که بــه محض ابلاغ دســتورالعمل خرید حمایتی از 
سوی وزارت جهاد کشاورزی و در صورت مراجعه 

نخلداران، نسبت به خرید محصول اقدام کنند.

 حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار 
خوزستان دستاوردها و پیگیری سفر رئیس 

جمهور به استان خوزستان را تشریح کرد. 
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ قاســم 
سلیمانی دشــتکی در خصوص دستاوردها و 
پیگیری سفر رئیس جمهور به خوزستان اظهار 
کرد: مدیران و مسئولان در بخش خصوصی 
و دولتی باید توانمندی، قدرت، شــجاعت و 
روحیه جهادی در حد استان خوزستان داشته 
باشــند تا بتوانند مدیریت کنند. بسیاری از 
مدیران این خصوصیات را دارند و البته برخی 
از مدیران نیز این خصوصیات را ندارند.وی 
افزود: وقتی استاندار خوزستان شدم، علاوه 
بر مشــکلات عمومی اســتان مثل وضعیت 
نابسامان سیســتم فاضلاب در اهواز و دیگر 
 شهرهای خوزستان، با سیستم بسیار ضعیف 
آب شرب در شهرها و روستاها و مشکلات 
دفع آب های ســطحی و روان آب ها مواجه 
و  توســعه ای  زیرســاخت های  و  بودیــم 
زیرســاختی نیز در شان اســتان خوزستان 
نبوده و نیست.اســتاندار خوزســتان گفت: 

زیرســاخت ها در خوزســتان باید در شان 
زیرساخت های کشور باشد. در خوزستان کار 
شده است اما باید اقدامات بیشتری برای بهبود 

وضعیت زیرساخت ها انجام شود.
  وی عنــوان کــرد: وقتی وارد اســتانداری 
خوزستان شدم، بیش از ۱۷۰ نفر از بخش های 
دیگر در استانداری خوزستان بودند و بیش 
از ۶۰ نفر نیز از بخش هایی در اســتانداری 
حضور داشتند که از نظر قانونی امکان فعالیت 
آن ها در استانداری خوزستان وجود نداشت.
سلیمانی دشتکی افزود: همچنین باب غلطی در 
استان خوزستان به اسم ترک تشریفات برای 
اجرای پروژه ها وجود داشت. ترک تشریفات 
تنها در زمانی که مجبور هستیم باید انجام شود 
و در ایــن غیر این صورت مفهوم خیلی بدی 

دارد. 
  من در پنج اســتان فعالیت داشــته ام و در 
هیچ اســتانی وضعیت اجــرای پروژه ها و 
ترک تشــریفات به این شــکل نبوده است.
وی گفــت: در چند مقطع اعتبارات خوبی به 
خوزســتان داده شده است و برای پروژه های 
عمده مثل طرح آبرســانی غدیــر و طرح 
۵۵۰ هزار هکتاری مقــام معظم رهبری نیز 
اعتبارات خوبی اختصاص یافته است.استاندار 
خوزســتان با اشاره به تنش آبی اخیر عنوان 

کرد: این بحران اگرچه خســارت زیادی به 
وجود آورد و تعدادی دام تلف شدند و مردم 
نیز با مشکلات جدی مواجه شدند اما بحران 
را به ســرعت به یک فرصت تبدیل کردیم و 
یک هزار و ۱۵۰ میلیارد تومان در یک مرتبه 
و با تخصیص صددرصــدی دریافت کردیم. 
وی با اشــاره به بحث مدیران پروازی گفت: 
در خصوص  مطرح شده  منظور صحبت های 
مدیران پروازی در ســفر آقای رئیســی به 
خوزستان، مدیران پتروشــیمی ها و مدیران 
اصلی است که مباحث استخدامی را در اختیار 
 دارند. نباید همه مدیران زیر سوال بروند زیرا 
بســیاری از مدیران، مخلصانه در حال کار 

هستند.
   سلیمانی دشتکی با بیان اینکه آقای رئیسی 
روحیه عمل گری بســیار قوی دارد، تصریح 
کرد: در بحث تنش آبی، آقای رئیسی که آن 
زمان در قوه قضائیه بود حداقل ســه مرتبه با 
شــخص من به صورت تلفنی صحبت کرد. 
در مباحث اقتصادی تنش دار خوزستان مثل 
نیشکر هفت تپه نیز پیگیری های بسیار خوبی 

از سوی ایشان انجام شد.
  وی با اشــاره به اینکه سفر آقای رئیسی به 
خوزستان واقعا سرزده بود، ادامه داد: در این 
سفر استقبال غیر رسمی بود و تنها تعداد بسیار 

محدودی از مدیران حضور داشتند. بلافاصله 
پس از اســتقبال در فرودگاه از سیستم آب و 
فاضلاب در مناطق اهواز بازدید کردیم و پس 
از آن نیز کاملا ســرزده به بیمارستان رازی 
اهواز رفتیم و آن بحث هایی که مطرح شــده 

بود صحت نداشت.
  اســتاندار خوزســتان افزود: پس از آن با 
حضور در منطقه جفیر، یک پروژه آبرسانی را 
افتتاح کردیم. گروه های جهادی و سپاه تلاش 
بسیاری در آبرسانی در آن منطقه انجام داده 
بودند و برای اینکه نشان دهیم که گروه های 
جهادی می توانند به خوبی کار کنند، با حضور 

رئیس جمهور به این منطقه رفتیم.
  وی گفت: در سفر آقای رئیسی به خوزستان، 
مسائل روز و مسائل و مباحث کلیدی استان 
خوزستان مورد بررســی قرار گرفت. کرونا، 
خرید تضمینی خرما، لایروبی فاضلاب شهرها 
و کمک اســتان های معین برای جمع آوری 
روان آب ها از جمله مباحث روز اســتان بود 
که با حضور رئیس جمهــور در مورد آن ها 

تصمیم گیری شد.
  سلیمانی دشــتکی افزود: طــرح ۵۵۰ هزار 
هکتاری، طرح آبرسانی غدیر، اصلاح سیستم 
فاضلاب و آب شــرب خوزستان و همچنین 
طــرح مــاده ۵۶ از جمله مباحــث کلیدی 

خوزســتان بودند که در سفر آقای رئیسی به 
خوزستان مورد بررسی قرار گرفتند و درباره 

آن ها تصمیم گیری شد.
  وی با اشاره به بازدید رئیس جمهور از منطقه 
حصیرآباد اهواز گفت: پهنه های آسیب پذیری 
در اهواز وجود دارد که بســیار آســیب پذیر 
و خطرناک هســتند. چهار منطقــه در اهواز 
وجود دارد که در پهنه خطر هســتند و قرار 
اســت یک مجتمع یک هزار و ۶۸۰ واحدی 
برای جابه جایی ساکنان این مناطق در خطر 
احداث شود.استاندار خوزستان بیان کرد: در 
منطقه حصیرآباد حدود ۸۰ تا ۹۰ خانه وجود 
دارد که در مناطق بســیار خطرناک هستند. 
تصمیم گیری شده که برای ساکنان این خانه ها 
تعدادی واحد رهن شود تا نسبت به جابه جایی 
آن ها اقدام شــود و پس از اینکه مجتمع یک 
هزار و ۶۸۰ واحدی ساخته شد به آن خانه ها 

منتقل شوند.
  وی با اشــاره به طرح آبرسانی غدیر گفت: 
در سفر رئیس جمهور به خوزستان، وزیر نیرو 
عنوان کرد که بــا اعتبار یک هزار میلیاردی 
می تواند به کمک اجرای یک طرح میان بر، در 
مدت زمان هشــت تا ۱۰ ماه طرح آبرسانی 
غدیر را اجرایی کند. برای طرح اصلی حدود 
۲۵ هــزار میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت.

سلیمانی دشتکی افزود: در سفر آقای رئیسی 
به خوزســتان برای فاضــلاب و روان آب ها 
تصمیمات خوبی اتخاذ شد و برای خرید خرما 
نیز پیشنهاداتی به وزیر کشاورزی دادیم و قرار 
اســت بیش از ۹ هزار تــن خرما به صورت 

تضمینی در استان خوزستان خریداری شود.
وی گفت: بیش از ۷۰۰ روستا در خوزستان 
وجود داشــت کــه دارای تنــش آبی بودند 
اما اکنون با اقدامات انجام شــده و با افتتاح 
طرح های آبرسانی، مشکل تنش آبی حدود 
۱۱۰ تا ۱۲۰ روســتا حل شــده اســت و 
برای باقی روســتاها نیز در تلاش برای حل 

مشکلات هستیم.
  استاندار خوزستان با اشاره به وضعیت موج 
کرونا در استان خوزستان عنوان کرد: وضعیت 
کرونا در خوزستان حال و روز خوبی ندارد 
و متاسفانه به طور متوسط روزانه ۶۰ نفر در 
خوزســتان بر اثر کرونا فوت می کنند اگرچه 
وضعیت آمار بهبودیافته ها بهتر شــده است.

وی گفت: ۴۷۲ هــزار و ۶۰۴ نفر از ابتدای 
شــیوع کرونا تاکنون مثبت قطعی بوده اند. از 
ابتدای شــیوع کرونا ۴۶۲ هزار و ۳۵۷ بیمار 
از بیمارستان ها ترخیص شده اند. در این مدت 
بیش از ۸ هزار فوتی داشــته ایم و بیش از ۲ 
هزار نفر نیز فوتی مشکوک بوده اند که می توان 
گفت مجموعا بیــش از ۱۰ هزار فوتی کرونا 
در استان خوزستان داشته ایم که نشان می دهد 

وضعیت خوب نیست.
  وی گفــت: اگــر همه دنیا، دولــت و نظام 
بسیج شــوند و همه امکانات را فراهم کنند 
اما مردم پروتکل های بهداشــتی را رعایت 
 نکنند و در اجتماعات حاضر شــوند، هیچ 
فایده ای نخواهد داشت بنابراین مردم ماسک 
 بزننــد و پروتکل های بهداشــتی را رعایت 

کنند.

قیمت خرید توافقی خرما در خوزستان اعلام شد

استاندارخوزستان خبر داد

وضعیت کرونا در خوزستان خوب نیست

 آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
استاندار کرمان از پیگیری احداث خط 
برای حمل محصولات کشاورزی  ریلی 
منطقه جنوب کرمان در نزدیک ترین 

نقطه به این منطقه خبر داد. 
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، علی 
زینی وند در جمع بندی ســفر یک روزه 
خــود به جنــوب کرمان به طــرح ایجاد 
ایستگاه خط ریلی برای حمل محصولات 
کشــاورزی جنوب کرمان اشــاره کرد و 
گفت: بخشــی از تولید سالانه چهار ونیم 
میلیون تنی محصولات کشاورزی باید از 
طریق سیستم ریلی حمل و نقل شود.وی 
افزود: حمل و نقل کالاهای کشــاورزی از 
طریق ریل سبب کاهش ترافیک جاده ای، 
 حمل ونقــل مطمئن و کاهش قیمت حمل 
می شود. زینی وند حمل هوایی محصولات 
کشــاورزی را به صرفه ندانست و گفت: 
حمل هوایی در شــرایط سفارش خاص 
محصولات کشــاورزی توجیــه دارد که 

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس 
شورای اســلامی پیگیر این موضوع است.

استاندار کرمان بیان کرد: کاشت محصولات 
کشاورزی باید هدفمند شود تا شاهد رونق 
افزود: کاشت  باشیم.وی  بخش کشاورزی 
محصولات کشــاورزی باید بر اساس نیاز 
بازار برنامه ریزی و انجام شــود.زینی وند 
با بیان اینکه کشاورزی سنتی باید به سمت 
کشاورزی صنعتی سوق پیدا کند، بر ترویج 
کشت گلخانه ای و استفاده از سیستم های 
آبیاری نوین تاکید کرد.وی اظهار داشــت: 
کشاورزان بر اساس ذائقه بازار محصولات 
خود را تولید کنند تا دچار مشکل در زمینه 
بازار فروش نشوند.اســتاندار کرمان تفاهم 
نامه بین ســازمان تعاون روستایی کشور، 
استانداری کرمان و سازمان جهادکشاورزی 
جنوب کرمــان را فرصــت طلایی برای 
کشــاورزی منطقه جنوب کرمان برشمرد.

وی تفاهم نامه کشــاورزی منطقه جنوب 
کرمان را مطالبه رسانه و گفتمان واحد اعلام 

کــرد و بر پیگیری نماینده مردم جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی برای 
اجرای هر چــه زودتر ایــن طرح تاکید 
 کرد.زینی وند اجرای طرح مرغ گوشــتی، 
راه انــدازی گلخانه تولید نهــال و ایجاد 
ســردخانه با ظرفیت سه هزار و ۵۰۰ تنی 
توسط کشت و صنعت را نتیجه سود حاصل 
از مجموعه کشــت و صنعــت این منطقه 
برشــمرد و گفت: هزینه شدن سود کشت 
و صنعــت در منطقه اتفاق خوب و بزرگی 
است.وی ادامه داد: سود مجموعه کشت و 
صنعت باید در  بخش مسئولیت اجتماعی، 
کشاورزی مدرن و بخش کشاورزی هزینه 
شود.استاندار کرمان کشت وصنعت جیرفت 
را  پایلوتی برای کشاورزی مدرن برشمرد 
و گفت: تعاون روستایی با تمام توان در این 
عرصه گام برداشته و مجموعه استانداری 
هم با تمام توان در این بخش تلاش می کند.
وی به طرح مرغداری گوشتی یک میلیون 
قطعه ای کشت و صنعت جیرفت اشاره کرد 

و گفت: این واحد تولید مرغ به ســرعت 
باید انجام شود تا شاهد تامین مرغ منطقه 
باشیم.زینی وند افزود: این واحد می تواند 
به عنوان پایلوت تولید مرغ برای کشــور 
افغانستان، استان سیســتان  و بلوچستان 
و بخشــی از اســتان هرمزگان شود. وی 
حضور نماینده مــردم جیرفت و عنبرآباد 
در مجلس شورای اسلامی را در کمیسیون 
کشاورزی فرصتی برای کشاورزی منطقه 
 دانســت و خواستار پیگیری حضور وزیر 
جهــاد کشــاورزی و دیگر مســئولان 

کشاورزی به منطقه شد.

استاندار کرمان :

خط ریلی برای حمل محصولات کشاورزی جنوب کرمان پیگیری می شود

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار یزد یکی 
از راهبردهای اصلی استان را در بخش معدن ، فعال سازی 
سرمایه های راکد ذکر کرد و گفت: یکی از راهبردهای نظام، 
فعال ســازی معادن غیرفعال و نیز معادنی که به دلایلی با 

مشکل مواجه اند، است که در دستور کار قرار گرفت.  
    به گــزارش خبرنگار دریا ؛ محمد علی طالبی در نشســت 
هم اندیشــی اعضای هیات مدیــره و رییســان انجمن های 
تخصصی خانه صمت استان به اهتمام جدی برای تامین خوراک 
واحدهای فرآوری معدنی تاکید کرد.  وی افزود: در این راســتا 
جلســه های متعددی با ســازمان توسعه ،نوســازی معادن و 
صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، شرکت های تهیه و تولید و حتی 
 سازمان انرژی اتمی؛ برای استفاده از محدوده هایی که در اختیار 
آن هاســت ، برگزار شد تا با تامین خوراک واحدهای فرآوری 
معدنــی بتوان آن ها را  فعال کــرد. وی از تکمیل چرخه کامل 
تولیــد فولاد به عنوان دیگر راهبرد اســتان در بخش صنعت و 
معدن خبر داد و گفت: یــزد در برخی حلقه های میانی چرخه 
 تولید فولاد بعضی کســری ها را داشــت و از طرفی در بعضی 
 حلقــه های نهایی مثــل تولید ورق، جایگاهی نداشــت اما با 
پیگیری های انجام شــده مجوزهای لازم برای همه بخش ها 
اخذ و زمینه ســرمایه گذاری های جدیدی برای تکمیل چرخه 

کامل تولید فولاد در استان فراهم شد.طالبی ایجاد درک متقابل 
بین دولت و بخش خصوصی را یکی از اتفاق های خوب شکل 
گرفته در اســتان، به رغم وجود سختی ها و آسیب های ناشی 
از مشــکل اقتصادی و تحریم ها دانست و گفت: در این راستا 
خانه صمت اســتان توانست نقش بسیار موثری را ایفا کند و از 
تلاش این تشکل تخصصی در بخش صنعتی قدردانی کرد.وی 
ادامه داد: با مقایســه پیوند کنونی بین دولت و بخش خصوصی 
نسبت به ســال  های قبل، مشاهده می شــود که با وجود همه 
ســختی ها و مشــکل ، انگیزه خدمت بخــش خصوصی در 
 راســتای رفع مشکل  و ســطح آگاهی مدیران دولتی نسبت به 
دغدغه های بخش صنعت و معدن در اســتان بیشتر شده است.
استاندار یزد با بیان اینکه بخش دولتی در کنار بخش خصوصی 
 قرار دارد و جدای از هم نیستند، خاطرنشان کرد: حل مسایل و 
چالش های بخش خصوصی با این نگاه که بخش خصوصی و 
دولتی استان در  ۲ طرف یک میز نیستند و مسایل آن ها، مسایل 
ماست، با علاقه مندی و انگیزه پیگیری می کنند. طالبی ادامه داد: 
 انتخاب مدیران علاقه مند، با انگیزه و جدی در مصدر امور، که 
می توانند به رغم وجود مشــکل امروز در حوزه های مختلف، 
رضایت بخش خصوصــی و صاحبان صنعت و معدن را فراهم 
کننــد، برای ما جای افتخار دارد. وی با اشــاره به برخی تصور 
افــراد در خصوص کــم کاری و کم انگیزگی مدیــران در ایام 
منتهی بــه انتخابات و پایــان کار دولت دوازدهــم ، تصریح 
کــرد: در چنیــن مقطعی نه تنهــا مدیران دچــار افت فعالیت 
 و انگیزه نشــدند بلکه روز بــه روز بر میــزان کار، فعالیت و 
برنامه هــای مختلــف آن ها افــزوده شد.اســتاندار یزد در 
ادامــه به راهبردهای اســتان در بخش صنعت و معدن اشــاره 

 کــرد و افزود: یزد ســه ســال اخیر بــا برنامه جلــو رفت و 
چشــم اندازهای تعیین شــده برای آینده را دنبال کرد لذا از این 
جهت می توان ایــن مقطع را یکی از معــدود مقاطع مدیریت 
 استان به صورت تیمی با برنامه دانست.وی با بیان اینکه توجه به 
 مزیت هــای حوزه صنعت یکــی از رویکردهای اســتان در 
ســال های اخیر است،خاطرنشان کرد: عقیده ما بر این است  تا 
 حدودی از نگاه ســنتی ســرمایه گذاران در اســتان و گرایش 
آن ها به ایجاد صنایع فولادی و کاشی و سرامیک فاصله گرفت 
و بخش های کم آبخواه  و منطبق بر شرایط زیست محیطی نظیر 
قطعه سازی، صنایع های- تک، نساجی و از این قبیل امور را که 
می تواند شرایط مناسبی بوجود آورد، فعال کرد.طالبی با اشاره 
 به تکمیل زیرســاخت های بخش صنعــت و معدن در مناطق 
 مختلف اســتان اصافه کرد: یکی از ضعف های اســتان تمرکز 
سرمایه گذاری ها در دشت مهریز - اردکان و تبعات ناشی از آن 
است در حالی که اگر زیرساخت های لازم در دیگر مناطق فراهم 
بود نه تنها اتفاق خوبی در حوزه صنعت و معدن رقم می خورد 
بلکه شــاهد کندی یا خلای سرمایه گذاری در برخی از مناطق 
 نبودیم. استاندار یزد ادامه داد: در راستای توسعه زیرساخت های 
برق شهرســتان خاتم؛ احداث نیروگاه و انتقال برق از ابرکوه به 
»اسمالون « و از اسمالون به مروست) شهرستان تازه تاسیس( دنبال 
شد در بهاباد نیز مجوزهای ایجاد نیروگاه خورشیدی و نیروگاه 
 حرارتی اخذ و کارهای آن در حال انجام است. استاندار یزد  به
  اقــدام های انجام شــده در بخــش راهســازی و ارتباطات 
 ریلــی اشــاره کــرد و از تلاش اســتان برای رفع مشــکل 
زیرساخت ها نظیر آب، برق، گاز و ارتباطات برای فراهم کردن 
زمینه ســرمایه گذاری در تمامی مناطق استان نیز سخن گفت.

استاندار یزد نسبت به پیگیری واکسیناســیون کارگران، تامین 
مسکن آنها و بررسی افزایش نرخ انشعاب آب صنایع قول مساعد 
پیگیری داد.رییس خانه صنعت، معدن و تجارت یزد هم  در این 
نشســت گفت: هیچ کشور و ملتی و جامعه ای به پیروزی، رشد 
و موفقیت دست نیافت، مگر آنکه اجزای مختلف آن جامعه در 
کنار هم قرار گیرد و برای هدف واحدی تلاش کنند.ســید علی 
اکبر کلانتر افزود: در هرکشور توسعه یافته ای دولتمردان، حاکمیت 
و بخش خصوصی دوشــادوش یکدیگر عــزم و همت خود را 
به کار گرفتند تا اعتلای خود را نظــاره کنند؛ حال این مهم در 
یزد مورد توجه قرار گرفت و ســال های گذشته ارتباط بسیار 
نزدیکی میان بخش خصوصی و دستگاه های اجرایی استان برقرار 
 شــد.کلانتر ادامه داد: در مواجه با مشکل های متعددی که سایر 
استان ها بدان دچار شدند، شاهد بودیم که در برخی موارد  دولت 
یا بخش خصوصی در برابر یکدیگر به اعتراض پرداختند حال 
آنکه این ۲ بخش در یزد با درک متقابل از شرایط در کنار یکدیگر 
جلسات هم اندیشی متعددی را برگزار کردند.وی تصریح کرد:نمونه 
آن در بحران اخیر »ناترازی برق« بود که صنعتگران بزرگ استان 
 برای کمک به دولت و اینکه فشار را از منازل و بیمارستان ها و 
مکان های حساس کم کنند، پیش قدم شدند، الحق ایثار کردند و 
توانستند راه حل واحدی را در دستور کار خود قرار دهند. به گفته 
وی اهمیت این نوع تعامل و همکاری در بین دولتمردان و بخش 
 خصوصی یزد بسیار ارزشمند است و باید این فرهنگ خوب و » برند« 
یــزدی ها حفظ و در دولــت بعدی نیز تداوم و توســعه یابد.
رئیس خانه صمت اســتان یزد با اشاره به تلاش های استاندار، 
مدیران حوزه اقتصادی ،تولید و صنعت اســتان در بحران های 
مختلف نظیــر پاندومی) همه گیــری( ویروس کرونــا افزود: 
 ایــن تلاش ها مایه مباهات اســت  لازم می دانم  از این تلاش 
بی شــائبه مدیران و کارکنان در دســتگاه های مرتبط با حوزه 
صنعت، معدن و تجارت قدردانی کنم.رییس خانه صمت  یزد به 
برخی قوانین و مصوبه های ملی و کشوری که به جای حمایت 
و مانع زدایی از تولید و ســرمایه گذاری، مانع تراشــی می کند، 

اشــاره کرد و گفت: برای مثال اخیرا هیات دولت در مصوبه ای 
نرخ اشــتراک آب صنعت را چهارصد برابر افزایش داد و نکته 
جالب اینکه نرخ استان صنعتی  مانند یزد بالاترین است که این 
 موضوع موجب فرار ســرمایه از تولید و هدایت آن به ســمت 
فعالیت های غیرمولد نظیر دلالی، معامله املاک و مستغلات و سکه 
و دلار خواهد شد. کلانتر همچنین خواستار واکسیناسیون فوری 
 کارگران واحدهای صنعتی و معدنی شد و اذعان کرد: در بیشتر  
فعالیت های تولیدی رعایت فاصله اجتماعی تقریبا غیرممکن 
 اســت، کارگران و کارکنــان واحدهای تولیدی بــه ناچار در 
اتوبوس ها و سرویس های ایاب و ذهاب، مسیر های نیم تا یک 
ســاعته را همه روزه در کنار هم طی می کنند، لذا امکان بیمار 
شدن آنان بیشتر است.وی افزود:این در حالی است بیش از پنجاه 
درصد اشتغال از ناحیه واحدهای صنعتی و صنوف تولیدی است 
که بر اســاس تصمیم ستاد ملی کرونا در زمان تعطیلی عمومی 
برای تامین مایحتاج مردم و کشــور  تعطیل نمی شوند.وی در 
ادامه تصریح کرد: واکسیناسیون کارگران که از مظلوم ترین اقشار 
هستند و بیشترین فشار تورم بر شانه های خسته و نحیف آنان 
سنگینی  می کند باید مورد توجه قرار گیرد و راهکاری برای آن 
تدوین شود. وی افزود: به نمایندگی از جامعه صنعتی استان از 
اســتاندار به عنوان رییس و اعضای ستاد پیشگیری و مقابله با 
کرونای اســتان انتظار دارم که همه توان خود را به کار گیریم تا 
واکسیناسیون کارگران و کارکنان واحدهای تولیدی به فوریت در 
تمامی کارخانه ها و مراکز تولیدی شهرها و شهرک های صنعتی 
به مرحله اجرا در آید.رییس خانه صنعت، معدن و تجارت یزد 
همچنین آمادگی بخش خصوصی را برای همه گونه همکاری با 
مسئولان در خصوص فراهم نکردن فضا و امکانات لازم برای 
انجام واکسیناسیون خبر داد.در این نشست تفاهم نامه واگذاری 
صدور، تمدید، اصلاح و ابطال گواهی تحقیق و توسعه واحدهای 
تولیدی، تجاری و خدماتی اســتان یزد میان رییس  ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات مدیره خانه صمت استان 

یزد به امضا رسید.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // نماینده 
ولی فقیه در اســتان و امام جمعه بوشهر گفت: 
استانداری انتخاب شود که بتواند ظرفیت های این 
استان زرخیز و دارالحماسه را فعال کند، به مردم 
و جوانان هر چه تمام تر خدمت کند و زمینه های 
مناسب پیشرفت همه جانبه و شایسته این استان 

فراهم آورد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ آیت الله غلامعلی صفایی 
بوشــهری در پیام آدینه این هفته با تسلیت سالروز 
شــهادت امام سجاد علیه السلام، اظهار کرد: آن امام 
بزرگوار در ســخت ترین برهه تاریخ به امامت رسید 
زمانی که فاجعه کربلا رخ داده و اســلام از دو جهت 
سیاســی و فرهنگی دچار انحراف، تحریف و بحران 
شده بود. در این شــرایط امام سجاد علیه السلام با 
عملکرد خاص خود بار دیگر اسلام را احیا و جامعه 
اسلامی را بازسازی کرد.وی ادامه داد: اثر آسمانی و 
ماندگار آن حضرت »صحیفه سجادیه« است که کتاب 
تمام نمای معارف عرشی الهی است.امام جمعه بوشهر 
با گرامیداشت دوازدهم شهریور سال گشت شهادت 
رئیســعلی دلواری، تصریح کرد: آن شهید به همگان 
درس اســلام خواهی، وطن دوستی، استعمارستیزی، 
بصیرت، دلاوری، مقاومت، شجاعت و شهادت طلبی 

آموخت. صفایی بوشــهری با اشاره به اینکه جریان 
استعمار و نفوذ موجب شــهادت آن دلاور مرد شد، 
عنوان کرد: وی با تمام وجود در خدمت حراســت و 
حفاظت از هویت دینی و ملی این سرزمین قرار داشت 
و باعث شکست سخت استعمار پیر انگلیس شد.وی 
با قدردانی از تلاشگران حوزه سلامت و پزشکی در 
زمینه پیشگیری و درمان بیماری کرونا و پاسداشت یاد 
شهدای سلامت و درگذشتگان کرونا، از همگان به ویژه 
مســئولان، خدمت به بیماران و درمان آنان و از همه 
مردم مراعات شیوه نامه های بهداشتی را درخواست 
کرد.امام جمعه بوشهر سپس با بیان اینکه استان بوشهر 
در تمامی عرصه های پیشرفت دارای توانمندی های 
فراوانی اســت، خاطرنشــان کرد: این استان مردمی 
بســیار ارجمند و گرامی و تاریخی پرشکوه دارد، به 
همین علت باید به این اســتان ارزشمند و این مردم 
ارجمند بــه ویژه جوانان غیور و با دانش توجه ویژه 
شود و استانداری انتخاب شود که بتواند ظرفیت های 
این استان زرخیز و دارالحماسه را فعال کند، به مردم و 
جوانان هر چه تمام تر خدمت کند و زمینه های مناسب 
پیشرفت همه جانبه و شایسته این استان فراهم آورد.

صفایی بوشهری گفت: از شاخص های استاندار این 
اســتان، بدون تعیین مصداق که همــواره روش بنده 

اینچنین بوده و خواهد بود، می توان به مومن، با تقوا و 
اخلاق مدار و انقلابی و ولایتمدار بودن اشاره کرد.وی 
برای تعیین استاندار بوشهر یادآور شد: داشتن آشنایی 
کامل با ظرفیت های آمایشی استان )حوزه های نفت، 
گاز، پتروشیمی و صنایع تبدیلی آن، انرژی هسته ای 
و مراکز اقماری دانش بنیان آن، شیلات، کشاورزی، 
تجارت، گردشگری مقاومت و فرهنگ محور، اقتصاد 
دریا پایه و کرانه ای، منابع انسانی جوان و کارآمد و ...( 
و دارای برنامه و راهکارهای اجرایی پیشرفت آفرین 
دانش بنیــان، مردمی و مردم دار بودن، توجه ویژه به 
جوانان و جوان باور بودن، داشتن قدرت بالا در عرصه 
جذب اعتبارات ملی به استان، حل مشکلات معیشتی 
و فقر، توانمند در ایجاد اشتغال پایدار، عدالت خواه و 
فساد ستیز، داشتن توان مدیریت و تجربه لازم و کافی 
در این عرصه، دارا بودن توان بالای فعالیت و دلسوزی 
کافی، ایجاد توســعه متــوازن ورزش و موضوعات 
فرهنگی در جغرافیای اســتان و حمایت از نهادهای 
فرهنگی، هنری و ورزشی، حمایت جدی از نیروهای 
بومی در تمامی عرصه های اشتغال، سرمایه گذاری، 
مسئولیت بخشی و به کارگیری و بومی و از فرزندان این 
استان ولایتمدار و حماسی بودن از جمله ویژگی های 

یک استاندار است.

امام جمعه بوشهر:

استانداری برای بوشهر انتخاب شود که بتواند ظرفیت ها را فعال کند

استاندار یزد خواستار شد

 فعال سازی سرمایه های راکد معدنی

طرح :  اسماعیل سهرابی
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بانوی دریا

آشپزی

گراتن یکی از غذاهای فرانسوی است که همراه با پنیر 
پیتزا  و سس بشامل در فر طبخ می شود. 

گراتن قارچ یک غذای کامل و بسیار خوشمزه است که میتوانید 
برای وعده ناهار یا شــام آن را میــل نمایید. گراتن یک غذای 
فرانسوی است که  در فر طبخ می شود. گراتن را با همان ظرفی 
که طبخ می شود ، سرو می کنند.  برای تهیه گراتن باید ظرفی را 

انتخاب کنید که ارتفاع کمی داشته باشد .
   مواد لازم 

.................................................................1 حبه سیر له شده 
قارچ ورقه شده.......................................................... 300 گرم
تخم مرغ........................................................................2 عدد
خامه...................................................................... نصف فنجان
کره...............................................................1 قاشق سوپخوری
 سیب زمینی نازک ورقه شده.............................................1 کیلو
پنیرگودا....................................................................150 گرم
نمک و فلفل..........................................................به مقدار لازم
شیر.......................................................................3/2 فنجان

 
   طرز تهیه 

 فر را بادمای 200 درجه سانتیگراد روشن کنید تا گرم شود. 
سیب زمینی را پوست بگیرید و نازک حلقه کنید. 

قارچ را ورقه ای برش بزنید و در مقداری آبلیمو بخوابانید تا سیاه 
نشود. تخم مرغ ها را در کاسه ای جداگانه هم بزنید تا یکدست 

شود شیر را به آن ها اضافه کنید کاملا مخلوط کنید. 
 خامه و نمک را هم به تخم مرغ اضافه نموده و مخلوط کنید. 

یک حبه سیر را رنده کنید و با یک قاشق کره مخلوط کنید و کف 
ظرف دلخواهتان را چرب کنید.

قارچها را بشویید و آبکش کنید. 
 سیب زمینی را کف قالب بچینید و رویش یک لایه قارچ بچینید 
و دوباره یک لایه ســیب زمینی و مخلوط تخم مرغ را طوری 

روی مواد بچینید تا یکدست همه ظرف را پر کند. 
ظرف گراتن را به مدت یک ساعت در طبقه میانی فر بگذارید .

سپس از فر خارج کرده پنیر را رویش پخش کنید و نیم ساعت 
دیگر در فر بگذارید تا پنیر برشته و طلایی شود. 

 

تخم مرغ با روش های مختلفی مانند آب پز ســفت و 
عسلی، نیمروی سفت و عسلی، خاگینه و روش های 

دیگری آماده می شود.
 اما آیا می دانید ســالم ترین روش پخت و مصرف تخم مرغ کدام 
یک اســت؟ تخم مرغ کالری کمــی دارد، اما حاوی مواد مغذی 
متعددی مانند پروتئین ها، انواع ویتامین و مواد معدنی، چربی های 

سالم و برخی مواد مغذی دیگر است.
  گوارش مــان تخم مرغ پخته شــده را راحت تــر هضم کرده و 
 مــواد مغذی آن، ماننــد پروتئین ها را بهتر جــذب می کند. در 
 واقع بررسی ها نشان داده است که بدن انسان می تواند ۹۱درصد

  از پروتئیــن تخم مــرغ را وقتی پخته می شــود دریافت کند، 
 در حالی کــه این مقدار بــا مصرف تخم مرغ خــام، ۵۱درصد 

می شود.
*مضراتحرارتبالادرپختتخممرغ

۱. از بین رفتن مواد مغــذی: پختن هر نوع ماده غذایی به مواد 
مغــذی آن صدمه می زند و تخم مرغ هم از این قاعده مســتثنی 
نیست. بررسی ها نشان داده که پختن تخم مرغ در حرارت بالا و 
به مدت طولانی از ویتامین های آن، به ویژه ویتامین A، و همچنین 

از تعداد آنتی اکسیدان ها می کاهد. 
  به طور کلی پختن تخم مرغ در زمان کوتاه تر حتی با وجود دمای 
بالا می تواند مواد مغذی آن را بیشــتر حفظ کند. البته با وجود 
پختن تخم مرغ و از دست رفتن بخشی از مواد مغذی آن، این ماده 

غذایی سرشار از ویتامین ها و آنتی اکسیدان هاست.
 2. اکســیده شــدن کلســترول موجود در تخم مرغ: یک عدد 
تخم مرغ حاوی 2۱2 میلی گرم کلســترول است که با پختن در 
دمای بالا اکسیده شده و تولید ترکیب پیچیده ای به نام اکسیسترول 
)oxysterol( می کند که خطر ابتلا به بیماری های قلبی را بالا 

می برد.
*سالمترینروشپختومصرفتخممرغ

اگر می خواهید تخم مرغ تان کم کالری باشد، باید آن را آب پز 
کنید. برای نیمرو کردن تخم مرغ مجبور به اســتفاده از روغن 
اضافی هســتید که بــا آب پز کردن آن این مشــکل برطرف 
می کرد. بهترین روش مصرف تخم مــرغ مصرف آن همراه با 
ســبزیجات است. این روش باعث می شود که فیبر و ویتامین 
بیشتری به بدن تان وارد شود. اگر هم می خواهید تخم مرغ تان 
را به جــای آب پز نیمرو کنید، پس آن را روی دمای بالا و در 
مدت زمان کم بپزید تا تخم مرغ مجال اکسیده شدن پیدا نکند. 
در ضمن به جای استفاده از روغن های ترانس، از روغن های 
ســالم مانند آووکادو، گل آفتابگردان، نارگیل و روغن زیتون 
فرابکر اســتفاده کنید. البته دمای مناســب استفاده از روغن 
زیتون و نارگیــل به ترتیب 2۱0 و ۱۷۷ درجه ســانتی گراد 
است. مساله مهم دیگر انتخاب تخم مرغ مصرفی تان است. بهتر 
اســت تا جایی که امکان دارد از تخم مرغ های محلی استفاده 
کنید. زیرا مرغ های محلی از رژیــم غذایی و فضای زندگی 
ســالمی بهره مند هستند و تخم مرغ های آن ها از کیفیت بالایی 

برخوردارست.

 گراتن قارچ

آنقدر ثروتمند نیستیم که جنس 
ناشی  باوری  از چه  بخریم«  ارزان 

شده است؟
  ضرب المثل هــا دنیایــی از تجربه های 
مشترک، میان ملت ها را پیش روی ما قرار 
می دهند. مثلا ضرب المثل فارســی »هر 
چقدر پول بدهی همانقدر  آش می خوری« 
بی شباهت به ضرب المثل انگلیسی »آنقدر 
پولدار نیستم که جنس ارزان بخرم« نیست. 
هر دو ضرب المثل در زمینه  اقتصاد خانواده 
شکل گرفته است و توصیه ای را بر ما در 
خود پنهان کرده اســت. توجه به این که 
اجنــاس ارزان قیمت نخرید! ضرب المثل 
ایرانی به ما می گویدکه درست برابر آنچه 
پــول می دهیــد، کالای باکیفیت تحویل 
می گیرید و ضرب المثل انگلیسی می گوید 
که خرید اجناس ارزان قیمت برابر است با 
دور ریختن پول. این مثل حتی گام را از 
این فراتر گذاشــته و می گوید: فقط افراد 
ثروتمند هســتند که می توانند آنقدر پول 
داشته باشند که آن را دور بریزند. تحقیقات 
نشان داده که ثروت می تواند بر روابط ما با 
دیگران و سلامت روانی مان اثرگذار باشد.

  روانشناسانی که تأثیر ثروت و نابرابری را 
بر رفتار انسان ها مطالعه می کنند، دریافته اند 
که پــول می تواند بر افــکار و اعمال ما 
به نحوی تأثیر بگذارد که اغلب از آن آگاه 
نیستیم. اما ترس در ثروت هم وجود دارد. 
یکی از مهم ترین عوامل ترس از دســت 
دادن سرمایه است و این ترس در فعالیت 
ما اثر می گذارد. این ترس باعث می شود 
فرد احساس ناامنی کند. پول و احساس 
امنیت یکی از مهم تریــن رابطه های بین 
انسان و پول است، به عبارتی ما با استفاده 
از پول احساس امنیت خود را می خریم. 
اما در مقابل گروه دیگری هم وجود دارد 
که رسیدنشان به ثروت آنچنان که باید به 
نتیجه نمی رسد. عوامل روانی در این افراد 
ســرخوردگی است. سرخوردگی درست 
زمانــی رخ می دهد که اقدامات فرد کم و 
بیش به نتیجه ای نمی رســد. در واقع این 
حالتی که تجربه می کنیم. شاید در نتیجه 
نوعی نرســیدن به اهداف باشد به عبارت 
دیگر منابع مؤثر خارجــی و داخلی در 
این امر دخیل هســتند، عواملی که منجر 
به ناامیدی می شــود. ناامیدی زمانی رخ 
می دهد که ما به چیزی که می خواســتیم 
به دست بیاوریم نمی رسیم. اما در نوع دوم 
که عوامل خارجی اســت، موانعی است 
که در زندگی با آنها روبه رو می شویم که 

البته این عوامل خارجی اجتناب ناپذیرند. 
فرد گاهی در بــروز چنین عواملی قادر 
به حل مسائل اســت و گاهی نیز ناتوان 
از حل آنهاست.در بررســی مواردی که 
منجر بــه خریــد ارزان و بی توجهی به 
کیفیت خرید می شود، گاهی باید مسائل 
رفتاری چون خساســت را مورد بررسی 
قرار داد. خسیس کسی است که از خرج 
کردن مال خودداری  کند، آن هم زمانی که 
خودش یا اطرافیانش به چیزی نیاز دارند. 
به نظر این دسته از افراد، خرید هر چیزی 
غیرضروری است و بهتر است به جای آن 
پول در بانک پس انداز شود. تصمیم گیری 
برای خرید هر وسیله  ساده ای برای منزل 
باید با اجازه  فرد خسیس صورت بگیرد. 
برای صدور این اجازه هم باید همیشــه 
دلیل قانع کننده ای وجود داشــته باشد. به 
ایــن ترتیب طرف مقابل همــواره از هر 
خریدی منصرف می شــود. البته می توان 
ایــن رفتار را نوعی دوراندیشــی درنظر 
گرفت.  مارتین سلســگمن و پترســون، 
دوراندیشــی را اینچنین تعریف کرده اند: 
جهت گیری شناختی برای آینده و نوعی 
عقلانیت عملی و خود کنترلی که به طور 
مؤثر به دســتیابی اهداف بلندمدت فرد 
کمک می کند. فرد مقتصد، کم خرج کردن 
را در نشانه های رفتاری خود بروز می دهد 
و اصولا در بازه زمانی خاصی این چنین 
هســتند. فرد مقتصد، هدف گراســت و 
به خاطر رســیدن به هدفی بالاتر که در 
زندگی فرد یا خانواده باعث ارتقا می شود 
انجام  مالی  مدیریــت  مقطعی  به صورت 
می دهد. این افراد به خرج کردن مناســب 
یا پس انداز کردن به عنوان ارزش اخلاقی 
نگاه می کنند و ازجمله بــه برنامه ریزی 
مالی برای آرامش خانواده توجه می کنند. 
این فرد فرسنگ ها با فرد خسیس فاصله 

دارد و چه بســا اگر اینگونه باشــد یک 
نوع یادگیری اکتسابی برای فرزندان ارائه 
می دهد تا آنها را نیز قادر به مدیریت مالی 
کند.براســاس مطالعات انجام شده خرید 
کردن وضعیتی است که در آن فرد می تواند 
هیجانــات درونی خود را مهــار کرده و 
اعتماد به نفس خــود را تقویت کند و به 
آرامش درونی برســد. اکثر افرادی که در 
زندگی عاطفی خود دچار تنش و ناامیدی 
شده اند، بیشتر از هر زمان دیگری میل به 
خرید کردن از خود نشان می دهند. جالب 
اینجاست که خود می دانند هیچ احتیاجی 
به جنســی که خریداری کرده اند ندارند. 
واقعیت این اســت افــرادی که به خرید 
کردن اعتیاد دارند دچار نوعی افسردگی 
شدید و ناراحتی روانی هستند.  از سوی 
دیگر برطرف کردن دل گرفتگی و رهایی 
مهم ترین دلایلی  آشفتگی های روحی  از 
است که تمایل به خرید را در فرد افزایش 
می دهد. بعضی افراد از این که جنس ارزان 
بخرند، احساس خود کم بینی می کنند و این 
رفتار خرید ارزان را در شــخصیت خود 
نمی بینند. عده ای از این افراد تنها به دنبال 
خرید اجناس برند هستند. بعضی افراد که 
اعتماد به نفس اجتماعی پایینی دارند، یعنی 
از نظر اقتصادی در رده  بالایی قرار ندارند، 
از نداشتن این جایگاه رنج می کشند. این 
افراد به جای این که با جســارت همت 
و قابلیت ســعی در رشد و پیشرفت برای 
رســیدن به جایگاه ایده آل شان را داشته 
باشند، با نوع وسایلی که می خرند، لباسی 
که می پوشــند، عطر و لوازم آرایشی که 
استفاده می کنند، تلاش می کنند خودشان را 
به طبقات و مقام اجتماعی بالاتر منسوب 
کنند. این افراد معمولا برای رسیدن به این 
هدف دست به خریدهای افراطی و بیش از 

حد لوکس و گران قیمت می زنند.

داشتن پوستی سالم می تواند به شما 
به نفس هدیه دهد؛  اعتماد  و  روحیه 
بنابراین با داشتن یک تغذیه مناسب 
می توانید پوســتی صاف و درخشان 

داشته باشید.
 اگر شــما پوستی سالم داشته باشید، ظاهری 
بهتر خواهید داشت. یک پوست ظریف و نرم، 
به راحتی از یک پوست زمخت و خشن قابل 
تشخیص است. مواد غذایی مصرفی شما، تاثیر 
بســزایی در کیفیت و ظاهر پوست تان دارند. 
رژیم غذایی با غذاهای فرآوری شده به پوست 
شما احساس چرب بودن و یا تغییررنگ دادن 

را می دهد. 
  گاهی اوقات با داشــتن یــک رژیم غذایی 
مناســب و مصرف ویتامین هــای مورد نیاز 
می توانید درخشــندگی را به پوســت خود 
هدیه دهید. امروزه هجوم انواع کرم ها و مواد 
دارویی از برندهای مختلف با عناوینی، چون 
ضــد پیری و چروک پوســت، ضد جوش و 
آکنه، شفاف کننده پوســت و غیره، این سوال 
جدی را مطرح می کند که حقیقتا در این میان 
چگونه می توان مواد مناسب برای پوست خود 
را انتخاب کرد؟ آیا این توصیه ها و سفارشات 
بهداشــتی صحت دارند؟ آیا به بهبود وضعیت 

پوست کمکی می کنند؟

*ویتامینهــایمــوردنیــازبرای
سلامتپوست
:)A(ویتامینآ

 این ویتامین برای نگهداری و ترمیم بافت 
پوست لازم است. اگر پوست شما به سرعت 
خشک می شود، احتمالا دچار کمبود ویتامین 
آ شده است. این ویتامین را می توانید روزانه 
از طریق مصرف غذاهایی مانند ســیب زمینی 
شیرین، هویج و سبزیجات برگدار تامین کنید.
 :)B Complex( ویتامیــن ب کمپلکس 
ایــن ویتامین در مــواد غذایی مانند آرد جو، 
برنج، تخــم مرغ و مــوز یافت می شــود. 
ویتامیــن ب کمپلکس حاوی بیوتن اســت. 
کمبود ویتامین ب کمپلکس در رژیم غذایی، 
باعث ریزش مو می شود. کرم های موضعی و 
پمادهای ساخته شــده با ویتامین های گروه 
ب، می توانند ســلول ها را هیــدرات کرده و 

درخششی خاص به پوست بدهند.
:)C(ویتامینث*

  مرکبات، سبزیجات، فلفل و گل کلم، سرشار 
از این ماده مغذی حیاتی هستند. ویتامین ث، 
اصولا به عنوان یک مبارز با ســرماخوردگی 
شناخته شده و هنگامی که این ویتامین استفاده 
می شود به تولید کلاژن کمک می کند. کلاژن 
پروتئینی است که در ماتریکس خارج سلولی 

جانوران، وجــود دارد. این ماده فراوان ترین 
پروتئین بدن محسوب می شود.

:)E(ویتامینای*
  برای رفع خشــکی پوست و ترمیم اثرات 
زخم ها و خراش هــا، از این ویتامین بر روی 
پوست خود استفاده کنید. برای داشتن پوستی 
نــرم و صاف، ســعی کنید آجیــل، زیتون و 
اســفناج، که سرشار از این ویتامین هستند را 
به رژیم غذایی خود اضافه نمایید. این ویتامین 
نه تنها به داشــتن پوســتی نرم به شما کمک 
می کند بلکه باعث می شود موهایی محکم تر با 
درخششی خاص را از آن خود کنید. پیشنهاد 
می شــود برای از بین بردن اثرات زخم های 
قدیمی از مالیــدن روغن های حاوی ویتامین 

E بر روی آن ها دریغ نکنید.
:)K( ویتامین کا *

 ویتامیــن کا می تواند بهترین راه حل برای 
بهبود پوست هایی با جوش های تیره و کبودی 
باشــد. برای محو کردن این تیرگی  ها و چین 
و چــروک  ها به دنبال کرم هــای حاوی این 
ویتامین باشید. گرچه رژیم های غذایی حاوی 
ویتامیــن کا، به رفع کمبود این ویتامین کمک 
می  کننــد، ولی بهترین راه بــرای تامین آن، 
استفاده موضعی پماد و یا کرم های حاوی این 

ویتامین است.

کودکان بیش از اینکه حرف های ما را بشنوند، رفتار ما 
را می بینند، پس مراقب رفتار خود در حضور کودکان 

باشیم.
  وقتی با یک کودک لجباز مواجه هستید، اغلب استراتژی هایی که 
از آستین خود بیرون بیاورید جواب نمی دهد، آن ها راه خودشان را 
در پیش می گیرند و شما باید برای مقابله با این چالش روش های 

موثری را بیاموزید.
  سرســختی کودکان، در آینده می تواند به آن ها برای رســیدن به 
رویاهایشان کمک کند، اما اگر این سرسختی بدون کنترل مناسب 
رها شــود، می تواند از آن ها بزرگسالانی لجباز بسازد که برقراری 
ارتباط با دیگران و جامعه را برای آن ها دشــوار کند.وب ســایت 
»Familyeducation« پنج توصیه مطرح می کند تا به شما 
کمک  کند کودک سرسخت خود را از تبدیل شدن به یک فرد لجباز 

نجات دهید.
*۱:مثبترفتارکنید

  واکنش منفی همیشــه اثر معکــوس دارد، پس رفتارهای مثبت 
فرزندتــان را بیش از پیش مورد توجه قــرار دهید. برای کارهای 
خوبی که انجام می دهد پاداش درنظر بگیرید. یکی از ابزارهای مفید 

برای این کار روش »پنبه ای« است. یک بطری شیشه ای را در جایی 
 قابــل دید قرار دهید و برای هر رفتــار خوب فرزندتان یک توپ 
پنبه داخل آن بیاندازید و زمانی که شیشــه پر شد به او یک جایزه 

بدهید.
*۲:پیادهرویکنید

   بچه ها شــبیه چیزهایی که ما می خواهیم نمی شوند، بلکه آن ها 
با مشــاهده رفتار ما و الگوبرداری از آن، چیزها را می آموزند. با 
آن ها به پیاده روی بروید و اگر می خواهید کوچولوی شــما مهربان 
باشد، بگذارید آن ها ببینند شما را با دیگران مهربان رفتار می کنید، 
مخصوصا وقتی که دلیلی برای این کار ندارید. اگر می خواهید آن ها 
جیــغ زدن را متوقف کنند، لحن خــود را هنگام گفتگو با دیگران 

کنترل کنید.
*۳:نبردهایخودراانتخابکنید

  کــودکان لجباز، درباره همه چیز نظــرات قاطع دارند، اینکه چه 

بپوشند، چه بخورند، و چه کار کنند. شما به سرعت متوجه خواهید 
شد که نمی توانید در مورد همه چیز با آن ها بحث کنید. بنابراین برای 
نبرد با آن ها موضوعات مهم و خاص را انتخاب کنید. مثلا بگذارید 
 در گرمای تابستان چکمه های مورد علاقه اش را بپوشد، اما هنگام 

لگد زدن به برادرش با او سفت و سخت برخورد کنید.
*۴:بهآنهاحقانتخاببدهید

   کودکان گاهی اوقات احســاس می کنند همه چیز از کنترل آن ها 
خارج است. مخصوصا زمانی که به مدرسه می روند محدودیت های 
خاصی دارند. این موضوع باعث می شــود هنگام برگشتن به خانه 

رفتارهای لجوجانه بیشتری از آن ها سر بزند.
    به همین خاطر به آن ها دو حق انتخاب بدهید تا احســاس کند 

کنترل آن ها بر اوضاع بیشتر است. 
مثلا از او بپرســید »آیا کلم بروکلی یا نخود فرنگی همراه شــام 

می خواهید؟« یا »لباس سبز را بیشتر دوست دارید یا آبی؟«

*۵:طنابهارارهاکنید
  گاهی اوقات، در مشــاجره با یک کــودک لجباز مخصوصا اگر 
خود شما هم کمی سرسخت باشید، بهترین کار این است که طناب 
مشــاجره را رها کنید و بروید و ادامه گفت وگو را به زمانی موکول 
کنید که هر دو آرام هستید و با شرایط بهتر به ادامه موضوع بپردازید.

چرا در دوران تنش و افسردگی 
میل به خرید بیشتر می شود؟

بهترین ویتامین ها برای داشتن پوستی صاف و درخشان

مثل بقیه سبزیجات ریشه دار پیاز هم به مدت 
طولانی قابل نگهداری است، ولی اگر پیاز رابه 
طور صحیح نگهداری نکنید جوانه میزند و 

ریشه و ساقه اش شروع به رشد می کند .
  پیاز یکی از واجب ترین مواد غذایی در آشپزخانه 
است که در اکثر غذاها استفاده می شود. بسیاری از 
خانم های خانه دار برای اینکه مجبور به خرید روزانه 
پیاز نباشند و به دلیل استفاده زیادشان، معمولاً تمایل 
دارند که به مقدار زیادی پیاز بخرند اما متأسفانه گاهی 
پیازهای خریداری شده قبل از استفاده جوانه زده و 
نرم می شــوند.برای جلوگیری از اسراف و کاهش 
هزینه ها شــما باید طریقه صحیح نگهداری پیاز را 
بدانید و با اصول ذخیره و نگهداری پیاز آشنا باشید. 
در ادامه این بخش به معرفی اصول و نکات ذخیره و 

نگهداری پیاز می پردازیم.
*اصــولانتخابپیازهابــرایذخیرهو

نگهداری
  قبل از اینکه نکات نگهداری پیاز را به شما بگوییم 
باید با نکات مهم خرید پیاز آشنا شوید تا بهترین پیاز 
را برای نگهداری انتخاب کنید.۱.  پیازهای صورتی 
و قرمز برای نگهداری مناسب ترند زیرا رطوبت کم 
و عطــر و طعم بالایی دارند.2.  در هنگام خرید پیاز 
به ظاهر پیاز و پوسته آن توجه نمایید زیرا پیازها در 
اثر برداشت بد و حمل و نقل نامناسب، مستعد آلودگی 
و فساد می شوند.3.  پیاز خریداری شده باید پوسته 
سالم، یکنواخت داشته باشد.4.  بافت پیاز باید سالم، 
محکم و آب دار بوده و نباید شل و وارفته یا ترشیده 
باشــد.۵.  از یخ نزده بودن پیاز مطمئن شوید. بافت 
پیازهای یخ زده بعد از برش لزج بوده و شفافیت لازم 
را ندارد.6.  پیازهای برداشــت شده در پاییز را برای 
ذخیره و نگهداری مناسبند و پیازهایی که در بهار و 
تابستان برداشت می شوند به اندازه کافی برای ذخیره 
و نگهداری، بادوام و مناسب نیستند.۷.  پیازهای تند 
ترکیبات سولفوری بیشتری نسبت به پیازهای با طعم 
و رایحه ملایم دارند و ماندگاری بیشتری نیز دارند.8.  
پیاز باید نسبت به اندازه خود سنگین باشد.۹.  پیازهای 

جوانه زده را انتخاب نکنید، زیرا آنها تازه نیستند و به 
سرعت چروک می شوند.

*آمادهسازیپیازبراینگهداری
  قبل از نگهداری پیاز باید آن را برای ذخیره سازی 
و نگهداری برای مدت طولانی آماده کنید اما چگونه؟

۱.  برگ های پیاز )قسمتی که بالای قسمت گرد پیاز 
قرار دارد( را جدا نکنیــد.2.  پیازها را در یک فضا 
با تهویه مناسب قرار دهید تا پوستشان کاملًا خشک 
شــود.3. پیاز زمانی آماده ذخیره سازی و نگهداری 
برای مدت طولانی خواهد بود که ساقه آن دیگر سبز 
نباشد و پوست آن کاملًا خشک و سخت شده باشد.

4. با یک قیچی و یا چاقوی تیز ریشــه های پیاز را 
از آن جدا کنید.پیازهایی که ســاقه آن ها هنوز سبز 
هســتند، هنوز برای این مرحله آماده نیستند.۵.  در 
فاصله حداقل 2٫۵ ســانتی متری برگ ها را از بدنه 
گرد پیاز جدا کنید و یا بــدون کوتاه کردن آن ها را 

به هم ببافید.
*نکاتقابلتوجهبراینگهداریپیاز

  برای نگهداری پیــاز برای مدت طولانی به نکات 
زیر توجه نمایید.

*پیازهارادرجایخنکنگهدارید:
  دمای مناسب برای نگهداری پیاز 32 تا 40 درجه 
فارنهایت است. پیاز ها را در مکان خنک مانند انبار، 
زیرزمین و گاراژ نگهداری کنید تا احتمال جوانه زدن 
و فاسد شدن پیاز کاهش یابد زیرا گرما سبب خراب 

شدن پیاز می شود.
*پیازهارادرمحیطخشکنگهدارید:

 بهتر است پیازها را در محیط خشک که دارای تهویه 
مناسبی اســت، نگه دارید. پیازها را روی پارچه ای 
پهن کنید و در این شرایط نگه دارید تا پوستشان کاملًا 

خشک شود.
*پیازهارادرمحفظهدربستهنگهندارید:

  هرگز پیازها را در محفظه و ظرف های پلاستیکی 
و کیسه های پلاستیکی نگه ندارید چون به علت نبود 
هوای کافی به سرعت فاســد می شوند. بهتر است 
پیازهای خشک را در کیسه توری مانند یا سبد سیمی 
نگهداری کنید زیرا باید میزان اکســیژن کافی به پیاز 

برسد تا از ایجاد قارچ و فاسدشدن پیشگیری شودعدم 
گردش مناسب هوا باعث ایجاد رطوبت و در نتیجه 

جوانه زدن پیاز یا پوسیدگی آن می شود.
*پیازهارادورازسایرمیوههانگهدارید:

  میوه های رسیده گاز اتیلن تولید می کنند واحتمال 
 جوانــه زدن را بالا می برند پس پیازها را از ســایر

 میوه ها و سبزیجات دور نگهداری کنید.
*پیازهارادرجایتاریکقراردهید:

  محیط نگهــداری پیاز بایــد دور از تابش آفتاب 
 باشد زیرا تابش آفتاب باعث تلخ تر شدن طعم پیاز

 می شود. نگهداری پیاز زیر نورخورشید و در گرما 
باعث فاسد شدن پیاز می شود. پس محیط نگهداری 
پیاز باید دمای خنک و متعادل داشــته و دور از نور 

آفتاب باشد.
*پیازرادرمحیطمرطوبنگهندارید:

  نگهداری پیاز در محیط مرطوب بسیار اشتباه است 
زیــرا اگر دما و رطوبت بالا باشــند، پیاز به راحتی 
رطوبت را جذب می کند و پیاز فاســد شده و جوانه 

می زند.
*پیازرادرفریزرنگهندارید:

  اگر شما پیاز سالم را در فریزر قرار دهید، ماندگاری 
آن را کاهش داده اید. پیاز کامل رطوبت را به سادگی 
 جذب می کنــد، خمیری مانند یا نرم می شــود و 

سریع تر فاسد می شود.
*پیازهایخرابراجداکنید:

  برای اینکه ماندگاری پیازهای شما بالا برود، پیازهای 
خراب و نرم شده را از سایر پیازها جدا کنید زیرا این 

پیازها سبب خراب شدن پیازهای سالم می شوند.
*نکاتیدربارهپیازهایجوانهزده

•  پیاز بعد از جوانه زدن کمی نرم می شود اما سمی 
نمی شــود و می توان آن را مصــرف کرد.•  قبل از 
مصرف پیاز جوانه زده، جوانه های پیاز را جدا کنید و 
پیاز را دو نیم کنید و بقایای جوانه و ریشه را جدا کنید 

و بررسی کنید که پیاز فاسد نشده باشد.
•  پیاز کپک زده یا پوسیده شده را مصرف نکنید.

•  می توانید جوانه های داخل لایه های پیاز را جدا 
کنید و آن ها را بکارید تا پیاز جدیدی رشد کند.

میلک شیک وانیلی یکی از چندین 
میلک شیک محبوب و لذیذ است که 
در سراسر جهان طرفداران بسیاری 

دارد.
 در ادامه طرز تهیه میلک شــیک وانیلی را به 
شما آموزش می دهیم.میلک شیک وانیلی یکی 
از چندین میلک شیک محبوب و لذیذ است 
که در سراسر جهان طرفداران بسیاری دارد. 
برای تهیه  این میلک شیک فقط به شیر، بستنی 
وانیلی، شکر و وانیل نیاز دارید. البته می توانید 

از خامه و اســمارتیز بــرای تزئین و زیبایی 
نوشیدنی خود استفاده کنید.

*موادلازم
4 فنجان بســتنی وانیلی – تقریبا ۱2 قاشق 

غذاخوری
۱ فنجان شیر سرد

2 تا 3 قاشــق چای خوری شکر )در صورت 
لزوم اضافه کنید(

۱ قاشق چای خوری عصاره وانیل
*طرزتهیهمیلکشیکوانیلی

*مرحلهاول
   در یک کاسه مخلوط کن بستنی را بریزید. 
بستنی احتیاج به خیلی ســفت بودن ندارد؛ 
بنابراین قبل از اضافه کردن در کاسه مخلوط 
کن اجازه دهید کمی نرم شــود. سپس شیر و 
شکر را اضافه کنید. طبق سلیقه خود می توانید 

شکر کم یا بیشتر اضافه کنید.
 *مرحلهدوم

  عصاره وانیل را اضافه کنید و مخلوط کنید تا 
صاف و یکدست شوند.  

   ســپس در لیوان یا شیشه بریزید. با آجیل 
و یا شکلات مورد علاقه خود تزئین کرده و 
سریعاً سرو کنید. شما حتی می توانید با مقداری 
سس شکلات، سس کارامل یا انواع توت  نیز 

تزئین کنید.
*نکاتیبرایتهیهمیلکشیک

* با توجه به ترجیحات ذائقه خود می توانید 
کمتر یا بیشتر از شکر اضافه کنید.* در صورت 
تمایل می توانید خامه اضافه کنید. تاپینگ و 

تزئینات می تواند مورد نظر شما باشد.
* می توانید شیر بیشتری به آن اضافه کنید و 
کمی از غلیظی اش بکاهید و کمی رقیقش کنید.
* مکعب های یــخ را اضافه نکنید، زیرا این 
باعث از دســت دادن طعم و مزه می شــود و 

نوشیدنی را رقیق می کند.

سالم ترین روش پخت 
و مصرف تخم مرغ؛ آب پز، سفت یا عسلی؟

شگرد نگهداری 
پیاز برای 

ماندگاری بیشتر

چگونه  با  کودک لجباز رفتار کنیم؟

وقتی کــودکان از خواندن کتاب لذت ببرند مهارت خواندن برای 
آن ها آســان تر می شود، بیشــتر تمرین می کنند و انگیزه های 
بیشــتری را برای رویارویی با چالش های کتاب خوانی احساس 

می کنند.
  نکاتی را برای تشویق کودکان به کتاب خواندن 

۱-بارهاوبارهابخوانید
   اگر کودک شما می خواهد یک کتاب را برای صدمین بار بخواند، او را تشویق کنید. 
بازخوانی کتاب ها به آشنایی، ایجاد سرعت و دقت آن ها کمک می کند و اعتمادبنفس 

کودکان را بالا می برد.
۲-کتابرابهدنیایواقعیبیاورید

  برای مثال اگر کتابی که برای کودک خود می خوانید در مورد بادبادک ها اســت، 
از او بخواهید در مورد ســاخت بادبادک صحبت کند و باهم یک بادبادک بسازید. 

فعالیت های عملی می تواند کودکان را درگیر موضوع کند.
۳-بدونداشتنکتابازخانهخارجنشوید

   هر زمانی که فکر می کنید کودک شما باید در جایی مانند مطب دندان پزشکی منتظر 
بماند، یک کتاب یا یک مجله مناسب او همراه خود داشته باشید. داستان ها می توانند 

به سرگرم نگه داشتن فرزند شما کمک کنند و میل او را برای خواندن افزایش دهد.
۴-واردداستانشوید

  با پرسیدن سوالات در مورد افکار، عملکرد یا احساسات شخصیت ها به فرزند خود 
برای درک کتاب کمک کنید. مثلا اگر کتاب »جک و لوبیای سحرآمیز« را می خوانید 
از او بپرسید »چرا جک فکر می کند خرید لوبیای جادویی ایده خوبی است؟ بعد از 

اینکه مادرش فهمید چه احساسی داشت؟« 
۵-کتابهایمناسبسنانتخابکنید

   به فرزند خود کمک کنید کتاب هایی را پیدا کند که خیلی سخت یا آسان نیستند. 

بچه ها وقتی کتاب های مناسب ســن خود را می خوانند احساس بهتری دارند. در 
ابتدا چند صفحه از کتاب را برای او بخوانید و سپس در مورد آنچه شنیده است از 
او سوال کنید، اگر فرزند شما با خواندن کلمات یا بازگو کردن داستان مشکل دارد، 
کتاب دیگری را امتحان کنید.این را به خاطر داشته باشید نکته مهم تمرین خواندن 
است. اینکه کودکان ترجیج می دهند چه ژانر کتاب هایی –البته مناسب سن خود- را 
بخوانند مهم نیست.رمان، داستان های فانتزی یا گرافیکی، تاریخی یا شعر فرقی ندارد، 
مهم نیست کجا و چگونه کتاب بخوانند، مهم این است که با توجه، صبر و تمرین های 

مناسب عادت کتاب خوانی را در کودکان تشویق کنیم.

کودکان را با این شیوه ها به کتاب خواندن تشویق کنید



با دستگیری  ســرویس حوادث// 
چند تن از عامــلان کودک ربایی 
و خرید و فروش آنان در مشــهد، 
در  یافته  ســازمان  شــبکه  یک 
حالی متلاشی شــد که زن جوانی 
شبکه  این  هدایت  و  ســرکردگی 

گسترده را به عهده دارد.
ماجرای این پرونده پیچیده که از چند 
سال قبل در مشــهد کلید خورده بود، 
بعدازظهر نهم شــهریور در حالی رنگ 
عملیاتی بــه خود گرفــت که حدود 
ســاعت ۲:۳۰ بعدازظهر زن جوانی به 
همــراه دختر ۳ ســاله اش وارد محله 
نجف در بولوار توس شــد و به سمت 
منزل مسکونی خودش حرکت کرد. این 
زن جوان در حالی وارد منزل شــد که 
دختر خردسال برای بازی کودکانه درون 
حیاط ایستاد و در حیاط نیز بازماند. در 
این هنگام ناگهان مردی ناشناس وارد 
منزل مســکونی شــد و در یک لحظه 
دستمالی را جلوی دهان دخترک گرفت. 
او بلافاصله دختر ۳ ساله را که دست و 
پا می زد از زمین بلند کرد و با سرعت 
از حیاط خارج شد. مادر کودک که از 
پنجره آشپزخانه این صحنه را می دید 
وحشت زده بیرون پرید و در حالی که 
دچار شوک شده بود جیغ زنان به داخل 
کوچه دوید. زن جوان سراسیمه و نگران 
فریاد می کشید »دخترم را بردند! دخترم 
را بردند!« با جیغ هــای دلخراش زن 
جوان، اهالی محل نیز از خانه ها بیرون 
آمدند و مــردی را دیدند که دختری را 
زیر بغل گرفته و با ســرعت به انتهای 
کوچه می دود. طولی نکشید که تعدادی 
از اهالی محل به یاری زن جوان آمدند و 
به تعقیب مرد ناشناس پرداختند. دست و 

پا زدن ها و تلاش دخترک برای نجات 
از چنگ مرد کــودک ربا هم فایده ای 
نداشــت تا این که بالاخــره اهالی و 
رهگــذران موفق شــدند آن مرد را به 
محاصره درآورند و از فرار او جلوگیری 
کنند. چند دقیقه بعد نیروهای کلانتری 
با تماس تلفنی شهروندان عازم خیابان 
نجف شدند. بنابراین گزارش، با افشای 
هویت این متهم ۴۳ ســاله که »م-خ« 
نــام دارد، تحقیقــات مقدماتی آغاز و 
مشخص شــد که وی عضو یک باند 
کودک ربایی است که زن جوانی هدایت 
و ســرکردگی این باند را به عهده دارد. 
این مرد ۴۳ ســاله در اعترافات اولیه 
خود به پلیس گفــت: من برای زنی به 
نام »ن« کار می کنم و بنا به ســفارش 
او دختر بچه ۳ ساله را دزدیدم. در پی 
اعترافات کودک ربای مذکور، نیروهای 
انتظامی مراتب را به دادســتانی مشهد 
اطلاع دادند. در همین حال با توجه به 
اهمیت و حساسیت موضوع و احتمال 
شبکه ای بودن ماجرای کودک ربایی ها 
در مشهد، این پرونده حساس به شعبه 
۲۱۱ دادسرای عمومی و انقلاب مشهد 
ارجاع شد و زیر ذره بین تحقیقات قرار 
گرفت. قاضی ویژه پرونده های جنایی 
بی درنگ پیگیری فنــی و اطلاعاتی 
ایــن پرونــده را به گروه زبــده ای از 
کارآگاهان  اداره جنایی پلیس آگاهی 
خراسان رضوی سپرد تا ماجرای کودک 
ربایی ها در مشهد به طور خاص مورد 

رسیدگی قرار گیرد.
بررسی های اولیه و تحقیقات اطلاعاتی 
نشــان می داد از ابتدای امســال چند 
کودک در مشــهد گم شــده اند که از 

سرنوشــت آنان هیچ اطلاعاتی وجود 
نداشــت . بدین ترتیب مرد ۴۳ ســاله 
ســاعتی بعد زیر بازجویی های فنی و 
تخصصی قرار گرفــت و کارآگاهان با 
اطلاعاتی که وی در اختیار گذاشــت 
دامنه عملیات را به نقطه دیگری از شهر 
کشاندند. آنان پس از تخلیه اطلاعاتی 
مرد ۴۳ ساله، با زن جوانی که قرار بود 
کودک را تحویل بگیرد، در نقطه ای از 
شهر قرار صوری گذاشتند و با رعایت 
همه نــکات امنیتی، منطقه مذکور را به 
طور غیرمحسوس قرق کردند. در این 
هنگام ناگهان خودروی پژو ۴۰۵ مقابل 
مرد ۴۳ ساله متوقف شد که رانندگی آن 
را جوانی حدود ۲۳ ساله به عهده داشت 
اما کارآگاهان در یک لحظه خودرو را 
به محاصره درآوردند و در حالی که زن 
جوان و راننده پژو هنوز در شوک بودند، 
دســت بندهای قانون را بر دستان شان 

حلقه زدند.
با انتقــال »ن« و جوان راننده به پلیس 
آگاهی، بلافاصله تحقیقات ویژه از آنان 
آغاز شد. راننده خودرو که »م- ص« 
نام دارد در اعترافاتش زوایای دیگری 
از این شبکه کودک ربایی را فاش کرد. 
او گفت: من فقط راننده این شبکه هستم 
و برای انتقال هر کودک مبالغی بین ۵۰۰ 
هزار تا یک میلیون تومان دریافت می 
کنم. این جوان ۲۳ ســاله تبعه خارجی 
همچنین ادعا کرد، نقشــی در خرید و 
فروش کودکان ندارد. این درحالی بود 
که »ن« )ســرکرده شبکه( خود را فقط 
یک دلال نامید که تعداد زیادی کودک 
خرید و فروش کرده است.حساســیت 
ایــن پرونــده موجب شــد تحقیقات 

محرمانه قضایی برای از دســت نرفتن 
فرصت های طلایی ادامه داده شــود. 
متهمان مقابل سوالات تخصصی، ابعاد 
وحشــتناکی از ماجرای کودک ربایی 

های گسترده در مشهد را لو دادند.
»ن« زن جوانی که هدایت این شبکه را 
در مشهد به عهده دارد، از مبالغ میلیونی 
خریــد و فروش کودکان ربوده شــده 
پرده برداشت ولی ادعا کرد با رضایت 
خانواده های کودکان، آن ها را به مبالغی 
تا ۱۰ میلیون خریداری کرده و بین ۱۵ 

تا ۲۰ میلیون تومان فروخته است.
ادعاهــای این زن جــوان در حالی با 
تناقضــات زیادی بیان می شــود که 
بررســی هــای اولیه نشــان می دهد 
ربایی  کــودک  اقدامــات مجرمانه و 
های اعضای این شــبکه از چند سال 
قبل آغاز شــده اســت و افرادی در 
دیگر اســتان های کشور برای دریافت 
شناسنامه کودکان ربوده شده، با اعضای 
این شــبکه همکاری دارند. با افشای 
زوایای هولناکی از ماجرای ســازمان 
یافته کودک ربایی در مشهد، همه افراد 
مرتبط با این شبکه  با صدور دستورات 
محرمانه ای از سوی قاضی شعبه ۲۱۱ 
دادســرای عمومی و انقلاب مشهد در 
حالی برای انجام تحقیقات گسترده در 
اختیار کارآگاهــان اداره جنایی پلیس 
آگاهی قرار گرفتند که گروه تخصصی 
کارآگاهان بازجویی هــای فنی را از 
اعضای دستگیر شــده آغاز کرده اند.

همچنین قاضی اتهام مشارکت در آدم 
ربایــی های متعدد و تشــکیل و اداره  
شــبکه ســازمان یافته برای  قاچاق 
و خرید و فروش  انســان را در اولین 
جلسه بازپرسی به متهمان تفهیم کرد و 
بدین ترتیب کنکاش های تخصصی در 

این پرونده ادامه یافت.

انهدام شبکه بزرگ کودک ربایی
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بیشتری داشته  برای آن که درآمد  من 
باشــم فریب حقه بازی هــای آن زن 
میانسال را خوردم و مورد سوءاستفاده 
قرار گرفتم در حالی که نمی دانســتم 
حیله گری ها و فــال بینی های آن زن 

شیوه ای برای کلاهبرداری است و ...
این ها بخشــی از اظهارات زن ۲۵ ساله ای 
است که با شــکایت تعدادی از شهروندان 
و به اتهــام کلاهبرداری توســط نیروهای 
ورزیده تجســس کلانتری دســتگیر شده 
اســت. او در حالــی که بیان مــی کرد من 
خودم قربانی ماجرای کلاهبرداری شــده ام 
درباره سرگذشت خود به مشاور و مددکار 
اجتماعی کلانتری گفت: دهمین فرزند یک 
خانواده ۱۲ نفره بــودم که پدرم با کارگری 
هزینه های زندگی ما را تامین می کرد. مادرم 
نیز با کارگری در خانه های مردم کمک خرج 
خانواده بود. با این حال زندگی سختی را می 
گذراندیم تا این که در ۱۴ ســالگی با یکی 
از بستگان مان ازدواج کردم. از سوی دیگر 
خانواده و اطرافیان همســرم درگیر اعتیاد 
بودند و به همین دلیل »حســن« نیز خیلی 
زود به مصرف مواد مخدر آلوده شــد و من 
چاره ای نداشــتم جز آن که مانند مادرم به 
عنوان پرستار سالمند یا کودک در خانه های 
مــردم کار کنم تا بتوانم مخــارج زندگی را 
تامین کنم چرا که همســرم بیکار بود و من 
باید از دختر خردسالم نیز مراقبت می کردم. 
از طــرف دیگر برادرانم معتــاد بودند و دو 
خواهرم نیز بعــد از طلاق نزد پدرم زندگی 
می کردند به همین دلیل من روی بازگشت 
به منزل پدرم را نداشــتم و مجبور بودم همه 
سختی ها و تلخکامی های زندگی مشترک 
با حسن را تحمل کنم. مدتی با جمع آوری 
ضایعات روزگار می گذراندیم اما با شیوع 
کرونا اوضاع سخت تر شد و دیگر کسی به 
دنبال کارگر برای نظافت منزل  یا پرستاری 
نبود. در این شرایط از طریق یکی از آشنایان  
برای کار در منزل زنی در بالای شهر معرفی 

شدم و قرار بود هفته ای سه روز امور مربوط 
به منزلش را انجام بدهم. آن زن میانســال 
خیلــی کم حرف می زد و مدام با گوشــی 
تلفنش ســرگرم بود. من هــم فقط کارم را 
انجام می دادم تا این که روزی »سعیده« از 
من خواست به بولوار امامت بروم و از کارتی 
که در اختیارم گذاشــته بود سکه طلا بخرم. 
او سپس با وعده افزایش دستمزد ارتباطش 
را با من نزدیک تر کرد و از من خواست از 
کارت عابر بانکم برای خریدهای او استفاده 
کنم و او هم مبالغی اضافه بر دستمزدم به من 
پرداخت کند. »سعیده« وقتی اعتماد کامل مرا 
جلب کرد مدعی شــد در فضاهای مجازی 
فالگیری می کند  و مشتریان زیادی دارد اما 
هیچ کدام از مشتریان به منزل او نمی آمدند 
و سعیده فقط از طریق پیامک پاسخ آن ها را 
می داد.او حتی کانالی به عنوان شــفا داشت 
کــه ادعا می کرد بیماری های صعب العلاج 
و معلولیت های جســمی را درمان می کند 
به همین دلیل نیز مبالغ میلیونی به حسابش 
واریز مــی شــد و او از کارت های بانکی 
متفاوتی استفاده می کرد که مدعی بود متعلق 
به مادر و برادرانش است. من هم هر از چند 
گاهی به دســتور او  سکه های طلا خرید و 
فروش می کردم و بیشتر مبالغ را به حساب 
مردی واریز می کردم که سعیده ادعا داشت 
پدر شوهرش اســت و برای درمان بیماری 
سرطان به او کمک می کند. خلاصه چند ماه 
بدین ترتیب گذشت تا این که روزی از من 
خواست همه ســکه ها را بفروشم و پول ها 
را به حساب یک صرافی واریز کنم چرا که 
قصد داشــت به ترکیه برود ولی هنوز مدت 
زیادی از این ماجرا نگذشته بود که پلیس به 
سراغ مان آمد و من دستگیر شدم. این جا بود 
که فهمیدم سعیده شاکیان زیادی دارد و او با 
شیوه های مختلفی از مردم کلاهبرداری کرده 
و پول ها به حساب من واریز شده است. من 
هم با همان پول ها ســکه می خریدم و در 

اختیار سعیده قرار می دادم و ...

سکه های طلا درخانه فالگیر!
در امتداد تاریکی

حوادث جهان
بازداشت روباه داعش در موصل

 منابع عراقی از بازداشــت یکی داعشی معروف به روباه داعش در موصل 
خبر دادند. نیروهای امنیتی عراق یکی از تروریست های داعش را که به شیوه 
روباه مکار از چشم نیروهای امنیتی این کشور مخفی می شد، دستگیر کردند. 
واحد اطلاع رســانی امنیتی عراق در بیانیه ای اعلام کرد: نیروهای ســرویس 
اطلاعات نظامی وزارت دفاع عراق توانســتند یکی از تروریست های تحت 
تعقیب براساس احکام ماده چهارم تروریسم را بازداشت کنند. در بیانیه واحد 
اطلاع رســانی امنیتی عراق آمده است: یکی از عناصر داعش در ساحل چپ 
شهر موصل بازداشت شد.در این بیانیه افزوده شده است: هنگام بازرسی منزل 
این تروریست، مکانی روی پشــت بام خانه پیدا شد که این تروریست برای 

مخفی ماندن از چشم نیروهای امنیتی استفاده می کرد.

۶ زخمی در حمله تروریستی عضو داعش به شهروندان نیوزلند
 حداقل ۶ نفر بر اثر حمله فردی با چاقو به مردم در یکی از فروشــگاه های 
کشور نیوزیلند زخمی شدند و حال چهار نفر از زخمی ها وخیم است.  فردی 
با چاقو به فروشــگاهی در ایالت اوکلند، مرکز نیوزیلند حمله کرد. »جسیندا 
آردرن«، نخست وزیر نیوزلند این حمله را تروریستی توصیف کرده و گفته است 
که در پی این حمله ۶ نفر زخمی شدند، هرچند وضعیت چهار نفر از زخمی ها 
وخیم است. با این حال گفته شده فرد مهاجم که چاقو را از داخل سوپرمارکت 
برداشته بود، در همان حادثه از سوی پلیس نیوزلند کشته شده است. فرد مهاجم 
یک تبعه سریلانکایی عنوان شده که در سال ۲۰۱۱ وارد نیوزلند شده بود و به 
گفته مقامات این کشور مهاجم تحت تأثیر گروه تروریستی داعش بوده است. 
مهاجم همچنین ۲۶ ساله و دارای پیشینه تروریستی بوده است. فرد مزبور که 
مقام های پلیس از او »اس« نام می برند، در گذشته نیز توسط پلیس به خاطر 
برنامه ریزی برای حمله با چاقو دستگیر شده بود. او پس از دو بار خرید چاقوی 
شکاری بزرگ و داشتن یک ویدئو از داعش از سوی پلیس نیوزیلند »خطری 
برای امنیت عمومی« تشخیص داده و زندانی شده بود. مهاجم به تازگی از زندان 
آزاد شــده و از آن زمان تحت نظارت مداوم مقامات امنیتی قرار داشت. حمله 
با چاقو به شهروندان، به یکی از روش های اعضای تروریستی داعش در نقاط 

مختلف جهان تبدیل شده است.
قتل نوه به خاطر پول

 پدربزرگ خشــمگین نوه اش را به خاطر پول به قتل رساند. جسد قربانی 
۱۲ ساله در خانه پدربزرگش در ویسکانسین آمریکا پیدا شد. به گزارش پلیس 
این مرد پس از دستگیری ادعا کرده که چون نوه ۱۲ ساله اش پول را از کیفش 
سرقت کرده بود عصبانی شده و او را کتک زده است. سخنگوی پلیس بیان کرد 
که قربانی بر اثر ضربات عصای چوبی و چکش به قفســه سینه و سرش جان 
باخته اســت. مادر کودک قربانی بیان کرد که در شب حادثه دوپسرش اصرار 
داشته اند تا در خانه پدربزرگ و مادربزرگ خود بمانند که درگیری میانشان 
بالا گرفته است. اطلاعات موجود نشان میدهد در زمان حمله پدربزرگ برادر 
کوچکتر قربانی نیز برای دفاع از برادرش وارد ماجرا شده و او نیز یک انگشتش 
شکسته اســت اما پزشکان شرایط وی را پایدار توصیف کردند. برادر ۸ ساله 
قربانی به ماموران پلیس گفت که پدربزرگشان به خاطر سرقت پول به حدی 
عصبانی شده که با عصا و چکش به جان آنها افتاده است  او ادعا می کند که 

هیچ پولی سرقت نشده و به نظر می رسد پول های پدربزرگ گم شده باشد.

  روابط عموميمصرف آبزيان باعث كاهش درصد سكته های قلبي مي شود
 شیلات هرمزگان

طرح : بیتا هوشنگی

 سرویس حوادث // رئیس کل دادگستری 
هرمــزگان از آزادی ۱۱ زندانــی جرائم 
یازدهمین  برگزاری  مناسبت  به  غیرعمد 
کنگره بین المللی امام سجاد )ع( در این 

استان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان از آزادی ۱۱ زندانی جرائم غیر 
عمد به مناسبت برگزاری یازدهمین کنگره بین 

المللی امام سجاد )ع( در این استان خبر داد. 
علی صالحی همزمان با برگزاری آیین اختتامیه 
یازدهمین کنگره امام ســجاد )ع( با اشاره به 
برکات معنوی این همایش بین المللی تصریح 
کرد: دســتگاه قضایی استان هرمزگان افتخار 
دارد که خدمتگزار رویدادی باشد که مزین به 
نام مبارک چهارمین اختر تابناک آسمان امامت 
و ولایت اســت و بر این اســاس تلاش می 

کنیم به منظور تعمیم معارف اهل بیت )علیهم 
السلام( با هماهنگی مرکز رسانه قوه قضاییه، 
نقشی مؤثر در اجرای شایسته این کنگره داشته 
باشیم.  وی همچنین اظهار داشت: خوشبختانه 
برگزاری کنگره بین المللی امام سجاد »علیه 
الســلام« به عنوان رویــدادی مهم و درخور 
تحسین طی سالیان متمادی، موجب اعتلای 
جایگاه فرهنگی و رشد معنوی استان هرمزگان 
شــده اســت. رئیس هیئت امنای ستاد دیه و 
حمایت از زندانیان نیازمند اســتان هرمزگان 
در بخش دیگری از سخنان خود، خاطر نشان 
کرد: کمک به آزادی زندانیان نیازمند و افرادی 
که بدون قصد و غــرض مرتکب جرمی غیر 
عمد شده اند، اقدامی خداپسندانه و در تأسی 
از سیره ائمه معصومین )علیهم السلام( است و 
باید از تمامی ظرفیت های نهادهای حمایتی و 

خیران برای رهایی این افراد از زندان استفاده 
کرد. وی در ادامــه افزود: آزادی این زندانیان 
در بازســازی اجتماعی و اســتحکام روابط 
خانوادگی آنان بسیار تأثیر گذار است و روند 
اصلاح و تربیت آنها را نیز تسریع می کند.رئیس 
کل دادگستری استان هرمزگان در پایان تأکید 

کرد: خوشــبختانه مردم مؤمن و متدین استان 
هرمزگان همواره در جهــت آزادی زندانیان 
جرایم غیر عمد و دیه پیش قدم بوده اند و هر 
ساله و در مناسبت های مختلف زمینه آزادی 
تعداد زیادی از این زندانیان و بازگشــت آنها 
به آغوش خانواده هایشان را فراهم می سازند. 

 به مناسبت برگزاری یازدهمین کنگره بین المللی امام سجاد )ع( در هرمزگان انجام شد

آزادی ۱۱ زندانی جرائم غیرعمد

سرویس حوادث//  زن تبهکار که سعی داشت با درست 
کردن پاپوش برای همســر ســابقش او را به دردسر 
بیندازد با شــروع تحقیقات پلیسی خودش به عنوان 
سردسته یک باند آدم ربایی و اخاذی از مردان ثروتمند 

تحت تعقیب قرار گرفت.
مدتی قبــل زن جوانی به اداره پلیس رفت و مدعی شــد 
همسرش با استخدام چند آدم ربا، سعی در ربودن وی داشته 
اســت. او گفت: مدتی است که با همســرم اختلاف دارم و 
کار به دادگاه خانواده کشــیده. اما یکی از روزها که راهی 
دادگاه خانواده بودم تا مهریه ام را به اجرا بگذارم، سرنشینان 
یک خــودروی پژو با تهدید مرا داخل خودرو انداخته و به 
مخفیگاه شان بردند. آنجا بود که متوجه شدم آنها را همسرم 
اجیر کرده تا چنین بلایی سر من بیاورند. مردان ناشناس با 
تزریق آمپول مرا بیهوش کردند، وقتی به هوش آمدم با تهدید 
از من خواستند دست از شــکایتم بردارم وگرنه تصاویر و 
عکس هایی را که از من تهیه کرده اند در فضای مجازی منتشر 
خواهند کرد.به دنبال شــکایت زن جوان، پرونده ای در اداره 
یازدهم پلیس آگاهی پایتخت تشکیل و در ادامه تحقیقات نیز 
همسر شقایق بازداشت شد، اما مرد جوان اظهاراتی متفاوت 
مطرح کرد.وی گفت: در دادگاه توافقی از همسرم جدا شدیم. 

قرار شد مهریه را قســطی پرداخت کنم اما چون نتوانستم، 
شــقایق چنین ادعایی را مطرح کرده تا هم مرا به دردســر 

بیندازد و هم با اخاذی پول بیشتری بگیرد.
در ادامه تحقیقات کاراگاهان با بررسی دوربین های مداربسته 
محل حادثه، شــماره پلاک خودروی پژو و مشــخصات 
صاحب خــودرو را پیدا کرده و مالک آن بــه نام رضا را 
دستگیر کردند. رضا در تحقیقات گفت: موضوع آدم ربایی 
دروغ اســت. شقایق خودش سردسته باند اخاذی و سرقت 
است. او خودش این سناریو را طراحی کرد تا برای شوهرش 
دردســر درســت کند. وی درخصوص آشنایی با شقایق و 
اجرای نقشه هایشان گفت: مدتی قبل با شقایق آشنا شدم و 
او پیشنهاد ســرقت از مردان ثروتمند را مطرح کرد. من هم 
موضوع را با دو نفر دیگر از دوســتانم در میان گذاشــتم و 
با همدستی آنها نقشه آدم ربایی و سرقت از مردان ثروتمند 
را اجــرا کردیم.اولین قربانی ما مرد میانســالی بود که مادر 
شقایق برای او کار می کرد. به بهانه ای با خسرو قرار گذاشت 
و وارد خانه اش شــد. ما هم به عنوان تعمیرکار شوفاژ زنگ 
خانه خســرو را زدیم. زمانی که خسرو در را باز کرد، وارد 
شــدیم و او را با تهدید  ســوار بر خودرویمان به بانکی در 
نزدیکی خانه اش بردیم و حسابش را خالی کردیم. بعد او را 

به مخفیگاهمان در خارج از تهران برده و ۲۴ ساعت حبس 
کردیم. ما این نقشه را کشیدیم تا خسرو و شاکی های دیگر 
متوجه نشوند که شقایق با ما در این سرقت ها همدست بوده 
است. زمانی که خسرو در مخفیگاهمان بود، کلید خانه اش 
را گرفته و اموال با ارزش خانه اش را ســرقت کردیم. روز 
بعد هم او را رها کردیم. متهم در ادامه از اخاذی و ســرقت 
از یک پیرمرد دیگر هم با این شیوه خبر داد و گفت: زمانی 
که وارد خانه قربانیان می شــدیم، از شقایق و شاکی چندین 
عکس می گرفتیــم و وقتی آنها را رهــا می کردیم، به آنها 
می گفتیم که اگر از ماجرای ســرقت و آدم ربایی شــکایت 
کنند تصاویرشان را در فضای مجازی منتشر خواهیم کرد. 
آنها هم از ترس آبرویشان شکایتی مطرح نمی کردند. در این 
ســرقت ها حدود ۳۰۰ میلیون تومان گیرمان آمد. به دنبال 
اظهارات مرد جوان، دو همدســت رضا نیز بازداشت شدند. 
کارآگاهان اداره یازدهم پلیس آگاهی پایتخت در ادامه راهی 
خانه قربانیان این آدم ربایی شده و آنها را شناسایی کردند. 
در تحقیق از آنها اظهارات آدم ربایان تأیید شد. با مشخص 
شدن این موضوع که شقایق سردسته باند بوده است، بازپرس 
شعبه هشتم دادسرای امور جنایی پایتخت دستور بازداشت او 
را صادر کرد. اما زمانی که مأموران راهی خانه شقایق شدند، 
دریافتند وی محل زندگی اش را تغییر داده، بنابراین تحقیقات 

برای دستگیری این زن تبهکار ادامه دارد. 

سناریوی زن تبهکار برای انتقام از همسر سابقش

ســرویس حوادث//  حکم قصاص نگهبان یک انبار 
بازیافت که پســر  ضایعات جمع کن را به قتل رسانده 

بود، در دیوان عالی کشور هم مهر تأیید خورد.
رســیدگی به این پرونده از فروردین  سال ۹۷ آغاز شد. در 
یک درگیری که در انبار بازیافت در روستای قمصر شهرستان 
باقرشهر رخ داده بود پســر ضایعات جمع کنی به نام اصغر 

کشته شد.
جسد پسر ۱۸ساله با دستور قضایی به پزشکی قانونی منتقل 
شــد و پدر وی که شاهد قتل پسرش بود به مأموران گفت: 

پسرم مدت هاست که ضایعات جمع می کند تا کمک خرج من 
باشد. او مدتی قبل مقابل انبار ضایعاتی در باقرشهر رفت و 
مقدار زیادی لوله پولیکا ضایعاتی با خود به خانه آورد. پس 
از آن دوباره به آنجا رفت اما هراسان به خانه برگشت و گفت 
نگهبان انبــار اجازه نداده تا ضایعات را جمع کند و از من و 
برادرم کمک خواست. من هم به همراه برادر و برادرزاده ام به 
آنجا رفتیم و نگهبان انبار و دوستانش به محض روبه رو شدن 
با ما به ســمت مان حمله ور شدند و یکی از آنها به نام قاسم 
مقابل چشمانم با قمه به سینه پسرم زد. به دنبال اظهارات پدر 

مقتول، قاســم و همدستانش بازداشت شدند و قاسم به قتل 
اعتراف کرد و پرونده به شعبه پنجم دادگاه کیفری یک استان 
تهران فرستاده شــد. در ابتدای جلسه پدر اصغر درخواست 
قصــاص کرد و  در ادامه متهم ۲۸ ســاله به جایگاه رفت و 
گفت: مقتول  می خواست مرا بزند که برای دفاع از خودم با 
چوبی که روی زمین بود، ضربه ای  به سرش زدم و قداره اش 
افتاد. بلافاصله آن را برداشتم و ضربه ای به سینه او زدم. قصدم 
کشتن او نبود؛ اگر نزده بودم، کشته می شدم. با پایان دفاعیات 
این متهــم، قضات او را به قصاص محکوم کردند. این حکم 
مورد اعتراض  متهم قرار گرفت با این حال پرونده به شعبه 

۱۳دیوان عالی کشور رفت و قضات حکم را تأیید کردند.

نگهبان انبار بازیافت در یک قدمی چوبه دار

رهایی یک زندانی محكوم به قصاص با تلاش اعضای شورای حل اختلاف زندان بندرعباس 
سرویس حوادث // رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان از رهایی یک زندانی محکوم به قصاص 
با تلاش اعضای شــورای حــل اختلاف زندان 

بندرعباس خبر داد
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگســتری 
اســتان هرمزگان از رهایی یک زندانی محکوم به 
قصاص با تلاش اعضای شورای حل اختلاف زندان 

بندرعباس خبر داد.
علی صالحی تصریح کــرد: در نتیجه پیگیری های 
مستمر اعضای شعبه ۲۱ شورای حل اختلاف زندان 
بندرعباس و برگزاری جلسات متعدد صلح و سازش 
میان طرفین یک پرونده  قتل عمد، خوشبختانه اولیای 
دم با اســتناد به عفو و رأفت اسلامی، رضایت خود 

را اعــلام نمودند و این زندانی پــس از تحمل ۱۵ 
ســال حبس، از قصاص رهایی یافت. وی گذشت 
ایــن خانواده را اقدامی درخور تحســین و موجب 
خشنودی خداوند متعال در تأسی از سیره نبی مکرم 
اســلام )صلی الّله علیه وآله وسلم( و ائمه معصومین 
)علیهم السلام( برشمرد و از تلاش و کوشش اعضای 

شورای حل اختلاف زندان بندرعباس برای برقراری 
صلح و سازش در این پرونده قدردانی کرد.

رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان در پایان با 
اشــاره به تأکیدات مؤکد و نگاه ویژه ریاست محترم 
قوه قضاییه مبنی بر لزوم بســط و گسترش فرهنگ 
صلح و سازش در جامعه، تصریح کرد :ایجاد صلح 

و ســازش و اصلاح ذات البین از شــاخص ترین 
ارزش های دینی و معیارهای اخلاقی است که اگر در 
سطح جامعه نهادینه شود و روحیه سازش و برادری 
مبنای عمل آحاد مردم قرار گیرد قطعاً موجب ارتقای 
امنیت روانی و توســعه اخــلاق و معنویت در میان 

شهروندان خواهد شد.

سقوط وزیر اسبق بهداشت به چاله آسانسور
سرویس حوادث//  وزیر اسبق بهداشت 
به  دلیل ســقوط در چاله آسانسور یک 
ساختمان نیمه ساز در رامسر مصدوم و 

به بیمارستان منتقل شد. 
محمد حسن طریقت منفرد که در دولت دوم 
احمدی نژاد حدود ۶ ماه وزیر بهداشــت بود 
به علت سقوط از ارتفاع در  یک ویلای در 

حال ســاخت در رامسر به کما رفت و پس 
از انجام اقدامات اولیه در بیمارســتان امام 
سجاد)ع( رامســر ابتدا به بیمارستان تنکابن 
و ســپس برای ادامه درمان به تهران منتقل 
شد. در همین رابطه دختر وی گفت: پدرم بر 
اثر سقوط در چاله آسانسور ساختمان نیمه 
کاره ای که قرار است مرکز طب سنتی شود، 

دچار حادثه شــدند و در حال حاضر برای 
تکمیل روند درمان به یکی از بیمارستان های 
تهران منتقل شــده و اکنون وضعیتش پایدار 
است و در کما نیست. برخی رسانه ها مدعی 
شدند که حادثه سقوط پدرم عمدی بوده، اما 
این اخبار صحت نــدارد و پدرم بر اثر یک 

حادثه سقوط کردند.



قاسم گلستانی ســرویس شهرستان// 
شهرستان  گفت:  هرمزگان  اســتاندار 
پارسیان در غرب استان در مسیر توسعه 

و جهش پرشتابی قرار گرفته است. 
به گزارش خبرنگار دریا، فریدون همتی در 
حاشــیه بهره برداری از پنج طرح شاخص 
پارسیان افزود: تحول و پیشرفت طرح ها در 
منطقه ویژه اقتصادی پارسیان چشمگیر است 
و به زودی این منطقه شاهد تولید پتروشیمی، 
فولاد، پودر آلومینیا و فعال شدن نیروگاه برق، 
آب شــیرین کن و آماده شدن پسکرانه بندر 
و اســکله ها خواهد بود که در کشور خواهد 

درخشید.
وی با بیان اینکه با پیگیری های مجدانه و رفع 
موانع، رونق خوبی در منطقه ویژه اقتصادی 
پارســیان ایجاد شده اســت، عنوان کرد: با 
پتروشیمی ها،  برای ســاخت  صدور مجوز 

آغــاز ایجاد زیرســاخت ها در منطقه ویژه 
اقتصادی پارسیان و فعالیت بندر این منطقه، 
فعالیت های خوبی در این مجموعه آغاز شده 
و آینده صنایع انرژی بر و صنعت نفت ایران، 
در هرمزگان در حال رقم خوردن اســت.و 
همچنین در آینده هرمزگان، قطب تولید فولاد 

در کشور خواهد بود.
اظهارداشــت:  هرمــزگان  اســتاندار 
ســرمایه گذاری های منطقه ای در راســتای 
تکمیل و اســتفاده از ظرفیت های یکدیگر 
بایــد مورد توجه قرار گیــرد و با همکاری 

اســتان های همجوار می توانیــم با طرحی 
منطقه ای، ظرفیت های یکدیگر را در کنار هم 
بگذاریم. همتی با اشاره به طرح آب شیرین 
کن پارسیان ادامه داد: این آب شیرین کن با 
توجه به سرمایه گذاری صورت گرفته، قرار 
است آب مورد نیاز واحدهای ایجاد شده در 
منطقه ویژه اقتصادی پارسیان و این شهرستان 
را تامین کند و اصل این آب شیرین کن متعلق 
به شهرستان پارسیان است و تنها مازاد تولید 

آن به استان همسایه، ارسال خواهد شد.
وی تصریــح کــرد: همچنین بــا توجه به 

فعال شــدن مجموعه عظیمی از شرکت های 
پیمانکار در منطقه ویژه اقتصادی پارســیان، 
این شــرکت ها باید با مشــارکت در اجرای 
پروژه های زیرســاختی شهرستان پارسیان، 

مسئولیت اجتماعی خود را ایفا کنند.
استاندار هرمزگان با تاکید بر در اولویت بودن 
اشتغال نیروهای بومی پارسیان، گفت: منطقه 
ویژه اقتصادی، بستر را برای سرمایه گذاری 
شرکت ها فراهم می کند و اصل کار و اشتغال 
در شرکت ها، انجام می شود و همه نیروهای 
شهرستان، می توانند در شرکت های مختلف 

در منطقه ویژه اقتصادی مشغول به کار شوند. 
وی ادامه داد: شهرســتان پارســیان آینده 
درخشانی دارد و از مناطق فعال گردشگری 
و تجاری خواهد بود.استاندار هرمزگان افزود: 
با عزم و اراده رییس جمهوری اسلامی ایران 
و دولت ســیزدهم، تحول خوبی در کشــور 
در حال رخ دادن اســت و با توجه ویژه  به 
هرمــزگان، گام های بزرگی در این اســتان 
برداشته می شود. پنج  طرح شاخص با هزینه 

۳۰۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.
 همچنیــن عملیات احداث هشــت طرح 

زیرساختی با بیش از ۲هزار و ۵۰۰ میلیارد 
ریال اعتبار و سرمایه گذاری در منطقه ویژه 
اقتصادی پارسیان آغاز شد که برای اجرای 
این طرح ها، تامین اعتبار و انتخاب پیمانکار 

صورت گرفته است.

استاندار هرمزگان خبر داد

 پارسیان در مسیر توسعه و جهشی پرشتاب 

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// مشاور رئیس جمهور گفت: 
با اقدامات بهسازی و مرتفع کردن ناهمواری های معابر سفین قدیم 
و جدید کیش این منطقه با تبدیل شــدن به یک مرکز گردشگری، 

پذیرای شمار زیادی از مسافران خواهد شد. 
به گزارش خبرنگار دریا، حمیدرضا مومنی مشاور رئیس جمهور 
و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد کشور به همراه مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش و هیئت همراه، در بازدید از روند بهسازی و مرتفع 
کردن ناهمواری های معابر ســفین قدیم و جدید کیش با تاکید بر 
بافت قدیمی این منطقه به عنوان جاذبه گردشگری، گفت: با پیشرفت 
بهســازی و مرتفع کردن ناهمواری های معابر این منطقه در آینده 
نزدیک سفین قدیم و جدید کیش می تواند به یک مرکز گردشگری 
تبدیل شود. به گفته مومنی جزیره کیش از ظرفیت ها و زیرساخت 
های خوبی برای توسعه صنعت گردشگری در منطقه برخوردار است 
و باید نسبت به ارتقاء و توسعه این زیرساخت ها اقدام کرد. وی با 
اشاره بر نظارت مستمر مسئولان جزیره کیش به وضعیت نامطلوب 
جنگل های سفین قدیم، اظهار داشت: با آغاز عملیات بهسازی و 

زیبا سازی جنگل های سفین قدیم می توان گام موثری برای تبدیل 
شدن این منطقه به مرکز گردشگری برداشت. مومنی اظهار داشت: 
زیباســازی منظر فضاهای شهری و تسهیل تردد ساکنان کیش در 
منطقه سفین قدیم و جدید یکی از ۱۱طرح در دست اقدام شرکت 
عمران، آب و خدمات کیش است که مورد استقبال ساکنان جزیره 
به ویژه بومیان کیش قرار گرفته است. مشاور رئیس جمهور در ادامه 
بازدید ها بر تسریع روند عملیات اجرایی مصلای کیش اشاره کرد و 
گفت: باید به زیبا سازی ظاهری و همسان بودن نوع چوب به کار 
رفته »درب و پنجره های مصلای کیش« اهتمام ویژه شــود. شایان 
ذکر است بهسازی معابر سفین قدیم و جدید کیش در مساحتی به 
میزان ۲۰ هزار مترمربع یکی از اولویت های نخست شرکت عمران، 
آب و خدمات کیش اســت که در راســتای مسئولیت اجتماعی و 

تسهیل تردد ساکنان جزیره نقش بسزایی ایفا می کند.
همچنین اجرای این طرح با هدف ارتقاء کیفیت و بهســازی معابر 
سفین قدیم و جدید کیش با ۱۵ درصد پیشرفت کار در حال اجرا 

است.

سفین قدیم و جدید کیش به منطقه گردشگری تبدیل می شود 

ســعیده دبیری نژاد ســرویس شهرســتان  // حجت الاسلام 
والمسلمین دکتر حسن کریمی؛مسئولین باید بازدید میدانی از 
روستاها با هدف تصمیم گیری آگاهانه برای رفع مشکلات مردم 

انجام دهند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ بازدید میدانی حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
حســن کریمی دبیر ســتاد امربه معروف و نهی از منکر استان هرمزگان 
به همراه هیات همراه از روســتای جعفرآباد از توابع توکهور و هشتبندی 

شهرستان میناب برای رفع مشکلات آنان صورت گرفت.
حجت الاســلام والمسلمین دکتر حســن کریمی اظهار کرد: بسیاری از 
مدیران و مسئولین در طول سالها به این منطقه رفت و آمد کرده و نسبت 
به مشکلات و معضلات مردم ساکن در آن آگاهی پیدا کرده اند و به اذعان 
ساکنین این روستا تنها وعده هایی بی عمل از مسئولین نصیب آنها شده 

است.
وی ادامه داد:مشکلات این روستا به حدی زیاد بود که نماینده ولی فقیه 
استان هرمزگان حجت الاسلام والمسلمین دکتر عبادی زاده  تصمیم بر این 
موضوع گرفت که ستاد امربه معروف و نهی از منکر به طور ویژه در این 

روستا حضور پیدا کنند.
دبیرستاد امربه معروف و نهی از منکر هرمزگان بیان داشت: در این بازدید 
که حدود ۴ ساعت طول کشید مردم این روستا مشکلات فراوانی را بازگو 
کردنــد که باید خدمتگزاران این مردم آنها را هر چه زودتر عملیاتی و به 

سرانجام برسانند.
دکتر کریمی عنوان کرد: شماری از خانوارهای روستایی مناطق دورافتاده 

و ســخت گذر روستای جعفرآباد از توابع توکهور و هشتبندی شهرستان 
میناب به دلیل برخی مشکلات هیچ گاه موفق به دریافت شناسنامه  نشده 
اند و براین اساس از هر نوع امکانات عمومی و خدمات دولتی بی بهره اند.

حجت الاســلام والمسلمین کریمی بیان کرد:بعد از گذشت چهار دهه از 
انقلاب  اســلامی زندگی افرادی از این نوع ، باور پذیر نیســت اما باید 
اعتراف کرد، فاقدین شناسنامه به  دور از هر نوع امکانات و خدمات در 

استان هرمزگان زندگی می کنند.
درپایان  دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان هرمزگان  از تمام 
مسئولین مربوطه به ویژه مدیر کل اداره کل ثبت احوال استان هرمزگان و 
مدیرعامل آبفا هرمزگان درخواست کردند به طور ویژه به مشکلات این 

روستا رسیدگی کنند.

اولتیماتوم دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان به مسئولین
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بهره برداری از مدرسه ۶ کلاسه 
روستای بوچیر پارسیان

 قاسم گلستانی سرویس شهرستان// مدرسه ۶ کلاسه روستای 
بوچیر پارسیان با حضور استاندار هرمزگان به بهره برداری رسید. به 
گزارش خبرنگار دریا، مدیرکل نوســازی، توسعه وتجهیز مدارس 
هرمزگان در حاشــیه بهره برداری از این طرح آموزشــی گفت: 
برای احداث این مدرســه ۳۲ میلیارد ریال هزینه شده است. سید 
فخر الدین  هاشمی افزود: این فضای آموزشی با مشارکت خیر نیک 
اندیش حاج ابراهیم عبدالعزیز عبدالغنی در مساحت ۴۱۳مترمربع 
احداث شده است. همچنین در این روز ۲ فضای آموزشی در بخش 
توکهور و هشتبندی میناب با هزینه ای بیش از ۱۰۰ میلیارد ریال  
با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان به 
بهره برداری رسید. این طرح ها شامل دبیرستان ۶ کلاسه روستای 
چاه غربال و خوابگاه دانش آموزی دبیرستان ابوریحان هشتبندی با 

زیربنای ۱۴۰۰ متر است.
قشم ایر ملزم به اصلاح قیمت بلیط 

پرواز قشم- دبی شد
 سرویس شهرســتان//  رییس اداره تعزیرات حکومتی قشم 
گفت: شرکت قشم ایر ملزم شد در مدت پنج روز نسبت به اصلاح 
قیمت بلیط پرواز قشم- دبی اقدام کند. وحید ترکاشوند افزود: این 
تصمیم پس از دستور دادستان و احضار مسوول نمایندگی شرکت 
مزبور به تعزیرات حکومتی قشم اتخاذ شــد. وی ادامه داد: در 
صورت ادامه تخلف، تعزیرات حکومتی نسبت به تشکیل پرونده 
گرانفروشــی و برخورد با متخلفان اقدام خواهد کرد. به گزارش 
ایرنا، هم اکنون قیمت بلیط این پرواز از شرکت قشم ایر به بیش از 
۵۵ میلیون ریال رسیده است و این در حالی است که بلیط پرواز 
از همین شرکت از تهران به مقصد دبی اندکی بیش از ۱۵ میلیون 
ریال اســت که این امر موجب اعتراض مردم و ورود دادســتان 

قشم شد.
هتل سه ستاره بندرکنگ کلنگ زنی شد

 ســرویس شهرستان// هتل سه ســتاره بندرکنگ شهرستان 
بندرلنگــه روز جمعه با حضور اســتاندار هرمزگان و جمعی از 
مسوولان استانی و شهرستانی کلنگ زنی شد. استاندار هرمزگان 
در حاشــیه بهره برداری از این طرح گفت: این هتل درزمینی به 
مســاحت بیش از ۲ هزار و ۲۰۰ مترمربع و با زیربنای افزون بر 
۲ هزار و ۵۰۰ مترمربع احداث خواهد شد. فریدون همتی افزود: 
این مرکز اقامتی با ســرمایه گذاری ۶۱۸میلیارد و ۷۹۰میلیون 
ریــال و در قالب ۳۰ اتاق و ۹۸ تخت ارائه خدمت خواهد کرد. 
وی بیان داشت: این طرح به صورت مشارکتی توسط شهرداری 
کنگ و بخش خصوصی احداث می شود. به گزارش ایرنا، همزمان 
بهره برداری از هفت طرح مهم و شــاخص عمرانی در شهرستان 
بندرلنگه با حضور استاندار هرمزگان و جمعی از مسوولان استانی 
و شهرستانی آغاز شد.برای ساخت این طرح ها اعتباری افزون بر 

یک هزار و ۳۹۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال هزینه شده است.

خبری

شهرستان

طرح : بیتا هوشنگی

آگهی اعلام کاندیداتوری هیئت مدیره و بازرسان کانون 
بازنشستگان کارگری شهرستان بندرخمیر

احتراما به اطلاع کلیه اعضاء محترم کانون می رساند حسب مواد 10 و20 اساسنامه کانون بدینوسیله از داوطلبینی که توانایی 
مسئولیت و تمایل به کاندیداتوری هیئت مدیره و بازرسان کانون را دارند دعوت بعمل می آید جهت اعلام نامزدی از تاریخ 
یکشنبه 1400/06/14 لغایت پایان وقت اداری روز شنبه 1400/06/27 با مراجعه به اعضای هیئت مدیره مستقر در محل 
دفتر کانون واقع در ساختمان تامین اجتماعی بندرخمیر » در روزهای زوج« اقدام به ثبت نام و تکمیل فرم مربوطه نمایند و در 

صورت داشتن هرگونه سوالی با شماره تلفن 09177631695 تماس حاصل نمایند.

هیئت مدیره کانون بازنشتگان کارگری بندرخمیر

بهره برداری از 8واحد گلخانه ای در بوچیر پارسیان 
شهرستان//  ســرویس  گلستانی  قاسم 
هشت واحد گلخانه ای در روستای بوچیر 
استاندار  حضور  با  پارســیان  شهرستان 

هرمزگان به بهره برداری رسید. 
به گزارش خبرنگار دریا، فرماندار پارســیان 
در حاشــیه بهره برداری گفت: این واحدهای 
گلخانه ای در مجموع با مساحت سه هکتار و 

با هزینه ۹۲ میلیارد ریال احداث شده است.
مجتبی رضاپور افــزود: ۳۲ میلیارد ریال از 

هزینه  راه اندازی این واحدهای گلخانه ای از 
محل تسهیلات بانکی و ۶۰ میلیارد ریال آورده 

شخصی سرمایه گذار بوده است.
ســطح زیرکشــت محصــولات گلخانه ای 
هرمزگان هــم اکنون ۷۴۰ هکتــار بوده که 
براســاس برنامه هدف گذاری شده، یعنی تا 
پایان ســال ۱۴۰۸ باید به پنج هزار و ۵۰۰ 

هکتار برسد.
 در افق ۱۰ ســاله از سال ۹۸ تا سال ۱۴۰۸ 

باید ۲ هزار هکتار از فضای روباز محصولات 
کشاورزی استان هرمزگان به واحدهای گلخانه 
ای تبدیل شــود که این مهم با کمک دولت، 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی و همکاری 

کشاورزان و مردم امکان پذیر است.
در حال حاضر ســالانه بیش از یک میلیون 
تن سبزی و صیفی در فضای روباز در استان 
برداشت می شود که با تبدیل به گلخانه به افزون 

 بر۳۰ میلیون تن می رسد.

اجرای  مسوول  شهرستان//  سرویس 
طرح شــهید حاج قاسم سلیمانی در 
این  مرکز توسعه سلامت کیش گفت: 
به  جزیره در طرح شــهید سلیمانی 
منظور روند بهبــود بیماران کرونایی 

۱۲۲ تیم مراقبتی تشکیل داده است. 
حســن مجرد اظهار داشت: ۲ مورد از این 
تیم ها مشتکل از ۶ نفر به صورت مراقبت 
در  منزل هســتند و ۱۰ تیم نیز  مراقبت از 
بیماران را بدون حضور در منزل انجام می 
دهند.وی با بیان اینکه این تیم ها در قالب 
گام پنجم طرح شهید سلیمانی بکارگیری 
شــده اند افزود: گام پنجم این طرح از ۱۸ 
فروردین ســال جاری آغاز شده که افراد 
رهگیری، افــراد بیمار و افــراد درگیر با 
مبتلایان به ویروس کرونا از جمله اهداف آن 

است.مجرد افزود: اطلاع رسانی و آموزش 
افراد با هدف رعایت دســتورالعمل های  
بهداشتی توسط افراد، کمک به شناسایی و 
ارجــاع به موقع مبتلایان به مراکز درمانی، 
پیگیری امور شخصی، فراهم آوری خدمات 
تکمیل درمان، برخی از مواردی اســت که 
در این طرح به آن پرداخته می شود.مسوول 
اجرای طرح شهید حاج قاسم سلیمانی در 
مرکز توسعه سلامت کیش اضافه کرد: در 
این راستا یک کمیته آموزش این طرح بیش 
از سه هزار نفر از کیشوندان و مسافران را به 

صورت مستقیم آموزش داده است.
وی گفت: درمانگاه کووید  با تلاش نیروی 
بهداشتی شامل پزشــک ، مراقب سلامت 
وکارشناس مبارزه با بیماریها  ، به صورت 

شیفت بندی خدمات ویزیت، غربالگری و 
ارجاع موارد مشکوک به کووید-۱۹ را به 

سطوح تخصصی ارائه می دهند.
مجرد گفت: تمرکز در طرح شهید سلیمانی 
بر بحث پیشــگیری از کرونا است و این 
طرح شامل سه گام اصلی مراقبت، حمایت 

و نظارت است.
به گــزارش ایرنا، وی افــزود: این طرح 
در راســتای اجرای منویــات رهبر معظم 
انقلاب، دســتورهای فرماندهی کل سپاه و 
بسیج مستضعفین  تفاهم نامه سازمان  پیرو 
و وزارت بهداشت، اجرا می شود به  منظور 
قطع زنجیره انتقال ویروس منحوس کرونا  
این طرح هــم اکنون در  کیش و ســایر 

شهرهای ایران در حال اجرا است.

کیش در طرح شهید سلیمانی ۱۲ تیم مراقبتی دارد



سفرهای طولانی مدت دریانوردان بندرکنگ در گذشته و مشكلات آن

دریانوردی و حمل و نقــل دریایی و به ویژه 
ســفرهای گپ دریانوردان بندرکنگ دارای 
مشکلات فراز و فرود زیادی بوده و علیرغم 
منافع مادی که داشته، دارای گرفتاری های 
متعدد نیز بوده اســت. یک سفر دریایی با 
کشــتی بادبانی هشــت الی نه ماه به طول 
می انجامید و در تمــام این مدت دریانورد از 
خانواده خود دور بوده اســت و فرزندانش او 
را در ابتدای سفر که می دیدند، منتظر بودند 
هشــت ماه بعد دوباره او را در حالت سلامت 

ببینند.
 چون وســایل ارتباط جمعی، تلفن و غیره نبود، 
گاها اگر یکی از دست اندرکاران لنج در ماه های 
آغازین ســفر دریایی در لنج فوت می کرد او را 
طبق قانون دریا و پس از پوشــاندن کفن و خواند 
نماز میت با بستن شی سنگین به دریا می انداختند 
و به ســفر دریایی ادامه می دادند و بعد از این که 
هشت ماه سفر دریایی به اتمام می رسید و جهازها 
و لنج ها به بندرکنگ بر می گشتند، خانواده های 
دریانوردان منتظر در ساحل و کوچه های مجاور 
آن می ایســتادند و اگر می دیدند که پرچم لنج به 
صورت نیم افراشته است به منزله این بود که برای 
دریانوردان آن لنج مشکلی پیش آمده و یا یکی از 
ملوانان و دســت اندرکاران لنج فوت نموده است. 
در آن زمان دلهره تمام خانواده های دریانوردانی 
که در آن لنج کار مــی کردند را در بر می گرفت 
و به محض رســیدن لنج همه خبر می گرفتند که 
کدام یک از کارکنان لنج فوت نموده است. خانواده 
دریانوردی که هشت ماه منتظر او بوده و از دیدن 
پدر خانواده بعد از بازگشت از سفر خوشحال می 
شدند، با شنیدن خبر فوت او شادی شان تبدیل به 
عزا می شــد و تازه زن خانواده مشکلاتش آغاز 
می گردید که چه کســی باید مخارج بچه های او 
را تامین نماید. رفتن به سفرهای دریایی و کار در 
لنج ها با تمام سختی که داشت از مهم ترین روش 
هــای امرار معاش مــردم بندرکنگ بود و بخش 
عظیمی از مردم ایــن بندرتاریخی یا در لنج های 

صیادی کار می کردند و یا هم در سفرهای دریایی 
دور و نزدیــک بودند و تنها تابســتان ها بود که 
فراغتی ایجاد می شــد تا مردان خانواده در کنار 

خانواده شان باشند.
داستان ســفرهای گپ دریایی با سفرهای دیگر 
متفــاوت بود. چــون در ســفرهای کوتاه مدت 
دریانوردان بعــداز یک ماه و یا کمتر نزد فرزندان 
خود بر می گشــتند و در طول ســال چندین بار 
سفر می کردند و ارتباطشان با خانواده خود بسیار 
نزدیک بود و نیاز زیادی نبود تا آذوقه یکسال را 
قبل از سفر به خانواده بدهند. کودکان خانواده اگر 
مریض می شدند، پدر خانواده به آن ها نزدیک بوده 
و نظارت پدر بر خانواده زیاد بود. سفرهای دریایی 
گپ خطراتش بیشتر بود و دارای منافع بیشتری نیز 
بوده است. در زمان قدیم سفرهای کوچک با لنج 
را در بندرکنگ سفر محسوب نمی کردند و در افواه 
عمومی این گونه بود که ســفرهای طولانی مدت 
به هند و یمن و آفریقا با لنج های ســفار را سفر 
محسوب می نمودند. سفر به هند یا آفریقا معمولا 
از سفر دریانوردان بندرکنگ از بندرگوران به آبادان 
و خرمشــهر و عراق برای حمل خرما شروع می 
گردید. با شروع ســفرها که معمولا از شهریور و 
مهرماه بود، شور شــعف و شلوغی و آبادی شهر 
بندرکنگ که در زمان حضور مــردان خانواده و 
ایجاد کپارها در مناطق متعدد بندرکنگ ایجاد شده 
بود، از بین می رفت و شــهر تقریبا با آغاز پاییز 
بســیار آرام می شد و محصول خرما در آبادان و 
خرمشــهر که آخر تابستان به عمل می آمد، آغاز 
سفرهای دریایی بود. برخی از دریانوردان در ایام 
تابستان در باغات خود نیز بودند. تقریبا فصل جمع 
آوری خرما در پایان تابســتان بوده و تداخلی به 
آغاز سفر دریایی نداشت. برخی از جهازها و لنج 
هــای بندرکنگ معمولا آفریقا و یمن می رفتند و 
برخی به هند سفر دریایی داشتند. اما سفر گپ به 
سفری محسوب می گردید که از بندرکنگ به هند 
و سپس آفریقا می رفتند و این سفر بود که ۹ ماه به 
طول می انجامید. معمولا سفرهایی که از بندرکنگ 
به هند صورت می گرفته و سپس لنج ها دوباره به 
بندرکنگ بر می گشتند و چوب برای ساخت لنج 
می آوردند، ۹ ماه طول نمی کشید و یا سفر به یمن 
و آفریقا هم بر همین منوال بود و اگر از بندرکنگ 

بــه یمن و آفریقا می رفتند و دوباره پس از حمل 
چندل به بندرکنگ بر می گشتند هم زیاد طولانی 
مدت نبود و ۹ ماه به طول نمی انجامید. اما سفر گب 
با درآمد زایی از طریق حمل و نقل خرما شــروع 
می شد و در ادامه با پول حمل خرما از خوزستان 
و بندر اعشار عراق به هند، از بندر منگلور در هند 
کاپریــل برای بنادر آفریقا خریداری می گردید و 
پس از فروش کاپریل و ســود حاصل از آن نیز 
چنــدل خریداری می گردید و به بندرکنگ حمل 
می شــد. این مهم به خوبی می رساند که در طول 
سفر ســودهای خوبی عاید لنج داران و ناخدایان 
می شد و از ســوی دیگر ملوانان در کشتی های 
بادبانی صنایع دســتی نظیر تولک و دیگر وسایل 
از برگ درخت نخل درست می کردند و در بنادر 

مقصد می فروختند.
تمامی مراحل سفر گپ دریایی همراه با درآمد زایی 
بــود و خطرات آن نیز زیاد بود. گاها در وســط 
اقیانوس هند وزش بادها قطع می شــد و ممکن 
بود سفری که از بندرمنگلور هند به بندر مومباسا یا 
لامو در کنیا در 2۵ روز صورت گیرد، در 40 روز 
صورت می گرفت و در آن صورت بود که آذوقه 
و آب کشتی های بادبانی تمام می شد و مصارف 
غذایی ملوانان را در چنین حالتی از روز بیست و 
پنجم به بعد به یک سوم تقلیل می دادند و ممکن 
بود آن ها به ســختی و با حالت نیمه گرسنگی به 
مقصد برسند و گاها به زحمت و معجزه وار به بنادر 
مقصد می رســیدند. گاهی تا آستانه مرگ از نظر 
تشنگی پیش می رفتند و با بارش باران و آن هم به 
صورت تصادفی از مرگ نجات پیدا می کردند. تمام 
مباحث عنوان شده بر طبق گفته های دریانوردان 
بندرکنگ در مصاحبه های صورت گرفته با ایشان 
می باشد. کشتی های بادبانی دارای تعداد بیشتری 
ملوان بودند چون بادبان های این کشتی ها برای 
برافراشــتن و پایین آوردن نیــاز به نیروی کاری 
زیادی داشت. در این کشتی ها خطر آتش سوزی 
در خن و غیره کمتر بود، چون موتور نداشتند و از 
سوی دیگر نیاز به حمل بشکه های متعدد گازوئیل 
برای اســتفاده در مسیر نبود. اما جابجا کردن این 
شناور در اسکله خیلی سخت تر بود. چون موتور 
نداشــت که به راحتی جلو و عقب برده شود. در 
آن زمان بیشتر بنادر اسکله همانند اکنون نداشتند 

و تلاش ناخدایان بر این بود که این کشتی ها را با 
فاصله در دریا نگهدارند. در سفرهای گپ دریایی 
در زمان عدم حضور مردان خانواده در منازل، زنان 
بندرکنگی تمامی امورات منزل را اداره می کردند. 
دوری ۹ ماهه مردان از خانواده می توانست ارتباط 
مرد خانواده با زن و فرزنــدان را کم نموده و در 
برخی از موارد مــردان بندرکنگی به دلیل اقامت 
بیش از یک مــاه در بندرکالیکوت هند در آنجا 
ازدواج می کردند. به یقین میزان غرق شدن کشتی 
های بادبانی و لنج ها در ســفرهای گپ بیشتر از 
ســفرهای کوچک بود. چون مسیر طولانی تر و 
در اقیانوس را می پیمودند. اما تاثیرات فرهنگی و 
اجتماعی سفرهای گپ بیشتر از سفرهای کوچک 
بوده است. دریانوردان بندرکنگی در سفرهای گپ 
به هند و آفریقا به عنوان ســفیران فرهنگی ایران 
بوده و در اثر سفرهای دریایی روابط اقتصادی و 
فرهنگی زیادی شکل گرفته بود. موسیقی رزیف 
از جمله این موارد می باشد که تلفیقی از موسیقی 
بندرکنگی، آفریقایی و عربی می باشد. در اثر همین 
سفرهای دریایی بسیاری از دریانوردان بندرکنگی 
زبان هایی نظیر ســواحیلی، عربی، اردو و هندی 
را یاد می گرفتند. مشــکلات ســفرهای دریایی 
زیاد بود و غرق شــدن لنج ها و بی خانمان شدن 

خانواده ها در اثر غرق کشتی های بادبانی و لنج ها 
همواره به عنوان یک معضل در جوامع دریانورد و 
از جمله جامعه بندرکنگ وجود داشت. برخی از 
دریانوردان بعد از انجام چند سفر دریایی ممکن بود 
به صورت کامل سفرهای دریایی را کنار بگذارند و 
به کارهایی نظیر کشاورزی و غیره مبادرت نمایند. 
گاهی سخت گیری هایی در بنادر مقصد نیز برای 
دریانوردان وجود داشت و حتی گمرک بندرکنگ 
نیز ســخت گیرهایی برای دریانوران و ناخدایان 
انجام می داد. گاها دریانوردان بندرکنگی پس از 
انجام سفرهای گپ وقتی به بندرکنگ می رسیدند، 
گمرک این بندر سخت گیری نموده و اجازه ورود 
میوه هایی نظیر انبه که از آفریقا آورده بودند را هم 
نمی داد و میوه ها در لنج خراب می شــد. همین 
دل آزردگی ها باعث می گردید که پس از کشف 
نفت در کشــورهای حوزه جنوبی خلیج فارس و 
نیاز به نیروی کار، برخی از دریانوردان بندرکنگی 
در کشــورهای حوزه جنوبی خلیج فارس و به 
ویژه کویت مشــغول کار گردند. اما پس از مدتی 
دوباره آن ها به کارهای دریانوردی در بندرکنگ 
برگشــتند و تمامی این مباحث در مصاحبه های 
دریانوردان بندرکنگی که توسط نگارنده گرفته شد، 

وجود دارد.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
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فروردین :
شاید امروز دل تان بخواهد که بدون برنامه عمل کنید، 
اما باید بدانید که اگر یک نقشه ی از پیش تعیین شده 
داشته باشید و به آن بچسبید منافع بیشتری عایدتان 
خواهد شــد. وقتی انتخاب های تان محدود می شود می توانید با 
تعیین یک برنامه ی دقیق بدانید که کدام یک از وظایف تان را باید 
انجام دهید، در غیر این صورت اگر هیچ برنامه ای نداشــته باشید 

ممکن است فقط وقت و انرژی خود را هدر دهید. 
  اردیبهشت :

امروز هیچ راهی ندارید مگر این که همه چیز را فوری 
بفهمید. وقتی همه ی ماجرا را فهمیدید و یک نقشه ی 
عملی طرح ریزی کردید می توانید با اعتماد به نفس 
بیشــتری حرکت کنید. اگر چه اکنون صورت فلکی جدی به شما 
فشار آورده که اهداف واقعی داشته باشید، اما هنوز تحت وسوسه ی 
رویاهــای دور و دراز قرار دارید. تا زمانی که کارهای نیمه تمامی 
را که اکنون در دســت دارید به انجام نرسانده اید نباید کار جدیدی 
شــروع کنید، زیرا مهلتی که برای شما تعیین شده دیگر قابل تغییر 

نیست. 
  خرداد :

شاید در ابتدای روز فکر کنید که همه چیز به راحتی 
پیش خواهد رفت، اما واقعیت این اســت که پیشبرد 
تعهــدات تان آن قدرها هم که فکر می کنید ســاده 
نیســت. اشتباه خیلی بزرگی اســت اگر فکر کنید که می توانید به 
سادگی فشارهای پنهانی را که به شما وارد می شود نادیده بگیرید. 
مسایل جانبی در خانواده و محل کار ممکن است شما را از پرداختن 
به موضوع اصلی منحرف کند، اما شــما ایــن قدر زمان ندارید که 

بخواهید به ماجراهای همه گوش دهید. 
   تیر :

امــروز این قابلیــت را دارید که بتوانید آن ســوی 
رفتارهای احساســی یک نفر را ببینید، زیرا اکنون 
به خوبی می دانید که پنهان شــدن پشت یک دیوار 
دفاعی به منظور حفاظت از احساســات چه حسی دارد. اما امروز 
ورق برگشــته است. امروز با حساسیت های خود راحت هستید و 
هیچ مشــکلی ندارید، اما هنوز نمی دانید که به چه کسی می توانید 
حرف های تان را بگویید. اکنون به شــما توصیه می شود که هنگام 
گفتگو تمرکزتــان را روی موضوعات کاربــردی قرار دهید و آن 
حرف های حساس را بگذارید برای زمان و مکانی دیگر تا شنونده 

ی مورد اعتمادتان را هم پیدا کنید.
    مرداد :

اکنون صورت فلکی جدی با ویژگی وظیفه شناسی 
به ششمین خانه در طالع شما یعنی خانه ی خدمات 
وارد شده است، از این رو ممکن است مشغله های تان 
جدی تر شود. به نظر می رسد که تعهدات کاری اذیت تان می کند، 
زیرا احساس می کنید مانع شیطنت هایی هستند که دل تان می خواهد 
انجام دهید. شاید تصمیم بگیرید که به طریقی برنامه های کاری خود 

را دور بزنید و از زیر بار مسئولیت شانه خالی کنید.
 شهریور :

امروز از این که کار درســت و دلخواه تان را انجام 
می دهید خوشحال هستید. به علاوه، یک راه حل 
منطقی برای یکی از مشــکلات تان پیدا کرده اید 
و این هم یکی از عوامل خرســندی شماست. خوشبختانه اکنون 
انتظارات واقعی دارید، پس حتی اگر به اهداف تان نرسیدید باز هم 

باید این احساس رضایت را حفظ کنید. 
 مهر :

امروز زندگی تان خیلی پیچیده شــده اســت، در 
رویاهای رنگارنگ شما خیلی چیزها هست که با 
چشم قابل دیدن نیستند. البته رویاهای شما ربطی به 
افکار عاشقانه ندارد. موضوعات دیگری در کارند که ممکن است 
شــما را به تاریکی ها فرو ببرند، آن هم در روشنایی روز. از این 
که اکنون باید کارهای زیادی انجام دهید گله نکنید، این کار فقط 

وقت تلف کردن است.
  آبان :

اکنون باید قبل از این کــه هر حرفی بزنید به دقت 
به همه ی کلمات تان فکر کنید، زیرا صورت فلکی 
جدی به ســومین خانه در طالع شــما یعنی خانه 
ی روابط و گفتگوها وارد شــده اســت. درست است که دل تان 
می خواهد حرف تان را بزنید، اما اگر می خواهید موفق شوید باید 
صبور باشید و منتظر بمانید تا زمان درست فرا برسد. یادتان باشد 

که اگر بیهوده حرف بزنید کسی به شما گوش نخواهد کرد. 
  آذر :

امروز ممکن اســت یک فرصت عالی برای شادی 
و تفریح از میان دســتان تان بلغزد. دوست ندارید 
پشت میزتان بنشینید و کار کنید، زیرا فکر می کنید 
که می توانید بیرون از محل کارتان ماجراجویی های لذت بخشی 
را تجربه کنید. اما اکنون آن قدر مشــغله دارید که فقط می توانید 
به رویای چنین چیزی فکر کنید، نه این که واقعاً بار سفر ببندید و 
بروید. به دنبال هیجان هستید و به نظرتان با کار کردن نمی توانید 
آن را به دست آورید، اما اگر قبل از این که به فکر بازی و تفریح 
باشــید به کارتان برسید بعداً می توانید با فراغت بیشتری تصمیم 

بگیرید.
  دی :

به طور معمول دوست ندارید که حساسیت های تان 
را آشــکار کنید، اما بازگشت ماه به نشانه ی شما 
باعث می شــود که این موضوع را کمی راحت تر 
بگیرید. شــاید امروز خیلی به گرمی رفتار نکنیــد، اما دل تان 
می خواهد که به هر حال با دیگران ارتباط برقرار کنید، البته بدون 
این که روی محدودیت های آن ها پا بگذارید. بهتر است از قوانین 
و مقررات پیروی کنید، این کار به نفع همه تمام خواهد شد. برای 
این که به نتیجه ی مثبت برسید باید آهسته حرکت کنید و از صمیم 

قلب حرف بزنید.
 بهمن :

اکنون ماه به دوازدهمین خانه در طالع شــما یعنی 
خانه ی اسرار وارد شده است، از این رو حفظ حریم 
خصوصی به یک موضوع جدی برای شــما تبدیل 
شده است. خشم نگیرید، بهتر است انرژی خود را روی موضوعات 
دیگری معطوف کنید. این که حقیقتی را نزد خود پنهان کنید یک 

چیز است و کناره گرفتن از تمام دنیا یک چیز دیگر.
 اسفند : 

نباید به خاطر ماجراهای احساسی دیگران از مسیرتان 
منحرف شوید، این ها فقط نمایش های جانبی هستند 
نه موضوع اصلی امروز. به ندای درون تان گوش کنید 
و یادتان باشد که کسی را با صورت ظاهر قضاوت نکنید. دوستانی 
داریــد که می توانید هنگام نیاز به آن ها تکیه کنید، البته آن ها هم 

طوری به کمک تان خواهند آمد که تصورش را نمی کنید.
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فاجعه پروژه های نیمه تمام شهری!

بندرعباس، شهری که زادگاه خاطراتم است. 
این شهر، برای من لحظه به لحظه سرشار از 
شور زندگی است. زمانی را به یاد می آورم که 
از پشت بام خانه، دریا را می دیدم، دریایی 
که کیلومترها با ما فاصله داشت ولی معماری 
شهر به گونه ای بود که انگار دریا را در مشت 
داشــتیم و بادهای ساحلی بدون برخورد با 
دیواره نامتوازن بناها، مستقیم می رقصیدند 
تا به سر زلفی برســند و صورتی را نوازش 
کنند. این شــهر را می پرستم، چراکه در این 
آبادیِ ویران ریشــه دوانیده ام، رشد کرده ام 

و زندگی می کنم.
سالها گذشت من به تحصیل در رشته معماری 
مشغول شدم که همین امر نگاهم را نسبت به 
معماری شهری و مسائل پیرامون آن تیزبینانه 
کرد. به گونه ای که زمانی که در شهر حرکت 
می کنم مرتب و به ناخودآگاه مقایسه می کنم، 
شهرسازی، معماری، مبلمان شهری، هویت، 
اصالت، شهروند محوری، جانمایی پروژه ها، 
تراکم، طرح تفضیلی، طرح جامع و ... همه 
این موارد در ذهنم قطار می شود و هر دفعه 

به یک علامت سوال بزرگ می رسم.
شهر ساحلی بندرعباس چند سالی است در 
رشد و توسعه ســرعت بسیار بالایی گرفته 
است و گاهی به نظر می رسد از شوق اجرای 
پروژه ای دهن پر کن به ســاده ترین مسائل 

مرتبط با آن پروژه توجهی نشده است.
همچنان پروژه های نیمه تمام بســیاری در 
سایت های مختلف در شهر رها شده اند. با 
نگاهی به گوشه و اطراف خیابان ها، میادین 
و سواحل شهر بندرعباس می توان پروژه های 
نیمه تمام و بلاتکلیف بسیاری را دید که بیش 
از ۱۰و حتی۱۵ سال است که به حال خود 
رها شده و در سایه سرنوشت نامعلوم خود، 
زیر گرد و غبار فراموشــی مسؤولین دفن 
شده اند. از این پروژه ها می توان به ساخت 
چندین پروژه نافرجام از جمله بازار صدف 
شهر بندرعباس، بازار زیتون۲، تالار فرهنگی 
پایانه  نــور،  بندرعباس، مجتمــع تجاری 

مسافربری بندرعباس و .... اشاره کرد.
 ســاختمان هــای نیمه کاره و رها شــده 
در مناطق مختلف کشــور از جمله استان 
هرمزگان به عنوان یکی از ناهنجاری های 
حوزه ساخت و ساز شهری تلقی می شود که 
با خود خطرات زیست محیطی و آسیب های 

اجتماعی مختلفی را درپی خواهد داشــت. 
ناهنجــاری که به دلیل ایجاد اختلال بصری 
در کنار تنش و هیاهوی حاکم در شهرهای 
امروزی، می تواند موجی از ناآرامی و ناامنی 
را در میان شهروندان ایجاد کند، زیرا که اولین 
چشم انداز در محیط های شهری انضباط و 
نمای ساختمان ها و حس و حالی است که از 

این مساله به بیننده منتقل می گردد. 
زمانی که در محیط شهری ساخت و سازها 
بر اســاس اصول و مطالعه همه جانبه چه از 
حیث زیبایی شناســی و چه از حیث ایمنی 
انجام می شــود، انضباط و آرامش شــهری 
در آن محیط جاری مــی گردد و مردم نیز 
احســاس رضایت و نشــاط می کنند. اما 
زمانی که شــهر و مردم آن با معضل ساخت 
و ســازهای غیراصولی و ساختمان هایی 
که در میانه راه به حال خود رها شــده اند، 
مواجه می شــوند، موجی از آلودگی بصری 
در آن محیط جاری می شود که این آلودگی 
دیداری و اختلال بصری در طول زمان منجر 
به آشفتگی ذهنی مردم شهر می گردد و چه 
بسا خاطرات تصویری بدی از شهر در ذهن 
شــهروندان و حتی مهم تــر از آن در ذهن 
گردشگران ثبت می شود که البته این مسأله 

تبعات خود را خواهد داشت.
یکی از معضل های جدی در حوزه شهری 
به ویژه در کلانشهرها، وجود ساختمان های 
نیمه کاره و سازه های غیرمجاز و بلاتکلیف 
است که موجب نازیبایی و بهم ریختگی نما 
و منظر شــهری شده است. در دو دهه اخیر 
تب ســاختمان سازی و سود سرشار آن در 
کشور چنان بالا گرفت که هر کس با اندک 
سرمایه ای به امید کسب سودی چشمگیر گام 
در آن گذاشت و متاسفانه به دلیل نبود حرکت 
آگاهانه و نظارت کافی از سوی دستگاه های 
مسؤول، این تب خســارات بسیاری روی 
دست مردم و دامن شــهرها گذاشت که از 
مهمترین آنها وجود همین ســاختمان های 
نیمه کاره و بلاتکلیف و رها شــده اســت. 
بندرعباس مرکز استان هرمزگان در جنوب 
ایران از جمله شهرهایی است که به تازگی به 

جرگه کلان شهرها پیوسته است.
از ابتدای دهه ۹۰ تا ســال های ۹۲ و ۹۳، 
ساخت و ســازها از رونق خوبی برخوردار 
بوده، اما از آن به بعد در بندرعباس با رکود 
قابل توجهی در صنعت ســاختمان روبه رو 
بودیم. ســاختمان های مسکونی و مجتمع 
تجاری زیادی در بندرعباس ســال هاست 

نیمه تمام به حال خود رها شده که علاوه بر 
مشکلات قانونی و حقوقی، به سیما و منظر 
شــهری نیز صدمه می زنند که تصمیم گیری 
ســریع و حصول نتیجه برای این پروژه های 
بلاتکلیف خواسته به حق مردم هرمزگان و 
ســرمایه گذاران این پروژهای ناتمام است. 
موضوع بلاتکلیفی ساختمان های نیمه کاره 
و تبعات سوء ناشی از وجود آنها در فضای 
شهری، باید از سوی مسؤولان مورد توجه 

ویژه قرار گیرد.
از این رو روزنامه دریا سعی دارد در سلسله 
گزارشاتی به هر کدام از این پروژه ها که نیمه 
کاره رها شده و سالهاست بهره برداری نشده 
است؛ ورود کند و با بررسی تمام جوانب به 

چرایی این ماجرها بپردازد.
بارها از طرف شهروندان به ما مراجعه شده و 
ما را محرم خود دانسته و از غم بی توجهی 
و البته درد بی عدالتی برخی از مســؤولین 
برایمان گفته اند و خواستند با پیگری هایمان 
مرهمی بر زخمهایشان باشیم. خواستند تا بار 
دیگر از این رسانه صدای مظلومی به گوش 
مسوؤلان برسد بلکه به خود بیایند و بدانند 
که علی رغم پاسخگویی در پیشگاه خداوند، 
باید در برابر مردم نیز پیگیر و پاسخگو باشند 
. مردم شریف ایران بارها برای احقاق حقوق 
خود یک دل و هم صدا شده اند و هر آنجاکه 
دســت در دست هم داده اند و پا به پای هم 
گام برداشته اند صد البته پیروز میدان بوده اند 
و ســرافراز.  بازهم گوشزد می کنیم که اگر 
مسوؤلی خواسته یا ناخواسته وظایف نظارتی 
خود را به درســتی انجام ندهد و به راحتی 
از حقوق مردم صرف نظر نماید چه بسا که 
همصدایی مردم برای دردی مشترک، منجر به 
اتفاقاتی شود که عواقب بدی برای استان و یا 

حتی کشور را در پی داشته باشد. 
در اولین گام از این مســیر به بررسی پروژه 
تجاری »بــازار صدف شــهر بندرعباس« 
می رویم و از این طریق فراخوانی برای تمامی 
مال باختگان و معامله کنندگانی که به نوعی 
از ســرمایه گذاری در این پروژه که حدود 
۱۵ ســال از آغاز کلنگ زنی آن می گذرد 
و علــی رغم توافقات و تعهدات همچنان به 
پایان نرسیده است و متضرر شده اند دعوت 
می شود که ما را در این مسیر همراهی نمایند.
-۳۲۲۲۲۷۹۳: تمــاس  هــای  شــماره 
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 مریم منصف/ دریا

گروه خبــر // یازدهمین کنگره بیــن المللی امام 
سجاد)ع( در بندرعباس پایان یافت.

 در ابتدای مراسم پیام های آیت الله علوی گرگانی و محمد 
مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی قرائت شد.

* پیام آیت الله العظمی علوی گرگانی به کنگره بین 
المللی امام سجاد )ع(

متــن پیام حضرت آیت الله علوی گرگانی به شــرح زیر 
است:

بدون  تردید هر کدام از حضرات معصومین )علیهم السلام( 
در عصر خود به عنوان اســوه کامل انسانیت و بارزترین 
نمونه کمالات و صفات انســانی بوده اند و این فضائل و 
کمــالات از مهم ترین صفات پیشــوایان معصوم )علیهم 
الســلام( در طول حیات و بعد از شهادت آن بزرگواران، 
به شمار می رفته لذا محبت و عشق به آن انوار مقدسه در 
قلوب انسان های مشتاق و علاقه مند در طول تاریخ همیشه 
گرم و جوشان بوده و هیچ گاه سرد و خاموش نمی شود. 

حتی دشمنان ائمه معصومین )ســلام الله علیهم اجمعین( 
نتوانستند این حقیقت را انکار کنند و بار ها زبان به اعتراف 
گشــوده و مناقب، فضائل و کمالات پیشوایان معصومین 

)علیهم السلام( را به دیگران یادآور شده  اند.
دوران امام سجاد )علیه السلام( در حقیقت دوران خفقان 
و مظلومیت شیعه بود؛ لذا امام )علیه السلام( مجال حضور 
فعال در جامعه را نداشــتند با وجود این اوضاع و احوال، 
به نشــر احکام و مسایل دین اســلام به هر نحو ممکن 
می پرداختند از آن جمله بسیاری از مسایل مهم اعتقادی، 
اخلاقــی و اجتماعی و ... را در قالب دعا برای شــیعیان 
بیان می فرمودند. امید اســت به بهانــه این گونه برنامه ها 
که یازدهمین دوره آن در حال برگزاری اســت نکاتی از 
زندگی آن امام همام بیان شــود تا دل ها را از زنگار جهل 
و خرافه  زدوده و در پرتو دوستی اهل بیت )علیهم السلام( 

گام های سعادت به سوی کمال برداشته شود. 
لازم است در پرتو تعالیم روح بخش اسلام بیش از پیش 
به کمک نیازمندان و امور خیریه پرداخته شود همان گونه 
که در سال های گذشته نیز در سایه همین تعالیم و برنامه ها 
اموری همچون؛ ترویج نذر امام ســجاد )علیه الســلام(، 
آزادی برخــی زندانیان جرائم غیرعمــد، تربیت بیش از 
یکصد حافظ »صحیفه ســجادیه« در سراسر کشور انجام 

گرفته است که عملی مبارک و میمون خواهد بود.
* پیام وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی

در بخشــی از پیام محمد مهدی اســماعیلی آمده است؛ 
خــوب که گوش جان می ســپاریم، همان پیــام عدالت 
و ایمان و شــجاعت تاسوعا و عاشــورای حسینی را در 
صحیفه سجادیه می شنویم. صحیفه سجادیه یادگار بزرگ 
امام سجاد)علیه السلام( نه  تنها چراغ هدایتی برای تمامی 
علاقه مندان و تشــنگان معارف الهی است بلکه زیباترین 
صحنه های انس خالق و مخلوق را برای همه جهانیان به 
نمایــش می گذارد. آنانی که با این یادگار ماندگار ارتباط 
قلبــی و کلامی برقرار کرده اند ، بــه  خوبی دریافته اند که 
صحیفه مبارکه سجادیه کتابی است که از مرزهای اعتقادی 
و جغرافیایی گذر کرده و نقطه اتصال میان تمامی ادیان و 
مذاهب و ملل فراهم آورده اســت.  دبیرکل مجمع جهانی 
اهل بیت )ع( نیز در ارتبــاط تصویری با محل برگزاری 
مراســم اختتامیه  یازدهمین کنگره بین المللی امام سجاد 
)ع( گفت: در بیانیه گام دوم بر اخلاق و معنویت تاکید شده 
است و این اخلاق و معنویت اگر برخواسته از دین و بویژه 

دین اسلام باشد به همه حوزه ها گسترش می یابد.
آیت الله رمضانی افزود: امام سجاد )ع( در صحیفه سجادیه 
بر شناخت انسان از خود و ماهیتش تاکید دارد و می گوید: 
این خودشناســی، خداشناسی را به همراه خواهد داشت. 
وی با اشــاره به اینکه اگر مکارم اخلاق به نحو درســت 
انجام شود محاســن اخلاق نیز بدنبال آن ایجاد می شود؛ 
افزود: امام سجاد )ع( با حس مسئولیت پذیری همواره به 

دیگران کمک می کرد.
دبیــرکل مجمع جهانی اهــل بیت )ع( گفــت: معنویت 
باید همراه با مســئولیت پذیری باشــد و هر انسانی در 
هر جایگاهی زمانی که دچار اشــتباه شــد، باید از مردم 
عذرخواهی کند. حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده، 
نماینده، ولی فقیه در هرمزگان نیز در این مراسم با قدردانی 
از دست اندرکاران و مهمانان یازدهمین کنگره بین المللی 
امام ســجاد )ع( گفت: امیدورام این گنگره تجربیات و راه 

جدیدی برای کنگره دوازدهم فراهم کند.
دبیر یازدهمیــن کنگره بین المللی امام ســجاد )ع( هم 
گزارشــی از برنامه های این کنگره ارائه کرد و گفت: از 
پارســال تاکنون در راســتای این کنگره، بیش از ۱۰۰ 
وبینار و نشســت علمی و تخصصــی در داخل و خارج 
از کشور برگزار شده است و یازدهمین کنگره بین المللی 
امام ســجاد )ع( در بیش از ۳۰ کشور جهان برگزار شده 
و یا در حال برگزاری اســت. علی علامه زاده، چاپ ۵ 
عنوان کتاب به همت مرکز تخصصی صحیفه سجادیه، تهیه 
و توزیــع هزار تبلت میان دانش آموزان نیازمند و آزادی 
۱۱ زندانی جرایم غیرعمــد را از دیگر برنامه های اجرا 
شده این کنگره اعلام کرد. مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد کشور هم در ارتباط تصویری با این کنگره گفت: 
برنامه های یازدهمین کنگره بین المللی امام ســجاد )ع( 
نسبت به سال های قبل بیشتر و دقیق تر شده است. حجت 
الاسلام والمسلمین حبیب رضا ارزانی، تقویت بخش های 
علمی، توجه به ابعاد اجتماعی، تقویت عرصه بین المللی، 
 توجه ویژه به آثار مکتوب و حوزه مجازی، کادرســازی 
مربیان صحیفه سجادیه و آشــنایی کودکان و نوجوانان 
 بــا ائمــه و امــام ســجاد )ع( را از ویژگی هــای مهم

 این کنگره عنوان کرد.
حجت الاســلام محمدصادق کفیل مدیر مرکز تخصصی 
صحیفه ســجادیه هم با بیان اینکه دوران امام سجاد )ع( 
ســخت ترین دوران تاریخ اســلام بود؛ گفت: امام سجاد 
)ع( در آن زمان شــاگردان بســیار تاثیرگذاری همچون 

ابوحمزه ثمالی تربیت کرد و با کتاب صحیفه خود الگویی 
برای آیندگان شد. شیخ سید حسین توانا از علمای اهل 
ســنت نیز در این کنگره، یکی از افتخارات دین اسلام را 
داشتن الگو هایی قوی و موثر همچون رسول خدا )ص( و 
اهل بیت )ع( دانست و گفت: اهل بیت رسول خدا بخوبی 
از شخصیت والای پیامبر اکرم )ص( الگوبرداری کرده و 

خود نیز به یک الگو برای مردم تبدیل شدند.
شیخ سید حسین توانا افزود: حکمت و درایت امام سجاد 
)ع( پس از عاشــورا و روشــن کردن این نهضت نیاز به 
الگوبرداری دارد. وی با بیان اینکه باید امام سجاد )ع( را 
در حکمرانی الگوی خود قرار دهیم؛ افزود: تربیت نسل 
مجاهد و مخلص برای آینده از اقدامات بســیار برجسته 
امام سجاد )ع( است. این عالم اهل سنت افزود: امام سجاد 
)ع( گرچه در زمان خود شاهد جنگ ها و ظلم های زیادی 
بود، ولی در آن زمان موجب رشد جامعه و جلوگیری از 

ریختن خون های بیگناه زیادی شد.
میشل کعدی اندیشــمند مسیحی اهل کشور لبنان هم در 
ارتباط تصویــری با این کنگره گفت: امام ســجاد )ع(، 
ستاره ای از ســتارگان انوار امامت است که تمام زندگی 

خود را برای خداوند گذارند.
میشل کعدی، ایمان امام سجاد )ع( را بی حد و مرز دانست 
و افزود: از ایشان آنچه بیشتر مرا به سخن وامی دارد رساله 
حقوق اســت و بار ها قســم خورده ام که ایشان قدیسی 
است که جز راست سخن به میان نمی آورد و همچون جد 
خود علی )ع( است. وی، رساله حقوق امام سجاد )ع( را 
مدرسه انسانیت دانســت و گفت: از این رساله همه بهره 
برده اند و در آن از حقوق مختلفی سخن گفته شده است. 
میشــل کعدی گفت: مجموعه صحیفه سجادیه برای همه 

انسان ها و همه زمان ها سند انسانیت است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی هرمزگان هم در این 
مراســم بر اهمیت انتقال صحیح و کامــل مفاهیم کتب 
مقدس به مردم تاکید کرد و گفت: در بازگردانی فارســی 
صحیفه ســجادیه باید همه زیبایی هــای کلام عربی این 
کتاب بصورت فارسی منعکس شود. رضا کمالی با اعلام 
حمایت از ترجمه صحیفه سجادیه به نثر ادبی و ارزشمند 
فارسی گفت: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان 

همه هزینه های این ترجمه و چاپ آن را می پردازد.
در ایــن کنگره که بصورت زنده از صداوســیمای مرکز 
خلیج فارس و همچنیــن از طریق فضای مجازی پخش 
شــد، از ۵ نفر از حافظان صحیفه سجادیه قدردانی و از 

پنج جلد کتاب نیز رونمایی شد.

اختتامیه کنگره بین المللی امام سجاد)ع( در بندرعباس 

گروه خبر // معاون آموزش متوسطه وزارت 
آموزش و پرورش گفت: مقرر شده است که 
شرایط بازگشایی حضوری مدارس از آبان ماه 
به صورت تدریجی، آرام و با کسب اطمینان از 

سلامت دانش آموزان آغاز می شود. 
علیرضا کمرئی درباره بازگشایی مدارس افزود: 
شروع فعالیت آموزشی دانش آموزان از اول مهر 
به احتمال زیاد به صورت غیر حضوری خواهد 
بود.وی ادامه داد: بازگشایی مدارس از آبان ماه با 
اطمینان از سلامت دانش آموزان آغاز می شود 
و به تدریج گســترش می یابــد و حضور دانش 
آموزان و آموزش به روش های متنوع حضوری و 

غیرحضوری )ترکیبی( انجام می شود.
* مدارس کم جمعیت در اولویت بازگشایی

معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش یادآور شــد: بازگشــایی مدارس سال 
گذشــته بر مبنای رنگ بندی شــهرها از نظر 
شــیوع ویروس کرونا بود امــا در حال حاضر 
ایــن موضوع تابــع رنگ بنــدی نخواهد بود و 
سیستم های اجتماعی در تلاش هستند که سطح 
سرایت پذیری کرونا را به واسطه فاصله گذاری 
اجتماعی، کاستن از اجتماعات و واکسیناسیون 
کاهش دهند. کمرئی خاطرنشــان کرد: مناطق 
آموزشــی که تراکم دانش آمــوز در آنها کمتر 
است، کلاس های با جمعیت کمتر دارد و امکان 
فاصله گذاری اجتماعی در محیط آموزشی آنها 
بیشتر است، در اولویت بازگشایی قرار می گیرند.

وی عنوان کــرد: بنابراین مدارس با جمعیت کم 
در مناطق کم جمعیت یا پیرامون اســتان ها،  در 

برخــی شهرســتان ها و مدارس روســتایی در 
اولویت بازگشایی هستند، همچنین اینکه امکانات 
دیجیتال در این مناطق کمتر است و باید امکانات 
آموزشــی بیشــتری برای آنها مهیا شود.معاون 
آموزش متوســطه وزارت آمــوزش و پرورش 
اظهار داشت: بازگشایی مدارس به تدریج آغاز 
می شود، حوزه ســلامت و بهداشت آموزش و 
پرورش با همکاری ســایر مراجع بهداشتی پس 
از بررسی و تایید اعلام می کند که کدام مدارس با 
رعایت فاصله اجتماعی، کاهش تراکم دانش آموز 
در مدرسه و رعایت سایر پروتکل های بهداشتی 
نســبت به بازگشــایی اقدام کنند. کمرئی تاکید 
کرد: در راســتای بازگشــایی مدارس، رعایت 
پروتکل های بهداشتی، فاصله گذاری اجتماعی و 
بهداشــت فردی دانش آموزان و عوامل مدارس 

اصل اساسی خواهد بود.
* واکسیناسیون بیشــتر معلمان تا آبان 

انجام می شود
معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش همچنین درباره واکسیناسیون معلمان و 
کادر مدرسه گفت: دز اول واکسیناسیون معلمان 
با همکاری وزارت بهداشــت تمام  و تزریق دز 
دوم هم آغاز شده است. کمرئی افزود: با افزایش 
سرعت واکسیناســیون امیدواریم در بسیاری از 
مناطق تا پایان شــهریورماه به نتیجه قابل قبولی 
دست یابیم.وی بیان کرد: با توجه به فاصله دز اول 
و دوم برخی از واکسن ها و رعایت این زمانبندی 
و عملکرد واکسن و تولید پادتن به مرور زمان نیاز 
است، اما پیش بینی می شود که تا آبان ماه تعداد 

بسیاری از معلمان واکسیناسیون را انجام داده اند.
معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش اظهار داشت: علاوه بر معلمان عواملی 
که با دانش آموزان برخورد دارند مانند رانندگان 
در سرویس ایاب و ذهاب و سایر اعضای مدرسه 
باید واکســینه شــوند. کمرئی افزود: با توجه به 
اینکه دانش آموزان کمتر از کرونا آسیب می بینند 
و امکان دارد که ناقل کرونا برای والدین باشند، 
پیش بینی شده که تا زمان بازگشایی والدین هم 
واکسینه شده اند. به گزارش ایرنا، مدارس و  سایر 
مراکز آموزشــی پس از شیوع ویروس کرونا در 
کشور از ابتدای اسفند ماه سال ۹۸ تا کنون تعطیل 
شد و آموزش ها در بســتر غیرحضوری مانند 
فضای مجازی، شبکه شــاد، مدرسه تلویزیونی 
و بســته  های آموزشــی پیگیری شد. هرچند 
که آموزش و پرورش اردیبهشــت ۹۹ اقدام به 
بازگشایی مدارس به صورت اختیاری برای رفع 
اشــکال دانش آموزان کرد اما آموزش بازهم در 
سال تحصیلی جدید با توجه به گسترش ویروس 
کرونــا و هراس عمومی از انتقال این ویروس به 

خانواده ها به صورت غیرحضوری دنبال شد.
اما پــس از ارزیابی نتایج آموزش غیرحضوری 
بر سلامت جسم، روان و تحصیل دانش آموزان، 
مسوولان آموزش و پرورش به این نتیجه رسیدند 
که آثار مخرب تعطیلی مدارس بســیار بیشتر از 
بازگشایی اســت، بنابراین با توجه به تحقیقات 
صورت گرفته توســط این وزارتخانه و ســتاد 
مقابله با کرونا قرار اســت امسال شاهد حضور 

دانش آموزان در مدارس باشیم.

مدارس از آبان ماه به تدریج باز می شوند

گروه خبر // معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفت: 
در پــی نامه نگاری با نظام بانکی امکان ثبت نــام وام ودیعه برای 

مستاجران سال ۹۹ نیز فراهم شد. 
محمود محمودزاده درباره ثبت نام وام  ودیعه قرادادهای اجاره سال ۹۹، 
افزود: برای ثبت نام مســتاجران شش ماه دوم سال۹۹ نیز با نظام بانکی 

نامه نگاری شده و اکنون ابهام حوزه بانکی برطرف شده است.
وی افزود: بر این اســاس در پی نامه نگاری و درخواست از نظام بانکی، 
امکان ثبت نام قراردادهای اجاره ســال ۹۹ نیــز در کنار قراردادهای 
اجاره ۱۴۰۰ فراهم اســت. به گفته محمودزاده تا چند روز پیش، سامانه 
ثبت نام فقط درخواست های مربوط به قراردادهای اجاره سال ۱۴۰۰ را 

می پذیرفت که این مشکل در روزهای اخیر رفع شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه سقف اعتبار وام ودیعه مسکن 
۱۰ هزار میلیارد اســت، گفت: مبلغ آن در تهران ۷۰ میلیون در ســایر 
کلانشهر ۴۰ و بقیه شهرها ۲۵ میلیون تومان است. پیش بینی ما این است 
که حداقل به بیش از ۲۰۰ تا ۳۰۰هزار نفر وام ودیعه مسکن تعلق گیرد.

وی بیان کرد: بیشتر مستاجران در سامانه ثبت نام را انجام دهند و مدارک 

تمدید و کد رهگیری را به سیستم بانکی معرفی کنند.  اگر بتوانیم از ستاد 
مقابله با کرونا مصوبه جدید بگیریم زمان ثبت نام تمدید خواهد شد.

به گزارش ایرنا، ثبت نام وام ودیعه مســکن از ۲۶ خرداد آغاز شده است 
و همه مستأجران واجد شــرایط دریافت تسهیلات کمک ودیعه مسکن 
که در ســامانه tem.mrud.ir ثبت نام کرده اند اکنون باید منتظر پاسخ 

استعلام خود باشد.
سقف تســهیلات کمک ودیعه اجاره مسکن در منطقه شهری تهران ۷۰ 
میلیون تومان، سایر کلان شهرها )شهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت 
یعنی شهرهای مشهد، اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، قم، اهواز و کرمانشاه( 
۴۰ میلیون تومان و ســایر شــهرها ۲۵ میلیون تومان است. همچنین، 

متقاضیان دریافت این تسهیلات باید متاهل یا سرپرست خانوار باشند.
متقاضیان همچنین باید دارای اجاره نامه رســمی یا اجاره نامه ثبت شده 
در سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری باشند.

چنانچه متقاضی تــا حداکثر ۲ هفته از تاریخ معرفی به شــعب بانکی 
 نســبت به تکمیل مــدارک خود و ضامنــان اقدام نکند، درخواســت 

متقاضی رد می شود.

معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی:

مستاجران سال ۹۹ می توانند برای دریافت وام اجاره ثبت نام کنند


